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Αθήνα, σήµερα στις 8 Σεπτεµβρίου 2010, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 10.07’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Β’ σύν-
θεση) για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του ∆’ Αντιπροέδρου
αυτής κ. ΒΥΡΩΝΑ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 7.9.2010
εξουσιοδότηση του Β’ Τµήµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της ΚΑ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης
7 Σεπτεµβρίου 2010, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Σύστηµα προστασίας και ασφάλισης της αγρο-
τική δραστηριότητας.»)

Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού: «Ρυθ-
µίσεις θεµάτων Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού».

Στη χθεσινή συνεδρίαση ψηφίστηκε το νοµοσχέδιο επί της
αρχής. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα και οι
τροπολογίες ως µία ενότητα.

Προηγουµένως, έχω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να σας
ανακοινώσω ότι κατά τη σηµερινή µόνη συζήτηση επί των άρ-
θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πολι-
τισµού ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού
της Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας µε επιστολή του
προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο ορίζει ει-
δικό αγορητή για τη σηµερινή συνεδρίαση τον κ. Αναστάσιο Κου-
ράκη.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Ιωάννης Βούρος
για οκτώ λεπτά.

Ορίστε, κύριε Βούρο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΟΥΡΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, νοµίζω πως η χθεσινή συζήτηση ήταν ιδιαί-

τερα κατατοπιστική, µε το δεδοµένο ότι εξαντλήθηκαν τα θέµατα
στις επιτροπές από όλες τις πτέρυγες, συζητήθηκαν επιµέρους
θέµατα, συζητήθηκε και επί της αρχής. Νοµίζω ότι σε ένα πολύ
µεγάλο βαθµό έχουµε εξαντλήσει το θέµα, σύµφωνα µε τη σπου-
δαιότητά του. Έχουν γίνει πολύ σηµαντικές παρατηρήσεις και
από την πλευρά των πτερύγων της Αντιπολίτευσης. Θεωρώ, λοι-
πόν, ότι µπορούµε να προχωρήσουµε σε κάποια άρθρα, που θα
έλεγα ότι είναι ενδεικτικά της δυναµικής παρουσίας αυτού του
νοµοσχεδίου στην Ολοµέλεια.

Ενδεικτικά θα αναφέρω, λοιπόν, το άρθρο 1, µε το οποίο τρο-

ποποιείται το άρθρο 6 του ν. 1730/1987, που αφορά στα διοικη-
τικά όργανα της ΕΡΤ. Ο νοµοθέτης τροποποιεί τον καταστατικό
νόµο της ΕΡΤ, µε βασικό σκοπό τη διαφάνεια και τον έλεγχο της
διοίκησης.

Στην παράγραφο 1 διαχωρίζονται οι ιδιότητες του Προέδρου
και του ∆ιευθύνοντος Συµβούλου, που µε το ισχύον νοµοθετικό
καθεστώς συνέπιπταν υποχρεωτικά στο ίδιο πρόσωπο. Στην πα-
ράγραφο αυτή καθορίζεται η σχέση των δύο διακριτών προσώ-
πων για τη διεύθυνση, τον έλεγχο και την εκπροσώπηση της ΕΡΤ.
Ο Πρόεδρος και ο ∆ιευθύνων Σύµβουλος αποτελούν θεσµικό
αντίβαρο σε κάθε µορφή συγκεντρωτικής εξουσίας.

Στις παραγράφους 2 έως 10 καθορίζονται µε σαφήνεια οι αρ-
µοδιότητες του Προέδρου και του ∆ιευθύνοντος Συµβούλου. Επι-
πρόσθετα το ∆ιοικητικό Συµβούλιο δύναται να προβεί στην
ανάθεση περαιτέρω αρµοδιοτήτων στο ∆ιευθύνοντα Σύµβουλο,
σύµφωνα µε τις ανάγκες του Οργανισµού.

Στο άρθρο 2, τροποποιώντας το άρθρο 7 του ν. 1730/1987, το
∆ιοικητικό Συµβούλιο της ΕΡΤ καθίσταται το ανώτατο όργανο και
ουσιαστικά ισχυροποιείται. Με το προωθούµενο νοµοσχέδιο επι-
βεβαιώνεται η βούληση της Κυβέρνησης να µην εµφανιστούν
ξανά τα φαινόµενα της κακοδιαχείρισης και της αδιαφάνειας που
παρατηρήθηκαν στο παρελθόν. Προσδιορίζονται πιο ξεκάθαρα οι
αρµοδιότητες του ∆ιοικητικού Συµβουλίου.

Στο άρθρο 6 η φιλοσοφία του νοµοσχεδίου για µέγιστο δυνατό
έλεγχο, νοµιµότητα και αποτελεσµατική διαχείριση καταφαίνεται
µε τις ρυθµίσεις για τα όργανα διοίκησης του ΕΟΤ µέσα από τα
άρθρα 6, 7 και 8 του νοµοσχεδίου, µε τα οποία ο ΕΟΤ αποκτά
δοµή οργανισµού δηµοσίου δικαίου.

Συγκεκριµένα στο άρθρο 6 αντικαθίσταται η παράγραφος 2
του άρθρου 4 του ν. 3270/2004, όπως συµπληρώθηκε από την
παράγραφο 1 του άρθρου 31 του ν. 3498/2006 και τροποποιή-
θηκε µε την παράγραφο 1 του άρθρου 37 του ν. 3756/2009.

Καθιερώνεται η θέση του Γενικού Γραµµατέα, παράλληλα µε
αυτή του Προέδρου και του Αντιπροέδρου στο ∆ιοικητικό Συµ-
βούλιο.

Επιπρόσθετα αντικαθίσταται η παράγραφος 3 του άρθρου 4
του ν. 3270/2004, όπως αντικαταστάθηκε από την παράγραφο 2
του άρθρου 37 του ν. 3756/2009, καθιστώντας το ∆ιοικητικό Συµ-
βούλιο του ΕΟΤ το ανώτατο όργανο και καθορίζοντας λεπτοµε-
ρειακά τις αρµοδιότητες και υποχρεώσεις του ∆ιοικητικού
Συµβουλίου.

Στο άρθρο 8 προσδιορίζονται λεπτοµερειακά οι αρµοδιότητες
και οι υποχρεώσεις της νέας διοικητικής θέσης του Γενικού
Γραµµατέα που προβλέπει το νοµοσχέδιο. Στο ίδιο άρθρο προ-
βλέπεται η πρόσληψη ειδικού συνεργάτη και ειδικού συµβούλου,
προκειµένου να βοηθήσουν στην άσκηση των καθηκόντων τους
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το Γενικό Γραµµατέα και τον Πρόεδρο αντίστοιχα.
Στο άρθρο 10 ρυθµίζονται για το Εθνικό Συµβούλιο Καταπο-

λέµησης του Ντόπινγκ δαπάνες και λειτουργικά έξοδα προη-
γούµενων ετών. Το νοµοθέτηµα δίνει ιδιαίτερη βαρύτητα στον
έλεγχο των δαπανών από το Συµβούλιο του ΕΣΚΑΝ.

Στο άρθρο 13 η Γενική Γραµµατεία Ολυµπιακής Αξιοποίησης
του άρθρου 27 του ν. 3342/2005 µετονοµάζεται σε «Γενική Γραµ-
µατεία Πολιτιστικής και Τουριστικής Υποδοµής» και είναι µια ανα-
γκαία θεσµική αλλαγή µετά τη συγχώνευση των Υπουργείων
Πολιτισµού και Τουριστικής Ανάπτυξης. Οι αρµοδιότητες και η
οργάνωση των υπηρεσιών της θα καθοριστούν µε σχετικό προ-
εδρικό διάταγµα.

Επιπλέον, µετονοµάζεται η Ειδική Υπηρεσία ∆ηµοσίων Έργων
για τον προγραµµατισµό, τη µελέτη και την κατασκευή αθλητι-
κών έργων σε «Ειδική Υπηρεσία ∆ηµοσίων Έργων και Εγκατα-
στάσεων Πολιτιστικής και Τουριστικής Ανάπτυξης» και γίνεται
διεύρυνση του αντικειµένου της µε ανάθεση σε αυτή της µελέτης
και της κατασκευής έργων για τους Μεσογειακούς Αγώνες,
καθώς και άλλων έργων εγκαταστάσεων.

Επίσης, ρυθµίζονται και θέµατα συµβάσεων του προσωπικού
της ΕΥ∆Ε και παρατείνονται µέχρι 31/12/2010 οι συµβάσεις ερ-
γασίας ιδιωτικού δικαίου του προσωπικού της Ειδικής Υπηρεσίας
∆ηµοσίων Έργων, προκειµένου να αξιοποιηθεί η εµπειρία του
προσωπικού αυτού στα Ολυµπιακά Έργα, στον προγραµµατι-
σµό, στη µελέτη και στην κατασκευή των έργων που θα εξυπη-
ρετήσουν την τέλεση των Μεσογειακών Αγώνων. ∆ιευκρινίζεται
ότι για το περαιτέρω χρονικό διάστηµα η υπηρεσία θα στελεχω-
θεί, σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 2190/1994.

Με το άρθρο 21 τροποποιείται ο ν. 3016/2002 και το σύνολο
των µετοχών της ανώνυµης εταιρείας µε την επωνυµία «Ολυ-
µπιακά Ακίνητα Ανώνυµη Εταιρεία» που ανήκουν στο ελληνικό
δηµόσιο περιέρχεται από την έναρξη ισχύος του νόµου αυτού
και άνευ ανταλλάγµατος, φόρου, τέλους ή άλλης επιβάρυνσης
στην ανώνυµη εταιρεία µε την επωνυµία «Εταιρεία Τουριστικής
Ανάπτυξης Α.Ε.».

Ο σκοπός είναι να ενωθεί το χαρτοφυλάκιο του Υπουργείου,
αφού αποδείχθηκε πως δεν ήταν αποτελεσµατική η ύπαρξη στο
ίδιο Υπουργείο δύο εταιρειών που να διαχειρίζονται τη δηµόσια
περιουσία.

Μειώνονται δραστικά οι λειτουργικές δαπάνες και γίνεται πιο
ευέλικτη και ξεκάθαρη η διαχείριση των ακινήτων και πιο σωστός
ο συντονισµός του Υπουργείου.

Το άρθρο 19 του ν. 3016/2002 αντικαθίσταται ως εξής: «Οι αρ-
µοδιότητες της Γενικής Συνέλευσης της εταιρείας, που προβλέ-
πονται από τη νοµοθεσία περί Ανωνύµων Εταιρειών, ασκούνται
από τη µοναδική µέτοχο Εταιρεία Τουριστικής Ανάπτυξης ΑΕ διά
εκπροσώπου, που ορίζεται ειδικά προς τούτο µε απόφαση του
∆ιοικητικού Συµβουλίου». Γίνεται, επίσης, ρύθµιση θεµάτων σχε-
τικά µε τη συγκρότηση και λειτουργία του ∆ιοικητικού Συµβου-
λίου.

Στο άρθρο 23 καλύπτονται τα έκτακτα έξοδα διαµονής και σί-
τισης µε το ποσό των 50 ευρώ την ηµέρα ανά άτοµο και για χρο-
νικό διάστηµα όχι µεγαλύτερο των δύο ηµερών τουριστών που
επισκέπτονται τη χώρα µας µε µόνιµη διαµονή στην αλλοδαπή,
σε περιπτώσεις αδυναµίας αναχώρησής τους λόγω απεργίας ή
φυσικών καταστροφών, που συνιστούν ανωτέρα βία και υπό την
προϋπόθεση της µη κάλυψης των δαπανών αυτών από άλλους
υπόχρεους. Η εφαρµογή της διάταξης θα έχει αναδροµική ισχύ
από τις 28 Ιουνίου του 2010 και θα καλύπτει την περίοδο ως τις
30 Σεπτεµβρίου.

Ενδεικτικά ανέφερα στο Σώµα κάποια από τα άρθρα. Νοµίζω
πως δεν χρειάζεται περαιτέρω ανάλυση. Έχει διεξοδικά αναλυ-
θεί το θέµα και στις επιτροπές και εδώ κατά τη διάρκεια της χθε-
σινής συζήτησης. Νοµίζω πως όλες οι πτέρυγες είναι καλυµµένες,
προκειµένου να προχωρήσουµε στην περαιτέρω συζήτηση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Βούρο.

Παρακαλείται, τώρα, ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιω-
άννης Ανδριανός να λάβει το λόγο.

Έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά, κύριε Ανδριανέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝ∆ΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καταθέσαµε τις

παρατηρήσεις, τις ενστάσεις και τις επιφυλάξεις µας επί της
αρχής του νοµοσχεδίου, τόσο ως προς αυτά που περιλαµβάνει,
όσο και ως προς τις σηµαντικές ελλείψεις του, κατά τη συζήτηση
που προηγήθηκε.

Θεωρούµε ότι είναι ένα νοµοσχέδιο αποσπασµατικό, χωρίς
ειρµό και στόχευση, που αρκείται να αντιµετωπίσει κάποια επι-
µέρους ζητήµατα και αυτά όχι πάντα µε τον καλύτερο δυνατό
τρόπο. Περιµένουµε από την Κυβέρνηση µε τη νέα της δοµή και
σύνθεση να επεξεργαστεί και να καταθέσει τάχιστα ολοκληρω-
µένες πολιτικές για τους τοµείς του πολιτισµού, του αθλητισµού
και του τουρισµού.

Τώρα, ως προς τα επιµέρους άρθρα καταψηφίζουµε το άρθρο
1, γιατί είµαστε αντίθετη στη διάκριση των ιδιοτήτων του Προέ-
δρου και του ∆ιευθύνοντος Συµβούλου στην ΕΡΤ. Πιστεύουµε
ότι η ΕΡΤ, µε τα προβλήµατα που όλοι γνωρίζουµε, χρειάζεται
διοικητική ευελιξία και όχι ένα ακόµα επίπεδο γραφειοκρατίας, µε
ό,τι αυτό συνεπάγεται.

Οµοίως, καταψηφίζουµε το άρθρο 2 που καταργεί το ρόλο της
ΑΣΚΕ Τηλεθεατών-Ακροατών και το άρθρο 3 για τις προβλέψεις
που αφορούν στον Αντιπρόεδρο και τις αντικαταστάσεις του
Προέδρου.

Καταψηφίζουµε το άρθρο 4, γιατί παρά τις επισηµάνσεις µας,
δεν ανακοινώνετε τελικά το ύψος των αµοιβών των στελεχών που
εξαιρούνται από το πλαφόν.

Ως προς το άρθρο 5 δεν έχουµε κάποια παρατήρηση και ως εκ
τούτου το υπερψηφίζουµε.

∆ιαφωνούµε µε τα άρθρα 6, 7, 8, 9 που αφορούν τον ΕΟΤ. Πι-
στεύουµε ότι η επανασύσταση της θέσης του Γενικού Γραµµατέα
από µόνη της δεν επιλύει κανένα πρόβληµα. Ο τουρισµός δεν
είναι προνοµιακό πεδίο για οργανωσιακά πειράµατα. Χρειάζεται
σοβαρότητα, στρατηγική και αποτελεσµατικότητα. Πιστεύουµε
ότι το µόνο διοικητικό σχήµα που ανταποκρίνεται στις ανάγκες
του τουρισµού είναι το αυτόνοµο Υπουργείο Τουριστικής Ανά-
πτυξης.

∆υστυχώς ο Πρωθυπουργός, αν και παραδέχθηκε στην πράξη
το ένα µεγάλο λάθος του -να καταργήσει δηλαδή το Υπουργείο
Ναυτιλίας, το οποίο και επανασύστασε µε άλλο όνοµα βέβαια,
ως Υπουργείο Θαλασσίων Υποθέσεων- δεν έκανε το ίδιο ή κάτι
αντίστοιχο και για τον τουρισµό, που υφίσταται βαρύ πλήγµα από
την κυβερνητική πολιτική. Σε κάθε περίπτωση, η αναδιάταξη στον
ΕΟΤ θα πρέπει να συνοδεύεται από ρητή περιγραφή των αρµο-
διοτήτων της κάθε θέσης.

Υπερψηφίζουµε το άρθρο 10 που αφορά την καταβολή των
δαπανών που έχουν αναληφθεί από τον ΕΚΣΑΝ, αν και η Κυβέρ-
νηση θα έπρεπε να έχει επιλύσει το ζήτηµα για το 2010, µε την
ένταξη στον αντίστοιχο προϋπολογισµό.

Υπερψηφίζουµε το άρθρο 11 για τους συµβασιούχους της µιας
µέρας του ΟΠΑΠ που υπηρετούν στη Γενική Γραµµατεία Τουρι-
σµού και επαναλαµβάνουµε ότι εφόσον η αιτιολογία της διάτα-
ξης αφορά τους Μεσογειακούς Αγώνες του 2013, πρέπει να
υπάρξει ρητή διασφάλιση στους εργαζόµενους ότι θα έχουν δου-
λειά τουλάχιστον µέχρι τότε και σε δεύτερο επίπεδο να υπάρξει
µία µονιµότερη και δικαιότερη λήξη της οµηρίας τους. Σας κα-
λούµε να αποδεχθείτε τη σχετική τροπολογία που καταθέσαµε
για την επέκταση της σύµβασης ως το 2013.

Υπερψηφίζουµε το άρθρο 12 και καλούµε την κυβερνητική
πλειοψηφία να συµπεριλάβει στις ευνοϊκές ρυθµίσεις για τους
διακριθέντες αθλητές και τους κωφούς, που δεν απολαµβάνουν
σήµερα τα προνόµια που ισχύουν για τους υπόλοιπους συνα-
θλητές τους.

Καταψηφίζουµε το άρθρο 13. ∆εν διευκρινίζεται επαρκώς τι
γίνεται µε τον τοµέα ανάπτυξης έργων τουρισµού του πρώην
Υπουργείου Τουρισµού. Ενοποιείται ή παραµένει διακριτή µε την
Ειδική Υπηρεσία ∆ηµοσίων Έργων και Εγκαταστάσεων Πολιτι-
στικής και Τουριστικής Ανάπτυξης που συστήνετε; Είναι προφα-
νές ότι η ασάφεια αυτή θα δηµιουργήσει πολλά και σοβαρά
προβλήµατα.
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Υπερψηφίζουµε το άρθρο 14, µολονότι δεν περιλαµβάνεται η
ρύθµιση του προβλήµατος της πρόσληψης ωροµίσθιου προσω-
πικού ειδικών κατηγοριών στα έργα του Υπουργείου Πολιτισµού.
Σας καλούµε κι εδώ να εξετάσετε, έστω και τώρα, τη σχετική τρο-
πολογία που καταθέσαµε.

Καταψηφίζουµε το άρθρο 15, γιατί πιστεύουµε ότι αποτελεί
ευθεία νοµιµοποίηση παράνοµων µισθώσεων του Υπουργείου
Πολιτισµού. ∆εν αιτιολογείται επαρκώς η παράταση των παρά-
νοµων αυτών µισθώσεων έως το δεύτερο εξάµηνο του 2011. ∆εν
πήραµε απαντήσεις στα ερωτήµατα που θέσαµε γιατί η διάταξη
ορίζει, ειδικά το διάστηµα από Σεπτέµβρη 2009 έως το τέλος του
Ιουνίου του 2011, ως χρόνο καταβολής αποζηµίωσης χρήσεις
από τα ακίνητα αυτά. Φρόντισε το Υπουργείο Πολιτισµού να διε-
νεργήσει το 2010 τις απαιτούµενες δηµοπρασίες; Πώς θα δια-
σφαλιστεί το Υπουργείο ότι οι µισθωτές δεν θα διεκδικήσουν
δικαστικά αποζηµίωση από την πρόωρη καταγγελία των συµβά-
σεων;

Ζητάµε να µας πείτε ποια ακίνητα αφορά η ρύθµιση αυτή και
ποια µισθώµατα. Και σε κάθε περίπτωση εµείς, έχοντας καταρ-
γήσει τους ειδικούς λογαριασµούς, δεν µπορούµε να συναινέ-
σουµε στην επιστροφή αυτής της αδιαφανούς διαδικασίας
πληρωµών.

Υπερψηφίζουµε το άρθρο 16 για τη µαρίνα Μυτιλήνης µε την
επισήµανση ότι πρόκειται για προσωρινή λύση και θα πρέπει να
προχωρήσει τάχιστα η επαναπροκήρυξή της.

Σε ό,τι αφορά το άρθρο 17 δεν έχουµε παρατηρήσεις και ως
εκ τούτου το υπερψηφίζουµε.

Ως προς το άρθρο 18 για το Μουσείο Τεριάντ η διάταξη είναι
στη σωστή κατεύθυνση. Σας επισηµάναµε ότι ήταν ελλιπής και
προβληµατική ως προς την αποσαφήνιση του φορέα εποπτείας,
αλλά µετά την υιοθέτηση της διατύπωσης, που εµείς προτείναµε,
το πρόβληµα επιλύεται. Σε κάθε περίπτωση αποδεικνύεται η προ-
χειρότητα µε την οποία συντάξατε αρχικά τη σχετική διάταξη.

Στο άρθρο 19 καταψηφίζουµε την πρώτη παράγραφο, µε την
οποία µειώνεται µε απαράδεκτες προφάσεις η προβλεπόµενη έκ-
θεση για δηµιουργία Μουσείων Ολυµπιακών Αγώνων και Παγκό-
σµιου Κλασικού Αθλητισµού. Θεωρούµε ότι και τα εκθέµατα
υπάρχουν και το ενδιαφέρον των επισκεπτών είναι εξασφαλι-
σµένο και, εν πάση περιπτώσει, έχουµε χρέος να τιµήσουµε µε
τον καλύτερο τρόπο το ολυµπιακό πνεύµα στον τόπο που γεν-
νήθηκε.

Ως προς την παράγραφο 2 προφανώς την υπερψηφίζουµε,
καθώς ταυτίζεται µε τη ρύθµιση που εµείς ως Κυβέρνηση είχαµε
φέρει προς ψήφιση, για τις εγκαταστάσεις κανό-καγιάκ, που τότε
το ΠΑΣΟΚ είχε λυσσαλέα αντιταχθεί. Έστω τώρα και έµµεσα πα-
ραδέχεστε ότι ο λαϊκισµός οδηγεί σε αδιέξοδα.

Υπερψηφίζουµε το άρθρο 20 που κινείται προς τη σωστή κα-
τεύθυνση, καθώς και το άρθρο 21.

Καταψηφίζουµε το άρθρο 22, το οποίο είναι µια φωτογραφική,
πιστεύουµε, διάταξη και δεν µας είπατε τους λόγους για τους
οποίους φέρατε αυτή τη διάταξη.

Τέλος, υπερψηφίζουµε το άρθρο 23. Όπως υπογραµµίσαµε,
δεν έχουµε πρόβληµα µε τη θέσπιση της αποζηµίωσης καθαυ-
τής. Βεβαίως, αφ’ ενός θεσπίζεται αυτή η αποζηµίωση πολύ
αργά, στο τέλος της τουριστικής περιόδου και αφ’ ετέρου από
µόνη της δεν αρκεί για να αντιστρέψει τη βλάβη που υπέστη ο
τουρισµός και η διεθνής εικόνα της χώρας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Ανδριανό.
Παρακαλείται, τώρα, ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού

Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννης Γκιόκας να λάβει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στη συζήτηση επί των άρθρων

δεν θα σταθώ αναλυτικά στα άρθρα 1 µέχρι 9. Θα ψηφίσουµε
«παρών». Θεωρούµε ότι αφορούν τεχνικής φύσης ζητήµατα, που
έχουν να κάνουν µε τις αρµοδιότητες και τις δικαιοδοσίες των
οργάνων της ΕΡΤ και του ΕΟΤ.

∆εν υποτιµούµε τα συγκεκριµένα ζητήµατα, όµως θεωρούµε
ότι αυτό που έχει σηµασία σε σχέση µε τους συγκεκριµένους Ορ-
γανισµούς -και την ΕΡΤ και τον ΕΟΤ- είναι ποια πολιτική θα κλη-

θούν το επόµενο διάστηµα να εφαρµόσουν και να υλοποιήσουν
τα συγκεκριµένα όργανα και οι συγκεκριµένοι φορείς.

Και θέλουµε να επισηµάνουµε ότι µία σειρά προβλήµατα που
εντοπίστηκαν και κατά τη διάρκεια της συζήτησης στην επιτροπή,
αλλά και κατά τη χθεσινοβραδινή συζήτηση στον Τµήµα όσον
αφορά την ΕΡΤ, δεν θεωρούµε ότι έχουν να κάνουν µόνο µε κα-
κοδιαχείριση που ασκήθηκε από ορισµένα µόνο πρόσωπα. Θεω-
ρούµε ότι έχει να κάνει µε τον ίδιο το χαρακτήρα της ΕΡΤ. Και το
παραγόµενο έργο και οι εργασιακές σχέσεις των εργαζοµένων
στο συγκεκριµένο Οργανισµό έχουν να κάνουν µε τον ίδιο το χα-
ρακτήρα της συγκεκριµένης επιχείρησης.

Μιλάµε για µια επιχείρηση που δραστηριοποιείται στο χώρο
των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης, όπου υπάρχει ένας οξύτατος
ανταγωνισµός.

Συνεπώς, µια σειρά από προβλήµατα που εντοπίστηκαν έχουν
να κάνουν µε το συγκεκριµένο χαρακτήρα. Παρ’ όλα αυτά, εµείς
θεωρούµε ότι κάτω και από αυτές τις συνθήκες θα µπορούσε
τουλάχιστον να ενισχυθεί το στοιχείο του κοινωνικού ελέγχου,
όσον αφορά τη διοίκηση των συγκεκριµένων Οργανισµών. Θα
µπορούσαν, για παράδειγµα, µια σειρά από φορείς, όπως η Πα-
νελλήνια Οµοσπονδία Θεάµατος και Ακροάµατος, να συµµετέ-
χουν στα διοικητικά όργανα του συγκεκριµένου Οργανισµού.
Κάτι τέτοιο όµως δεν γίνεται µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.

Στα υπόλοιπα άρθρα τώρα:
Συµφωνούµε µε το άρθρο 10, που αφορά την καταβολή δε-

δουλευµένων και δαπανών σε σχέση µε τους δειγµατολήπτες του
ΕΣΚΑΝ. Και επειδή αναφέρθηκε χθες από τον κύριο Υπουργό ότι
δεν έγινε καµµία νύξη για το συγκεκριµένο άρθρο, θα ήθελα να
πω το εξής: ∆εν µπορούµε να θεωρούµε µια αυτονόητη υποχρέ-
ωση της ελληνικής πολιτείας, του ελληνικού κράτους για την κα-
ταβολή δεδουλευµένων, σαν µια επιτυχία του κυβερνητικού
έργου. Ασφαλώς συµφωνούµε µε την καταβολή των δεδουλευ-
µένων, ταυτόχρονα όµως θεωρούµε ότι υπάρχει µια σειρά από
άλυτα ζητήµατα σε σχέση µε τους εργαζόµενους στο ΕΣΚΑΝ,
ζητήµατα θεσµικά, αλλά και γενικότερα, που έχουν να κάνουν µε
τη µετακίνηση, την ασφάλεια αυτών των εργαζοµένων. Ήταν και
διεκδικήσεις από τη µεριά τους όλο το προηγούµενο διάστηµα.
Θεωρούµε, λοιπόν, ότι και αυτά τα αιτήµατα πρέπει να υλοποιη-
θούν από την κυβερνητική πολιτική.

Στο άρθρο 11 ψηφίζουµε «ΠΑΡΩΝ». Θεωρούµε ότι συνεχίζεται
η κοροϊδία σε σχέση µε τους εργαζόµενους, τους αποσπασµέ-
νους στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού. Το ΠΑΣΟΚ έρχεται και
επί της ουσίας αντιγράφει τη διάταξη, τη ρύθµιση που περιείχε
προηγούµενο νοµοσχέδιο της Νέας ∆ηµοκρατίας, ενώ το ίδιο ως
αντιπολίτευση φώναζε για την οµηρία αυτών των ανθρώπων.
Εµείς επαναφέραµε προηγούµενη τροπολογία για τους συγκε-
κριµένους εργαζόµενους, γιατί θεωρούµε ότι πρέπει να κατοχυ-
ρωθεί το δικαίωµά τους στη σταθερή εργασία µε πλήρη
ασφαλιστικά, µισθολογικά και συνταξιοδοτικά δικαιώµατα. Το
ίδιο βέβαια ισχύει και για τους εργαζόµενους της ΕΥ∆Ε στο
άρθρο 13.

Όσον αφορά το άρθρο 12, σε σχέση µε τους αθλητές των εθνι-
κών οµάδων που είναι διορισµένοι στο δηµόσιο. Εξ’ αρχής να πω
ότι συµφωνούµε απόλυτα µε την ένταξη στη συγκεκριµένη ευ-
νοϊκή ρύθµιση και των κωφών αθλητών, Ολυµπιονικών, Παγκο-
σµιονικών, κ.λπ..

Παρ’ όλα αυτά θα θέλαµε, κύριε Υπουργέ, να µας αναφέρετε
κάποια στιγµή ορισµένα στοιχεία σε σχέση µε τους αθλητές. Εί-
πατε ότι πληρώνονται από τις οµοσπονδίες. Πώς πληρώνονται
από τις οµοσπονδίες; Πόσο παίρνουν από τις οµοσπονδίες; Φτά-
νουν αυτά τα χρήµατα, προκειµένου να καλυφθούν τα έξοδα
αυτών των ανθρώπων για την καθηµερινότητά τους, για τον εξο-
πλισµό, το αθλητικό υλικό, κ.λπ.; Πολύ περισσότερο που το επό-
µενο διάστηµα προετοιµάζεται να υλοποιηθεί ο Εθνικός
Αθλητικός Σχεδιασµός, που επί της ουσίας προωθεί την κατηγο-
ριοποίηση των αθληµάτων. Εµείς θεωρούµε ότι ακόµη και αν
αυτά τα χρήµατα που δίνονται σήµερα από τις οµοσπονδίες
επαρκούν -η ενηµέρωση που έχουµε εµείς είναι ότι σε καµµία πε-
ρίπτωση δεν επαρκούν- ακόµη και αυτά το επόµενο διάστηµα θα
είναι αβέβαιο κατά πόσο θα µπορούν να δοθούν. Θέλουµε, λοι-
πόν, κάποια στοιχεία σε σχέση µε το συγκεκριµένο ζήτηµα. Εµείς
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κάνουµε την πρόβλεψη ότι το επόµενο διάστηµα θα ενταθεί η
εξάρτηση αυτών των αθλητών από χορηγούς, από σπόνσορες,
από επιχειρήσεις. Πολλοί από αυτούς ενδεχοµένως να αναγκα-
στούν να διακόψουν και την αθλητική τους δραστηριότητα, γιατί
η λύση που δίνεται µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο της άδειας
άνευ αποδοχών δεν αντιµετωπίζει το πρόβληµα.

Με το άρθρο 14 συµφωνούµε. Παρ’ όλα αυτά θεωρούµε ότι
δεν διασφαλίζεται επί της ουσίας το δικαίωµα στην εργασία των
εργαζοµένων στο Υπουργείο Πολιτισµού. Και επειδή χθες ο κύ-
ριος Υπουργός ανέφερε ότι «ξεκινάµε να σχεδιάζουµε την πολι-
τική στο Υπουργείο Πολιτισµού, κλείνοντας τρύπες και δίνοντας
λύση πρώτα και κύρια για το προσωπικό του Υπουργείου Πολιτι-
σµού», εµείς θεωρούµε ότι καµµία οριστική, µόνιµη λύση δεν δί-
νεται µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, η οποία να κατοχυρώνει το
δικαίωµα αυτών των ανθρώπων.

Συνεπώς, θεωρούµε αναγκαία τη ρύθµιση του άρθρου 14, είναι
όµως ανεπαρκής σε σχέση µε αυτούς τους ανθρώπους, τους ερ-
γαζόµενους συµβασιούχους στο Υπουργείο Πολιτισµού. Θεω-
ρούµε ότι δεν είναι λύση η εξαίρεσή τους από το εικοσιτετράµηνο. Γι’
αυτούς τους ανθρώπους, που είναι ειδικευµένο, έµπειρο προ-
σωπικό, που δυσκολεύονται και θα δυσκολευτούν πολύ να ανα-
ζητήσουν και να βρουν δουλειά, θεωρούµε ότι πρέπει να
κατοχυρωθεί το δικαίωµα στη σταθερή δουλειά. ∆εν µπορούµε
από τη µια µεριά να µιλάµε για ανάδειξη της πολιτιστικής, αρ-
χαιολογικής κληρονοµιάς του τόπου µας και την ίδια στιγµή οι
εργαζόµενοι στο χώρο αυτό να είναι σε καθεστώς ανασφάλειας.

Καταψηφίζουµε τις διατάξεις που αφορούν τα τουριστικά και
ολυµπιακά ακίνητα – τις 16, 19, 20 και 21- καθώς και αυτές που
αφορούν την παραχώρηση στην ΕΤΑ τουριστικών ακινήτων και
την επέκταση επί της ουσίας της δράσης της συγκεκριµένης επι-
χείρησης. Επίσης καταψηφίζουµε και αυτές που αφορούν την
απορρόφηση των ολυµπιακών ακινήτων από την Εταιρεία Τουρι-
στικής Ανάπτυξης. Επαναλαµβάνουµε ότι µε τον τρόπο αυτό επι-
χειρείται η επιτάχυνση της ιδιωτικοποίησης των συγκεκριµένων
χώρων. Άλλωστε, η ΕΤΑ όλα τα προηγούµενα χρόνια λειτουρ-
γούσε ως µοχλός ιδιωτικοποίησης, εκποίησης, εκµίσθωσης µε
συµβάσεις εξήντα και εκατό χρόνων δηµοσίων εκτάσεων.

Υπάρχει κι ένα ζήτηµα σε σχέση µε το ιδιοκτησιακό καθεστώς.
Καταλαβαίνουµε ότι θέλετε να ξεκαθαρίσετε το ιδιοκτησιακό κα-
θεστώς που είναι θολό και αµφισβητούµενο σε ορισµένες εκτά-
σεις, προκειµένου να µπουν σε αυτούς τους χώρους επενδυτές,
επιχειρηµατίες, κ.λπ.. Κάτι τέτοιο άλλωστε είναι που «κολλάει» και
την υλοποίηση των σχεδίων που έχετε –αντιλαϊκών εµείς θεω-
ρούµε- σε σχέση µε τις Αλυκές Αναβύσσου. Είναι ένας τεράστιος
χώρος, που επί της ουσίας και η προηγούµενη κυβέρνηση, αλλά
και η σηµερινή προετοιµάζουν την εκποίησή της στο ιδιωτικό κε-
φάλαιο και την εκµετάλλευσή της από τους επιχειρηµατίες. Εµείς
θεωρούµε ότι αυτοί οι χώροι θα πρέπει να αξιοποιηθούν για την
αναψυχή, τον αθλητισµό των εργαζοµένων του ελληνικού λαού.
Ούτως ή άλλως, εξ αρχής εµείς είχαµε επισηµάνει τον αντιπαρα-
γωγικό χαρακτήρα που έχουν οι επενδύσεις, οι κρατικές δαπά-
νες σε σχέση µε την κατασκευή των ολυµπιακών έργων. Από τη
στιγµή που έγιναν τα ολυµπιακά έργα, θα πρέπει να αποδοθούν,
θα πρέπει να αξιοποιηθούν από τον ελληνικό λαό για την αναψυχή
του, για τον αθλητισµό, για την άσκηση της νεολαίας.

Στα υπόλοιπα άρθρα τώρα:
Συµφωνούµε µε το άρθρο 18, που αφορά το Μουσείο Τεριάντ.
∆εν συµφωνούµε, κύριε Υπουργέ, µε το άρθρο 22, που αφορά

τους διευθυντές των κρατικών ωδείων. ∆εν αναφέρετε στην αι-
τιολογική έκθεση τους λόγους που επιβάλλουν µια τέτοια επι-
λογή. ∆εν µπορούµε να ψηφίσουµε κάτι, για το οποίο δεν δίνετε
επαρκείς εξηγήσεις. Κι επειδή ξέρετε πολύ καλά ότι υπάρχει η
φηµολογία ότι προετοιµάζεται η συγχώνευση αυτών των φο-
ρέων, του Κρατικού Ωδείου Θεσσαλονίκης και της Όπερας Θεσ-
σαλονίκης, θέλουµε πραγµατικά να ξέρουµε τι υπάρχει πίσω από
τη συγκεκριµένη ρύθµιση, γιατί στην αιτιολογική έκθεση δεν δί-
νονται επαρκείς εξηγήσεις.

Τέλος, καταψηφίζουµε το άρθρο 23, που αφορά την αποζη-
µίωση σε σχέση µε τους αλλοδαπούς τουρίστες που έρχονται
για διακοπές στη χώρα µας και εµποδίζονται από απεργίες, φυ-
σικές καταστροφές, κ.λπ.. Επαναλαµβάνουµε ότι µέσα από τέ-

τοιες ρυθµίσεις διευρύνεται αντικειµενικά το νοµικό οπλοστάσιο
σε βάρος των εργατικών, λαϊκών αγώνων. Και να πω το εξής:
Έχω υπ’όψιν µου την εγκύκλιο που είχε στείλει ο Εισαγγελέας
του Αρείου Πάγου, ο κ. Σανιδάς, πριν δύο χρόνια για τις κινητο-
ποιήσεις που οργάνωναν σωµατεία στο χώρο του εµπορίου. Φα-
ντάζοµαι τι παραπάνω επιχειρήµατα έχει ο κ. Σανιδάς και ο κάθε
κ. Σανιδάς, που θέλει να επιτεθεί σε βάρος των εργατικών, λαϊ-
κών αγώνων µέσα από τέτοιες ρυθµίσεις, τις οποίες προετοιµά-
ζει η Κυβέρνηση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Γκιόκα.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού κ. Άδωνις Γεωργιάδης.
Α∆ΩΝΙΣ-ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, δεν θα επαναλάβω αυτά που είπαµε χθες, για

να µη λέµε συνέχεια τα ίδια. Θα πω γρήγορα τι ψηφίζουµε στο
κάθε άρθρο για να πάω σε αυτά που θέλω να φωτίσω, γιατί µε εν-
διαφέρει πολύ στην τοποθέτησή σας να ακούσω ορισµένες συ-
γκεκριµένες απαντήσεις και συγκεκριµένες δεσµεύσεις.

Ό,τι αφορά την ΕΡΤ, το καταψηφίζουµε. Θεωρούµε ότι στην
ΕΡΤ έχουν γίνει λάθος χειρισµοί. Επικροτούµε όµως την προ-
σθήκη του άρθρου 4 –είναι αυτό που λέγαµε χθες το βράδυ- που
είναι προς τη σωστή κατεύθυνση.

Ό,τι αφορά τον ΕΟΤ, τα υπερψηφίζουµε, διότι θεωρούµε ότι η
Κυβέρνηση έχει το δικαίωµα να κάνει το δικό της οργανόγραµµα.
Θα κριθεί εκ του αποτελέσµατος άλλωστε.

Το άρθρο 10 το υπερψηφίζουµε -είναι τα θέµατα του ΕΣΚΑΝ
για όσους δεν το γνωρίζουν- βεβαίως µε την ένσταση που λέ-
γαµε και χθες ότι αυτά είναι µπαλώµατα και ότι πρέπει το κράτος
να µάθει να λειτουργεί σωστά.

Το ίδιο ισχύει και για το άρθρο 11. Θα το υπερψηφίσουµε µε
τη λογική ότι θέλουµε οι άνθρωποι αυτοί που είναι στη Γενική
Γραµµατεία Αθλητισµού βεβαίως να συνεχίσουν να εργάζονται
εκεί. Έχουµε όµως καταθέσει και τροπολογία, µίλησε και ο κ. Κα-
ρατζαφέρης, το είπα και εγώ, το είπαµε και στην επιτροπή.
Έχουν καταθέσει τροπολογίες και συνάδελφοι άλλων κοµµάτων.

Είχατε υπογράψει και εσείς από το ΠΑΣΟΚ Το είπε ο κ. Αηδό-
νης. Αυτή η ρύθµιση που τους παρατείνει τη σύµβαση µέχρι
31.12.2010 είναι αυτονόητα λανθασµένη. Εσείς δεν βάζετε αι-
τιολογική έκθεση για να µπορούν οι άνθρωποι να πάνε στο δικα-
στήριο και να πουν «τους χρειάζονται µέχρι το 2013». Στην
πραγµατικότητα ούτε αυτό είναι σωστό. Το σωστό είναι να γί-
νουν µόνιµοι πια. Εργάζονται από το 2000 εκεί ανελλιπώς.
Έχουµε φθάσει στο 2010 και αυτοί πρέπει να µονιµοποιηθούν.
Εγώ ξέρετε γενικά δεν είµαι υπέρ των πολλών µονιµοποιήσεων,
αλλά στην προκειµένη περίπτωση έχουν δίκιο.

Θέλω λίγο να σταθώ στο άρθρο 12. Έχουµε θέσει –και εγώ το
έκανα στην επιτροπή και ο κ. Βούρος και είδα τροπολογίες και
άλλων συναδέλφων από το ΣΥΡΙΖΑ, από το ΚΚΕ- το θέµα των
κωφών.

Κύριε Υπουργέ, χθες το βράδυ είπατε «ναι, η πολιτική βούληση
της Κυβερνήσεως είναι να συµπεριληφθούν οι κωφοί». Όµως,
επειδή δεν έχετε την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κρά-
τους, δεν µπορείτε να το κάνετε τώρα. Εγώ θέλω να είµαι ειλι-
κρινής. Είµαι πολύ ευήκοον ους στις δικές σας καλές προθέσεις,
αλλά δυστυχώς δεν έχω καθόλου εµπιστοσύνη στην Κυβέρνησή
σας. Και θέλω να είµαι συγκεκριµένος.

Η οµοσπονδία των κωφών, κύριε Βούρε, επισκέφθηκε τον κ.
Βιτσαξή επανειληµµένως και του έθεσε αυτό το θέµα πριν από τη
σύνταξη αυτού του νοµοσχεδίου. Έλαβε δε από τον κ. Βιτσαξή
επανειληµµένως υποσχέσεις ότι θα είναι αυτό µέσα στο νοµο-
σχέδιο. Άρα η πολιτική σας βούληση αν ήταν πραγµατική, θα
έπρεπε να έχει ήδη εκφραστεί µέσα στο νοµοσχέδιο αυτό και να
µην περιµένετε εµάς να σας το πούµε εδώ, ούτε εµένα ούτε τον
κ. Βούρο ούτε τον κ. Κουράκη. Θέλω να µου δώσετε µια εξήγηση.
Εγώ πείθοµαι στις καλές προθέσεις Γερουλάνου, Νικητιάδη.
Αυτό, όµως, τι σηµαίνει; Ότι δεν σας είχε ενηµερώσει ο κ. Βι-
τσαξής για τις δεσµεύσεις που είχε δώσει για τους κωφούς; Κι αν
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συµβαίνει αυτό, δεν είναι πολιτικό θέµα; Ή σας είχε ενηµερώσει
και δεν προλάβατε; Αλλά για να είµαστε ειλικρινείς και δίκαιοι µε
τους ανθρώπους αυτούς και να τους κοιτάµε στα µάτια, δεν θα
µας πείτε «θα το φέρουµε στο µέλλον», θα µας πείτε µέχρι πότε
θα το φέρετε. Θα είναι εντός του 2010; Θα είναι το 2050; Θα είναι
το 3050; Πότε; Θα είναι στο επόµενο νοµοσχέδιο που θα φέρετε;
Πρέπει να υπάρχει ρητή δέσµευση «στο επόµενο νοµοσχέδιο που
θα φέρουµε, θα υπάρχει τροπολογία για τους κωφούς». Έτσι γί-
νονται οι δουλειές. Αλλιώς τι θα πάµε να τους πούµε; Ότι µας
είπε ο κ. Νικητιάδης πως η πολιτική βούληση της Κυβερνήσεως
είναι να το κάνει κάποτε;

Στην προηγούµενη σύνθεση, αν θυµάστε, είχα κάνει αγώνα για
τις οµοσπονδίες. Είχε πει ο κ. Λιάπης, Υπουργός Πολιτισµού
τότε, ότι µέχρι 31.12.2008 θα έχει λήξει το θέµα. Τα θυµάται ο κ.
Ανδριανός. ∆εν ήταν στη Βουλή, αλλά τα παρακολουθούσε. Θυ-
µάστε τι είχε γίνει τότε µε τις οµοσπονδίες. Ε, δεν πρόλαβε, στις
7 Ιανουαρίου τον «έβγαλε» ο Καραµανλής και πάει η τροπολο-
γία.

Θέλω να µου πείτε ότι στην επόµενη νοµοθετική σας πρωτο-
βουλία, όποια κι αν είναι, πως θα υπάρχει τροπολογία για τους
κωφούς, για να µπορώ και εγώ και όλοι οι συνάδελφοι, να τους
πούµε κάτι.

Επίσης, στο άρθρο 12, που καταψηφίζουµε, έχουµε καταθέ-
σει δυο τροπολογίες. Η πρώτη είναι µια παλιά τροπολογία που σί-
γουρα την ξέρετε, γιατί είχε συζητηθεί πολύ στην περασµένη
σύνθεση. Έχω ένα αντίγραφό της όταν είχε κατατεθεί. Έχουν
υπογράψει συνάδελφοι απ’ όλα τα κόµµατα, ο κ. Κουβέλης, ο κ.
∆ηµαράς, από µας ο κ. Πλεύρης, ο κ. Ορφανός, ο κ. Έξαρχος. Τι
έχει συµβεί; Υπάρχουν µέλη εθνικών αθλητικών οµάδων, που
έχουν συµπληρώσει το εξηκοστό πέµπτο έτος της ηλικίας τους
και έχουν καταστεί ανάπηροι σε ποσοστό 67% και άνω. Σε αυ-
τούς προτείνεται να χορηγείται από το δηµόσιο σύνταξη, το
ποσό της οποίας ισούται µε το εισαγωγικό µισθολογικό κλιµάκιο
της πανεπιστηµιακής κατηγορίας, όπως αυτό ισχύει κάθε φορά.
Η σύνταξη χορηγείται µε την προϋπόθεση ότι τα ανωτέρα µέλη
δεν δικαιούνται σύνταξης από οποιονδήποτε δηµόσιο ασφαλι-
στικό οργανισµό. ∆ηλαδή τι λέµε; Λέµε σ’ αυτούς τους πρωτα-
θλητές, που έκαναν την Ελλάδα υπερήφανη, πέρασαν το
εξηκοστό πέµπτο έτος της ηλικίας τους, έχουν 67% αναπηρία και
δεν παίρνουν από πουθενά αλλού σύνταξη, να µην τους αφήσει
το κράτος να πεινάσουν. Μη µου πείτε τώρα για το δηµοσιονο-
µικό κόστος, γιατί είναι λίγοι.

Ξανά λέω τις προϋποθέσεις, για να µην τροµάξει ο κόσµος ότι
λέµε «Τσοβόλα δώσ’τα όλα». ∆εν λέµε αυτό. Ακούστε τι λέµε:
Αυτοί που έκαναν την Ελλάδα υπερήφανοι, έφθασαν και πέρα-
σαν το εξηκοστό πέµπτο έτος της ηλικίας τους, η ζωή τους τα
έφερε δύσκολα και έχουν 67% αναπηρία και άνω και δεν έχουν
σύνταξη ή φαρµακευτική περίθαλψη από κάπου αλλού, αυτούς
να µην τους ξεχάσει η ελληνική πολιτεία. Σιγά τα αβγά! ∆εν θα
πέσει το κράτος έξω από αυτό. Καταθέτω την τροπολογία για τα
Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων -Άδωνις Γεωργιά-
δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και όπως είπε ο Θουκυδίδης, «εκείνη η πολιτεία, η οποία δεί-
χνει ότι τιµά τους ανδρείους και τους αρίστους, εκείνη η πολι-
τεία δίνει στους πολίτες το έναυσµα να θέλουν κι αυτοί να γίνουν
άριστοι». Είναι επένδυση αυτό. Είναι µια κοινωνική επένδυση.

Εµείς ως Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός το υποστηρίζουµε
ενθέρµως. Ελπίζω να µας δώσετε µια απάντηση στην οµιλία σας.

Μία ακόµη τροπολογία η οποία κατατίθεται, έχει να κάνει µε
τους ποδοσφαιριστές. Έχουν έλθει σε µας οι σύλλογοι των πο-
δοσφαιριστών –εκπροσωπώ εδώ τον φίλο και συνάδελφό µου κ.
Ανατολάκη- για να µας πουν τα εξής. Στον τρόπο φορολογίας
των ποδοσφαιριστών έχει γίνει το εξής σφάλµα. Κάνει ένας πο-
δοσφαιριστής συµβόλαιο και λέει «τον πρώτο χρόνο παίρνω 500
χιλιάδες ευρώ, τον δεύτερο χρόνο 700 χιλιάδες ευρώ και τον
τρίτο χρόνο παίρνω 1 εκατοµµύριο ευρώ». Πώς φορολογείται
τώρα; ∆ιαιρείται όλο το ποσό διά τρία και κάθε χρόνο πληρώνει
τον αναλογούντα φόρο στο 1/3 του συνολικού ποσού. Αυτοί τι

ζητάνε; Επειδή πολλές φορές ο ποδοσφαιριστής τραυµατίζεται,
λύνεται το συµβόλαιό του, τον διώχνει η οµάδα του και οπότε
δεν ολοκληρώνεται το συµβόλαιο, αυτοί λένε «όσο παίρνω κάθε
χρόνο, όπως κάθε Έλληνας πολίτης, να φορολογούµαι σ’ αυτό
που παίρνω κάθε χρόνο». Νοµίζω ότι είναι πάρα πολύ λογικό.
Γιατί τι συµβαίνει; Κάποιου το συµβόλαιο έχει τελειώσει νωρίτερα
και έχει πληρώσει φόρο και κυνηγάει το δηµόσιο να του επι-
στρέφει φόρους εκατοντάδων χιλιάδων ευρώ. Ενώ η τροπολο-
γία τι λέει; Ό,τι γράφει το συµβόλαιό σου ανά έτος, αυτό να
φορολογείσαι ως φόρο εισοδήµατος, όπως κάθε άλλος Έλλη-
νας πολίτης. Γιατί αυτή η εξαίρεση στους ποδοσφαιριστές; Θα
ήθελα κι εδώ µια απάντηση.

Φυσικά το άρθρο 12 θα το καταψηφίσουµε, γιατί επιµένουµε
ότι η φράση «ο χρόνος της αδείας αυτής δεν αποτελεί χρόνο
πραγµατικής υπηρεσίας» εµάς δεν µας βρίσκει σύµφωνους, µας
δείχνει λίγο καρµίρικο. ∆ηλαδή τους δίνουµε άδεια να πάνε να
αθληθούν, αλλά δεν θα τους αναγνωρίσουµε. ∆εν µ’ αρέσει. ∆ό-
θηκαν εξηγήσεις, αλλά δεν µε έχουν πείσει.

Καταψηφίζουµε το άρθρο 13. ∆εν θέλουµε καινούργιες γενικές
γραµµατείες, φαρισαίους, λιµουζίνες. Τώρα θα µου πείτε κάνατε
ευέλικτο και ολιγοµελές κυβερνητικό σχήµα, οι γραµµατείς θα
σας πειράξουν; Αλλά λέµε τώρα.

Θα ψηφίσουµε τα άρθρα 14 και 15, για να µη µείνουν απλή-
ρωτοι οι άνθρωποι. Τα ψηφίζουµε γιατί το κράτος µας είναι κρά-
τος οπερέτα, δεν είναι πραγµατικό κράτος. ∆ηλαδή έρχεται το
κράτος στα άρθρα 14 και 15 και λέει «εις παράβαση όλων των
νόµων, επειδή πρέπει να τους πληρώσω, αλλά δεν έχω τον ειδικό
λογαριασµό που είχα, δώστε µου την άδεια να τους πληρώσω
παράνοµα και βλέπουµε στο µέλλον». Αυτά είναι αστειότητες.
∆εν ξέρω αν γίνονται σε άλλα κοινοβούλια του κόσµου. Τέλος
πάντων, εµείς θα τα ψηφίσουµε για να πληρωθούν, αντιλαµβα-
νόµενοι ότι πρόκειται περί ανεκδότου.

Υπερψηφίζουµε το άρθρο 16, τουριστικός λιµένας Μυτιλήνης.
Υπερψηφίζουµε τα άρθρα 17 και 18.
Υπερψηφίζουµε το άρθρο 19. Τοποθετήθηκα και χθες για τα

θέµατα των ολυµπιακών ακινήτων. Εµείς πιστεύουµε ότι πρέπει
να αξιοποιηθούν. ∆εν ξέρω αν θα είναι ο βέλτιστος τρόπος, αλλά
κάτι πρέπει να γίνει. Μένουν και σαπίζουν τα ακίνητα. Αν τα δείτε,
θα σας πιάσει η ψυχή σας. Εσείς λέτε, κύριε Καζάκο, να δοθούν
στο λαό. Εγώ το ακούω αυτό. Αλλά κάποιος πρέπει να πληρώσει
το κόστος. Σε κάθε περίπτωση, δεν µπορεί να συνεχιστεί αυτό
που συµβαίνει. Γιατί αυτά σε δέκα, δεκαπέντε χρόνια θα πέσουν
και θα µας πλακώσουν. Ε, δεν θα κάνουµε τίποτα; Θα αφήσουµε
την περιουσία που έχουµε πληρώσει, που πληρώνουµε µε τό-
κους, που κάνουµε µνηµόνια, να καταρρεύσει και δεν θα κάνουµε
τίποτα; Υπό αυτή την έννοια υπερψηφίζουµε το άρθρο 19.

Καταψηφίζουµε τα άρθρα 20 και 21. ∆εν είµαστε πολύ υπέρ
της «ΕΤΑ Α.Ε.». Πολλά έχουν γίνει.

Καταψηφίζουµε το άρθρο 22. Και στην επιτροπή έθεσα το ερώ-
τηµα. Και χθες έθεσε το ερώτηµα ο κ. Καρατζαφέρης. Και ο κ.
Αδριανός έθεσε το ερώτηµα προηγουµένως. Ο κ. Γερουλάνος
µας είπε ότι εµείς δεν έχουµε ρεβανσιστικές διαθέσεις –το είπε
και ο κ. Βούρος- και ναι, έχουµε κρατήσει τον κ. Λούκο και διά-
φορους άλλους, αλλά εκεί δεν γίνεται, υπάρχει λόγος.

Ο λόγος είναι µυστικός; Έχω παρακολουθήσει τόσες ώρες τη
συζήτηση στην επιτροπή, τόσες ώρες στο Τµήµα, έχω ακούσει
εσάς, έχω ακούσει τον κ. Βούρο, έχω ακούσει τον κύριο Υπουργό
να λέει «ειδικά γι’ αυτούς υπάρχει λόγος», αλλά ο λόγος δεν έχει
ακουστεί. Μήπως κρύβουν τον Οσάµα Μπιν Λάντεν και είναι κά-
ποιο απόρρητο µυστικό που δεν θα µάθουµε ποτέ; Γιατί λόγος
που αναφέρεται ως λόγος, αλλά στη Βουλή δεν ανακοινώνεται,
δεν το έχω ξανά ακούσει µέχρι σήµερα. Ελπίζω πριν τελειώσει η
συνεδρίαση, να µας πείτε. Ο λόγος που ανέφερε ο κ. Βούρος ας
είναι αυτός: δεν κάνουν καλό καφέ, µας κρατήσανε µούτρα όταν
πήγαµε και δεν τους γουστάρουµε ή βρωµούσανε. Πείτε µας ένα
λόγο. Πείτε µας ένα λόγο που τους ξηλώνετε, για να το καταλά-
βουµε. ∆εν υπάρχει λόγος. Είπατε ότι υπάρχει λόγος. Τον ξέρετε
εσείς; Εγώ δεν ξέρω ποιος είναι, δεν τον έχω ακούσει. ∆εν ξέρω
αν το µάθατε στην ΚΤΕ του ΠΑΣΟΚ, καλό όµως είναι να το µάθει
και το Κοινοβούλιο, γιατί καλή η ΚΤΕ, το Κοινοβούλιο όµως υπε-
ρέχει.
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Βεβαίως υπερψηφίζουµε το άρθρο 23 για τους γνωστούς λό-
γους.

Κύριε Υπουργέ, σας εύχοµαι πραγµατικά καλή επιτυχία στο να
µπορέσετε να φέρετε χρήµατα στην Ελλάδα µέσω του τουρι-
σµού. Αναµένουµε τις δεσµεύσεις σας για τα πολλά νέα νοµο-
σχέδια, που είπατε στην επιτροπή, περί αγροτουρισµού κ.λπ.,
που είναι πολύ σηµαντικά γιατί λύνουν προβλήµατα.

Θα κριθείτε εκ του αποτελέσµατος. Παρακαλώ όµως πάρα
πολύ εάν έχετε την ευαρέσκεια, στην οµιλία σας να µας δώσετε
µία απάντηση για τα συγκεκριµένα που είπα όσον αφορά τους
κωφούς και τη συγκεκριµένη δέσµευση.

Όσον αφορά την τροπολογία για τους αθλητές των αθλητικών
οµάδων που µας δόξασαν και έχουν ξεπεράσει το εξηκοστό πέ-
µπτο έτος της ηλικίας τους και όσον αφορά τους ποδοσφαιρι-
στές, θα ήθελα µια απάντηση, όπως φυσικά και την τελική σας
εξήγηση στο θέµα των υπαλλήλων της Γενικής Γραµµατείας
Αθλητισµού.

Εγώ οµολογώ -σας µιλάω ειλικρινά- δεν έχω καταλάβει γιατί
δεν γίνεται. Αν µου πείτε: «Κατάλαβες εσύ που είσαι εισηγητής
σε αυτό το νοµοσχέδιο, αφού όλοι συµφωνούµε, γιατί δεν γίνε-
ται;» ∆ηλαδή, υπάρχει κάποια φετφά που το απαγορεύει; Εγώ
θέλω να µου εξηγήσετε. Πείτε µου ότι δεν µπορούµε να τους
κάνουµε µονίµους ή δεν µπορούµε να το γράφουµε µέχρι το
2013 στο νόµο, να το πάµε µέχρι το 2010, γιατί θα µας πάρει ο
Τόµσεν και θα µας βάλει πιπέρι στο στόµα. Εντάξει, άµα είναι να
µας βάλει πιπέρι στο στόµα, να µην το κάνουµε. Αλλά να έχω µία
εξήγηση να το καταλάβω. Λέτε ότι ναι, έχουν δίκιο, κουνάτε όλοι
τα κεφάλια, τα κουνάµε και εµείς, µας βλέπουν οι άνθρωποι από
πάνω, αλλά εξήγηση δεν δίνετε. Εµείς θα επιµείνουµε: Θέλουµε
να γίνουν µόνιµοι. Είµαστε ένα κόµµα που γενικώς δεν είναι υπέρ
της µονιµότητος. Άρα πρέπει να σας κάνει µεγάλη εντύπωση ότι
µε τόσο πάθος υπερασπιζόµαστε τους συγκεκριµένους. Τους
υπερασπιζόµαστε, διότι έχουν δίκιο.

Επίσης, να πω κλείνοντας ότι χθες ο κύριος Υπουργός -µάλλον
το ξέχασε- δεν µου είπε τίποτα για τον ΟΠΕΠ. Το θέµα του ΟΠΕΠ
είναι τεράστιο. Μένουν πάνω από διακόσιοι άνθρωποι στο δρόµο.

Κύριε Βούρε, που ειδικεύεστε σε αυτά στο ΠΑΣΟΚ να ξέρετε
ότι εάν απολυθούν ξαφνικά, η µεγαλύτερη ξεφτίλα θα είναι ότι θα
σταµατήσει να λειτουργεί το κυλικείο στο Μουσείο Ακροπόλεως.
Γιατί αυτοί που δουλεύουν στο νέο Μουσείο Ακροπόλεως, κύριε
Υπουργέ, είναι συµβασιούχοι του ΟΠΕΠ. Εάν τους διώξετε, λοι-
πόν, στο τέλος του µήνα, θα πηγαίνουν οι τουρίστες στο νέο
Μουσείο Ακροπόλεως και θα είναι κλειστό γιατί δεν θα υπάρχουν
εργαζόµενοι. Εκεί να δω τι θα κάνετε, που θα πάτε να προσλά-
βετε νέους και θα πέσει το γέλιο της αρκούδας!

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Γεωργιάδη.

Ο κ. Αναστάσιος Κουράκης, Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής, ως
ειδικός αγορητής του ΣΥΡΙΖΑ καλείται να λάβει το λόγο.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Υφυπουργέ, σχετικά µε τα επιµέρους άρθρα του νοµο-
σχεδίου που συζητούµε θα ήθελα να εκφράσω τη θέση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ ότι για τα άρθρα 1 έως 5 που αφορούν την ΕΡΤ είµαστε
αρνητικοί, καθώς υπάρχει ένας υπερσυγκεντρωτισµός και υπε-
ρεξουσίες στον διευθύνοντα σύµβουλο. Ακόµη η αντίρρησή µας
είναι πέρα από όλα τα άλλα, επειδή από την όλη διοικητική δοµή
για ένα τόσο σηµαντικό κοµµάτι, όπως είναι της κρατικής ραδιο-
τηλεόρασης, απουσιάζει τελείως το στοιχείο του κοινωνικού
ελέγχου και καθώς είναι ένα δηµόσιο κοινωνικό αγαθό, το οποίο
οι πολίτες πληρώνουν, δεν µπορούν να εκφράσουν καµµία γνώµη
για όλα όσα γίνονται εκεί µε κυρίως, ιδιωτικοοικονοµικά κριτή-
ρια.

Στο άρθρο 5, έχουµε καταθέσει µία προσθήκη µε την οποία
επιδιώκεται η άρση αδικιών σε βάρος µερίδας εργαζοµένων στην
ΕΡΤ, οι οποίοι επί σειρά ετών εργάστηκαν µε ψευδεπίγραφες
συµβάσεις έργου καλύπτοντας πάγιες και διαρκείς ανάγκες και
των οποίων αυτή η υπηρεσία δεν έχει αναγνωρισθεί.

Η τροπολογία που προτείνουµε είναι: «Θεωρείται ως χρόνος

πραγµατικής προϋπηρεσίας στην ΕΡΤ, για κάθε συνέπεια, η προ-
ϋπηρεσία των υπαλλήλων των οποίων οι συµβάσεις έργου έγι-
ναν αορίστου χρόνου από την 1.11.2006 και µετά και από θετική
κρίση του ΑΣΕΠ και για όσο χρόνο πριν την ένταξή τους σε ορ-
γανικές θέσεις, παρείχαν τις υπηρεσίες τους στην ΕΡΤ».

Σχετικά µε το άρθρο 10, το ψηφίζουµε, καθώς καλύπτει σοβα-
ρές οικονοµικές εκκρεµότητες που υπήρχαν στο ΕΣΚΑΝ.
Έχουµε, όµως, την άποψη ότι πρέπει να υπάρχει µία συνολικό-
τερη ρύθµιση και µε τον οργανισµό -εξαιτίας του πολύ σηµαντι-
κού έργου που επιτελεί, δηλαδή της καταπολέµησης του
ντόπινγκ- στην κατεύθυνση της αυτοτέλειας, έτσι ώστε να µπο-
ρεί να λειτουργεί µε αποκλειστικά επιστηµονικά κριτήρια, χωρίς
πολιτικές ή άλλες δεσµεύσεις.

Σχετικά µε το άρθρο 11, όπως έχουµε ήδη αναφέρει και στην
κατ’ αρχήν συζήτηση του νοµοσχεδίου, οι εργαζόµενοι τους
οποίους αφορά προσφέρουν εδώ και εννέα χρόνια το µέγιστο
και έξι χρόνια το ελάχιστο τις υπηρεσίες τους στη Γενική Γραµ-
µατεία Αθλητισµού. Θεωρούµε ότι στην εν λόγω κατηγορία πέρα
από όλα τα άλλα, αποτυπώνεται µε έναν ιδιαίτερο τρόπο ένα
ακόµη είδους ελαστικής σχέσης εργασίας. Και υπάρχει η εξής
ιδιοµορφία: Αφού δεν είναι οι κλασικοί συµβασιούχοι του δηµο-
σίου, απαιτείται ιδιαίτερη ρύθµιση για την οποιαδήποτε εργα-
σιακή τους τακτοποίηση στο φυσικό χώρο που παρέχουν τις
υπηρεσίες τους, δηλαδή στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού.
Επειδή αυτή η οµάδα των εργαζοµένων ταλαιπωρείται κοντά
δέκα χρόνια από τις αντεργατικές ευρεσιτεχνίες του ΠΑΣΟΚ και
της Νέας ∆ηµοκρατίας και καθώς βρίσκεται σε ένα ιδιαίτερο κα-
θεστώς οµηρίας, η τροπολογία που έχουµε καταθέσει ανάµεσα
στα άλλα περιλαµβάνει στον πυρήνα της τα εξής: «Η ισχύς της
παραγράφου αυτής, όπως ισχύει -δυνάµει της παραγράφου 3
του άρθρου 17 του ν. 2947/2001 κ.λπ.- παρατείνεται για τις ανά-
γκες διεξαγωγής των διεθνών αθλητικών διοργανώσεων και συ-
νεδρίων, στα οποία συµµετέχει και διοργανώνει η χώρα µας, έως
ότου µετατραπούν οι αλλεπάλληλες διαδοχικές συµβάσεις τους
µε συµβάσεις αορίστου χρόνου -στη βάση του Εθνικού και Κοι-
νοτικού ∆ικαίου- µε χρονοδιαγράµµατα και διαδικασίες που ορί-
ζονται µε υπουργική απόφαση». Νοµίζουµε ότι είναι µία δίκαιη
ρύθµιση και θα πρέπει να την κάνετε δεκτή.

Σχετικά µε το άρθρο 13, είµαστε αντίθετοι καθώς µε το άρθρο
αυτό συνεχίζεται και διευρύνεται για µία ακόµα φορά ο ρόλος
της Γενικής Γραµµατείας Ολυµπιακής Αξιοποίησης του Υπουρ-
γείου Πολιτισµού, η οποία τώρα µε την προτεινόµενη ρύθµιση
µετονοµάζεται σε Γενική Γραµµατεία Πολιτικής και Τουριστικής
Υποδοµής του νέου, πλέον, αναδιαρθρωµένου Υπουργείου Πο-
λιτισµού και Τουρισµού. Με την πολιτική αυτή, η οποία είναι ταυ-
τόσηµη των κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆ηµοκρατίας
προωθείται η περαιτέρω συρρίκνωση της Γενικής Γραµµατείας
Αθλητισµού, ο οποίος είναι κατ’ εξοχήν αρµόδιος φορέας του
κράτους για τα ζητήµατα του αθλητισµού, µε τη σταδιακή και συ-
νεχή αφαίρεση ρόλων και αρµοδιοτήτων καθώς και µε τη διά-
σπαση της αθλητικής πολιτικής του κράτους.

Στο άρθρο 12, νοµίζω ότι εκεί παραλείπετε -το έχετε αναγνω-
ρίσει και εσείς- τους αθλητές µε κώφωση. Κύριε Υπουργέ, θα
έλεγα ότι καταλαβαίνω την υπόσχεση που δώσατε. Αλλά, µε ανη-
σύχησε αυτό που είπατε σε µια στιγµή -εκτός εάν το κατάλαβα
λάθος και συγχωρέστε µε- ότι πρέπει να δούµε το ποσό το οποίο
αφορά αυτούς τους ανθρώπους. Η δικαιοσύνη και η ισονοµία
αυτών των αθλητών µε τους υπολοίπους, δεν έχει σχέση µε το
ποσό. Ανεξάρτητα εάν το ποσό, είναι µικρό ή µεγάλο, εφόσον
αναγνωρίζουµε ότι πρόκειται για µία αδικία η οποία εξαιρεί
κακώς αυτήν την κατηγορία των αθλητών, νοµίζω ότι θα πρέπει
να το δεχθείτε. Εάν υπάρχουν λόγοι εξαιτίας της µη κατάθεσης
έγκρισης από το Γενικό Λογιστήριο, αυτό βεβαίως να αντιµετω-
πιστεί σε ένα προσεχές νοµοσχέδιο, αλλά όχι µε την αίρεση αν
το ποσό είναι µικρό ή µεγάλο. Έχω την εντύπωση ότι δεν το εί-
πατε ακριβώς έτσι, αλλά το βάζω περισσότερο για να διευκρινι-
σθεί επ’ αυτού.

Σχετικά µε το άρθρο 14, έχω την εντύπωση ότι ο κύριος
Υπουργός όσον αφορά το ζήτηµα των αρχαιολόγων, αν κατά-
λαβα πάλι καλά, δήλωσε ότι είναι απολύτως αδιανόητο, άνθρω-
ποι να αποκτούν πολύ µεγάλη προϋπηρεσία και τελικώς να
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απολύονται και να προσλαµβάνονται άλλοι στη θέση τους. Και
όχι µόνο οι ίδιοι να χάνουν το δικαίωµα να εργαστούν στον ίδιο
φορέα -όπως στο φορέα από το νόµο για το εικοσιτετράµηνο -
αλλά και το ίδιο το Υπουργείο Πολιτισµού να στερείται πολύ ση-
µαντικών υπηρεσιών. Αν κατάλαβα καλά, είπε ότι αυτό θα το
συνεννοηθεί µε το Υπουργείο Εσωτερικών και Οικονοµικών. Εδώ
νοµίζω ότι πρόκειται για ένα µείζον ζήτηµα που αφορά το Υπουρ-
γείο Πολιτισµού, επειδή η αναστήλωση, έρευνα και αποκατά-
σταση, η συντήρηση των µνηµείων και των έργων τέχνης είναι
ένα πολύ ειδικό αντικείµενο. Νοµίζω ότι ορθώς θεωρείται η καρ-
διά του πολιτισµού µας. Είµαστε πάρα πολύ πίσω. Το γνωρίζετε
πάρα πολύ καλά και εσείς και στα ∆ωδεκάνησα και στην υπό-
λοιπη Ελλάδα ότι υπάρχουν αρχαιολογικοί θησαυροί, οι οποίοι
δεν µπορούν κατ’ αρχάς, να φυλαχθούν και κατά δεύτερον, να
συντηρηθούν. Εάν στερηθούµε των υπηρεσιών αυτών των πολύ
εξειδικευµένων υπαλλήλων, νοµίζω ότι θα έχουµε χάσει πάρα
πολλά πράγµατα.

Η τροπολογία-προσθήκη που καταθέτει ο ΣΥΡΙΖΑ στο άρθρο
14 στο τελευταίο εδάφιο είναι: «Το επιστηµονικό προσωπικό και
οι τεχνίτες υψηλής ειδίκευσης που απασχολούνται σε έργα ανα-
στήλωσης, αποκατάστασης, συντήρησης και διαµόρφωσης µνη-
µείων και έργων τέχνης, δεν εµπίπτει στους περιορισµούς των
άρθρων 5 και 6 του π.δ. 164 του 2004».

Ψηφίζουµε το άρθρο 17, όπως και το άρθρο 18, µε τον όρο
όµως ότι θα εξασφαλίζονται οι εργαζόµενοι.

Καταψηφίζουµε το άρθρο 19, καθώς το ∆ιεθνές Κέντρο Ρα-
διοτηλεόρασης σήµερα είναι ένα παράνοµο µεγαθήριο στη λεω-
φόρο Κηφισίας. Η κατασκευή του εκεί, µε κτήριο συνολικής
επιφάνειας 75.000 τ.µ. και κάτοψης 50.000 τ.µ. στο χώρο του
ΟΑΚΑ, κυρίως στηρίζεται σε αύξηση του συντελεστή δόµησης
που έγινε µε το ν.2833.

Με το νοµοσχέδιο προτείνεται η µετασκευή του ∆ιεθνούς Κέ-
ντρου Ραδιοτηλεόρασης, του οποίου σηµαντικό µέρος αλλάζει
χρήση σε εµπορικό και επιχειρηµατικό συγκρότηµα και βεβαίως
δεν µπορούµε να συµφωνήσουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου)

Τελειώνω σύντοµα, κύριε Πρόεδρε.
Σχετικά µε το άρθρο 22, ήδη αναφέρθηκε και από άλλους συ-

ναδέλφους της Βουλής ότι είναι αδιανόητο να έρχεται για ψή-
φιση ένα άρθρο, το οποίο στην αιτιολογική του έκθεση
επαναλαµβάνει ακριβώς το ίδιο, δηλαδή τίποτε, όσον αφορά
τους λόγους, για τους οποίους θα έπρεπε να λήξει αυτοδικαίως
η θητεία του διευθυντή του Κρατικού Ωδείου Θεσσαλονίκης και
των άλλων µελών εφορίας κ.λπ..

Θα έλεγα ότι αν είχε νόηµα να γίνει µια τοµή από την Κυβέρ-
νησή σας, θα ήταν οι διορισµοί σε αυτές τις θέσεις να µην γίνο-
νται από την εκάστοτε κυβέρνηση αλλά από ένα ευρύτερο σώµα,
το οποίο µε καθαρά επιστηµονικά και καλλιτεχνικά κριτήρια να
µπορεί να διορίζει τους ανθρώπους, που θα διοικήσουν αυτούς
τους οργανισµούς είτε στο επίπεδο της διοίκησης είτε στο επί-
πεδο της χάραξης της καλλιτεχνικής πορείας και βεβαίως επι-
λογών.

Μάλιστα, είναι λυπηρό ότι κάποιοι συνάδελφοι στη Βουλή δη-
λώνουν ότι ξέρουν τους λόγους, για τους οποίους κάνετε την
αντικατάσταση, ενώ κάποιοι άλλοι είµαστε µέσα στην άγνοια.

Και γι’ αυτούς τους δύο λόγους και γιατί η διαδικασία δεν µας
βρίσκει σύµφωνους και γιατί δεν κάνετε καµµία αιτιολόγηση,
ώστε να πειστούµε και εµείς γιατί δεν κάνουν οι συγκεκριµένοι δι-
ευθυντές, το καταψηφίζουµε και δεν θέλω να επαναλάβω όσα
είχα πει για το άρθρο 23, το οποίο προφανώς καταψηφίζουµε,
γιατί η εξίσωση των φυσικών καταστροφών µε τις απεργίες είναι
κάτι το οποίο εισάγει µια καινούργια λογική και προφανώς δεν
µπορούµε να συµφωνήσουµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κουράκη.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας του ΠΑΣΟΚ κ.

Παναγιώτης Κουρουµπλής.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, τα πρώτα

άρθρα του υπό συζήτηση σχεδίου νόµου που αναφέρονται στην

ΕΡΤ επιχειρούν πραγµατικά έναν θεσµικό εκσυγχρονισµό σε έναν
τοµέα που θα πρέπει να λειτουργεί µε βάση τις εξελίξεις, να
ανταποκρίνεται στην εποχή και να παρέχει στην κοινωνία όσο το
δυνατόν περισσότερα ποιοτικά χαρακτηριστικά.

Εγώ, κύριε Υπουργέ, θα σας πρότεινα –διότι πληρώνει όλος ο
ελληνικός λαός και έχουµε απαίτηση ως εκπρόσωποί του να γνω-
ρίζουµε σε βάθος τη λειτουργία αυτού του φορέα- να µας φέ-
ρετε κάποια στιγµή µια έκθεση -την οποία θα ζητήσετε από τη
νέα διοίκηση που θα διοριστεί- των ποιοτικών χαρακτηριστικών
των εκποµπών της ΕΡΤ.

Παράλληλα, βέβαια, κύριε Υπουργέ –και αυτό έχει να κάνει µε
την παρουσία σας στο Υπουργείο και το λέω από βάθους καρ-
δίας- θα πρέπει, φαινόµενα που πονάνε την κοινωνία σε µια
εποχή που η νέα φτώχεια και ο κοινωνικός αποκλεισµός απειλεί
και υπονοµεύει την κοινωνία µας, να εκλείψουν µε τον πιο απο-
φασιστικό τρόπο.

Ελέγξτε σας παρακαλώ και κάτι που θα ήθελα να τονίσω, τη
διαχείριση των χρηµάτων, σε ό,τι αφορά εκποµπές της ψηφια-
κής ΕΡΤ που αναφέρονταν σε πρόσωπα µε αναπηρία.

Σε ό,τι αφορά, κύριε Υπουργέ, το άρθρο 11 σχετικά µε τις συµ-
βάσεις εργαζοµένων, παραπονούµεθα οι πολιτικοί ότι η αξιοπι-
στία µας βρίσκεται σε πολύ χαµηλό επίπεδο σε σχέση µε την
κοινωνία, µε τις απόψεις και τις εκτιµήσεις της. ∆εν µπορεί όταν
είµαστε στην αντιπολίτευση, να υποστηρίζουµε ένα ζήτηµα και
όταν είµαστε στην κυβέρνηση να το ξεχνάµε. Πρέπει αυτό το ζή-
τηµα, ιδιαίτερα στα κυβερνητικά κόµµατα, να εκλείψει, αν θέλουν
να έχουν πορεία καλύτερη, σε ό,τι αφορά τη σχέση τους µε την
κοινωνία.

Εφόσον, λοιπόν, υποστηρίζαµε στην αντιπολίτευση ότι αυτά
τα ζητήµατα των συµβασιούχων, κύριε Υπουργέ, πρέπει να λυ-
θούν, δεν µπορεί σήµερα να κωφεύουµε. ∆εν µπορεί να υπάρ-
χουν εξήντα οκτώ άνθρωποι, οι οποίοι λειτουργούν µε σύµβαση
ηµέρας αποσπασµένοι από τον ΟΠΑΠ στη Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού και ενώ η αιτιολογική έκθεση θεωρεί ότι είναι ανα-
γκαία η παρουσία τους, τουλάχιστον µέχρι το 2013 που έχουµε
τους Μεσογειακούς Αγώνες, να τους δίνουµε παράταση µέχρι
τέλος του χρόνου! ∆εν µπορεί αυτοί οι άνθρωποι να είναι για έξι,
για οκτώ και για δέκα χρόνια όµηροι της κάθε κυβέρνησης και
να µην αντιµετωπίζουµε αυτού του είδους τα ζητήµατα.

Κύριε Υπουργέ, επειδή εγώ στη ζωή µου έχω νιώσει το αί-
σθηµα της ανασφάλειας, κατανοώ τι σηµαίνει η συγκεκριµένη
απόφαση γι’ αυτούς τους ανθρώπους. Ο καθένας, λοιπόν, θα
πρέπει να αντιληφθεί ότι σε µια τέτοια εποχή πολύ δύσκολη για
την κοινωνία µας, πρέπει µε τον πιο αποφασιστικό τρόπο, σε µι-
κρότερο ή σε µεγαλύτερο βαθµό, να περιορίζουµε αυτή την υπο-
νοµευτική για την κοινωνική συνοχή αίσθηση που είναι η
ανασφάλεια και η αβεβαιότητα στη ζωή.

Υπάρχει επίσης ένα ζήτηµα των συµβασιούχων στους αρχαιο-
λογικούς χώρους. Το εξειδικευµένο επιστηµονικό και τεχνικό
προσωπικό, σε ένα χώρο, κύριε Υπουργέ, που η αρχαιολογία για
την Ελλάδα είναι ένα όχηµα που προβάλλει τη χώρα, αλλά και
που µπορεί να φέρει πάρα πολλά έσοδα, δεν µπορούµε, να απο-
κλείουµε αυτούς τους ανθρώπους που αποκτούν πολύτιµη εµπει-
ρία, µετά από είκοσι µήνες εργασίας µε βάση το π.δ. 164 άρθρο
5 και 6 τη δυνατότητα να επανέλθουν στις θέσεις τους.

Αυτές οι αγκυλώσεις πρέπει να καταργηθούν, ώστε πραγµα-
τικά να δώσουµε τη δυνατότητα σε αυτούς τους ανθρώπους να
χρησιµοποιηθεί η εµπειρία τους και η συσσωρευµένη γνώση
τους, σε αυτόν το πολύ σηµαντικό και ευαίσθητο τοµέα.

Σε ό,τι αφορά, κύριε Υπουργέ, την περίπτωση των κωφών
αθλητών που δεν παρέχεται οικονοµική στήριξη στην οµοσπον-
δία τους να συµµετέχει στην Παραολυµπιάδα, ειλικρινά ενο-
χλούµαι, διότι αυτή η παράταξη έχει µια κουλτούρα απέναντι στα
ζητήµατα της αναπηρίας και γενικότερα των ευπαθών οµάδων
του πληθυσµού. Γιατί δίνεται τη δυνατότητα στην Αντιπολίτευση
να σας κάνει αυτή την κριτική για επτά κωφούς αθλητές;

Είναι µια εξαίρεση –δεν θέλω να τη χαρακτηρίσω ρατσιστική-
που πλήττει αυτό που λέµε ιδιαιτερότητα και ο Πρωθυπουργός
έχει αναδείξει πολλές φορές το ζήτηµα του σεβασµού στην ιδι-
αιτερότητα. ∆εν µπορεί οι άνθρωποι αυτοί να αποκλείονται να
συµµετάσχουνε στην Παραολυµπιάδα. Μιλάµε για επτά ανθρώ-
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πους. Τόσο πολύ µεγάλο είναι το κόστος;
Και βεβαίως να συµφωνήσω µε το φίλο µου τον κ. Γεωργιάδη,

σε ό,τι αφορά τους ανάπηρους πρωταθλητές που δεν λαµβάνουν
κανένα εισόδηµα, να υπάρξει µια γενναιότητα της πολιτείας απέ-
ναντι σε αυτού του είδους τα ζητήµατα.

Κύριε Υπουργέ, σχετικά µε τον ΕΟΤ και τα ολυµπιακά έργα,
επειδή είχα διοικήσει στο παρελθόν οργανισµό στο χώρο της
πρόνοιας που είχε πολύ µεγάλη περιουσία και έχω ζήσει από
κοντά, τον τρόπο µε τον οποίο διαχειρίζονται πολλοί τη δηµόσια
περιουσία, θα πρέπει σε αυτή την πολύ δύσκολη εποχή, πρωτί-
στως να µας ενηµερώσετε για το αν έχει γνώση ο ΕΟΤ για την κα-
τάσταση που βρίσκεται η ακίνητη περιουσία του. Έχουµε γνώση
σε ποια κατάσταση βρίσκεται;

Εγώ δεν θα µιλήσω για την αξιοποίηση που είναι βέβαιο ότι
υπάρχει, αλλά µπορεί να υπάρχουν και καταπατήσεις. Εδώ υπάρ-
χουν δηµόσιοι οργανισµοί, κύριε Υπουργέ, που δεν γνωρίζουν
ποια είναι η πραγµατική κατάσταση της περιουσίας τους. Είναι
πρόκληση στην εποχή που ζούµε να µην υπάρχει αξιοποίηση στο
µεγαλύτερο δυνατό βαθµό, ώστε να περιορίζουµε την εισβολή
όλων αυτών των φαινοµένων της νέας φτώχειας, που πραγµα-
τικά διευρύνεται µέρα µε τη µέρα και απειλεί όλο και περισσό-
τερο την κοινωνία µας σε πολύ δύσκολες εποχές.

Αυτές είναι οι σκέψεις που ήθελα να καταθέσω και βεβαίως,
κύριε Υπουργέ, να τονίσω –κλείνοντας- τα ζητήµατα των συµβα-
σιούχων και αυτών που είναι µακροπρόθεσµα συµβασιούχοι και
έχουν έξι, οκτώ, δέκα χρόνια και για τους εξήντα οκτώ ανθρώ-
πους και για τους ειδικούς επιστήµονες που πραγµατικά απο-
κλείονται µετά από τους είκοσι τέσσερις µήνες µε βάση την
ισχύουσα διάταξη.

Αυτά λοιπόν πρέπει να καταργηθούν το ταχύτερο. Πρέπει να
δίνουµε ανάσα, ελπίδα στην κοινωνία για να αναχαιτίσουµε αυτά
τα φαινόµενα, που πραγµατικά επιβάλλουν ένα µελαγχολικό
τοπίο, που µπορεί να δηµιουργήσει και τις προϋποθέσεις κοινω-
νικών εξεγέρσεων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κουρουµπλή.
Το λόγο έχει ο Ανεξάρτητος Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. Αθα-

νάσιος Λεβέντης.
Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητώντας χθες επί της αρχής

τοποθετηθήκαµε και είπαµε για τα άρθρα 1 έως 5, που αφορούν
την ΕΡΤ και 6 έως 9 που αφορούν τον ΕΟΤ ότι εµείς δεν συµ-
φωνούµε και τα καταψηφίζουµε, γιατί υπάρχουν πάρα πολλά
αµαρτήµατα σε αυτούς τους δυο φορείς, σε αυτούς τους δυο
οργανισµούς, τα οποία δεν διορθώνονται µε αυτό το νοµοσχέ-
διο.

Και ζητήσαµε να δούµε τι ακριβώς στοχεύει να πετύχει η Κυ-
βέρνηση µε αυτές τις διατάξεις τις οποίες φέρνει. Γι’ αυτό, όπως
είπα, τα καταψηφίζουµε και δεν θέλω να επεκταθώ περισσότερο.

Στο άρθρο 10 που αφορά θέµατα του Εθνικού Συµβουλίου Κα-
ταπολέµησης του Ντόπινγκ, συµφωνούµε. Το ψηφίζουµε. Το ντό-
πινγκ είναι ένα σοβαρό πρόβληµα που δεν έχει αντιµετωπιστεί,
όπως θα έπρεπε στη χώρα µας. Θα πρέπει εδώ να ληφθούν
µέτρα και βέβαια να υπάρξει το αντίστοιχο προσωπικό, που θα
πλαισιώσει τις υπηρεσίες που χρειάζονται για να γίνεται πλήρης
έλεγχος.

Βέβαια, αναφέραµε και χθες ότι υπήρξαν πρόσφατα φαινό-
µενα, όπως το γεγονός ότι δεν έγινε ντόπινγκ κοντρόλ στους
αγώνες της Α’ Αγωνιστικής της SUPERLEAGUE, γιατί –λέει- ότι
υπάρχει χρέος του ΕΣΚΑΝ και γι’ αυτό δεν έγινε καθόλου έλεγ-
χος.

Στο άρθρο 11, προβλέπεται η παράταση µέχρι το τέλος του
έτους της απόσπασης στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού του
προσωπικού του ΟΠΑΠ. Το προσωπικό αυτό το οποίο υπηρετεί
από το 2000 –και ακόµα είναι εκκρεµές- το χρειαζόµαστε. Υπάρ-
χουν ανάγκες.

Βέβαια, το πώς έγιναν οι προσλήψεις είναι ένα άλλο κεφάλαιο.
Παρ’ όλα αυτά υπηρετούν δέκα χρόνια αυτοί οι άνθρωποι και θα
πρέπει τουλάχιστον να τακτοποιηθούν. Αναφέρθηκε και από

άλλες πλευρές εδώ πέρα και από τον κ. Γεωργιάδη, ο οποίος τό-
νισε ότι είναι κατά των προσλήψεων στο δηµόσιο, αλλά ειδικά
εδώ λένε «ΝΑΙ». Εµείς, λοιπόν, δεν είµαστε κατά των προσλή-
ψεων, αλλά ασφαλώς θα πρέπει να γίνονται µε ορισµένες διαδι-
κασίες.

Στο άρθρο 12 είµαστε υπέρ του να δίνονται κίνητρα σε ερασι-
τέχνες αθλητές. Κατ’ αρχάς ψηφίζουµε αυτό το άρθρο, αλλά θα
θέλαµε να υπάρχει µια σοβαρή και αξιόπιστη λειτουργία στις
οµοσπονδίες, αφού µέσω αυτών θα µπορούσαν να επιχορηγού-
νται οι πραγµατικοί αθλητές και να καλύπτονται και οι άδειες µετ’
αποδοχών. Εδώ όµως –το είπαµε και χθες- υπάρχει ένα χάος στις
οµοσπονδίες, το οποίο δεν βλέπουµε βέβαια να διορθώνεται µε
αυτό το νοµοσχέδιο.

Επιπλέον, ζητούµε και εµείς, όπως και όλοι οι άλλοι συνάδελ-
φοι σχεδόν από όλες τις πλευρές της Βουλής, να µπουν µέσα
στους διακριθέντες αθλητές και οι κωφοί. Οι άνθρωποι αυτοί
προσέφεραν στις διάφορες διεθνείς διοργανώσεις, διακρίθηκαν.
Πιστεύουµε ότι καθαρά από λάθος, κύριε Υπουργέ, υπάρχουν
Ολυµπιονίκες και Παραολυµπιονίκες, που είναι κωφοί και δεν πε-
ριλαµβάνονται. Θέλουµε να πιστεύουµε ότι αυτό θα διορθωθεί.

Το άρθρο 13. Η Γενική Γραµµατεία Ολυµπιακής Αξιοποίησης
µετονοµάζεται σε Γενική Γραµµατεία Πολιτιστικής και Τουριστι-
κής Υποδοµής. Εδώ επεκτείνονται οι αρµοδιότητές της, µπορεί
να κάνει έργα κ.λπ.. Εµείς έχουµε πάρα πολλές ενστάσεις για το
πώς λειτούργησαν αυτές οι υπηρεσίες, για τα ολυµπιακά έργα
που έφτιαξαν, τα οποία έχουν πάρα πολλά προβλήµατα όσον
αφορά την κατασκευή.

Βέβαια, όσον αφορά τη χρήση και τη χρησιµότητά τους είναι
ένα άλλο κεφάλαιο. Ήταν να χρησιµοποιηθούν µόνο ευκαιριακά.
Από εκεί και πέρα τα περισσότερα έχουν µείνει αναξιοποίητα και
καταρρέουν. Εµείς διαφωνούµε και καταψηφίζουµε αυτό το
άρθρο.

Στο άρθρο 14 δεν µπορούµε παρά να συµφωνήσουµε µε την
καταβολή των δεδουλευµένων στους εργαζόµενους συµβασιού-
χους, όπως και σε όλους τους εργαζόµενους στο Υπουργείο Πο-
λιτισµού, όπου θα πρέπει επιτέλους να δούµε, κύριε Υπουργέ,
το πρόβληµα των συµβασιούχων πιο σφαιρικά. Επιτέλους, πρέ-
πει να υπάρξει µια εργασιακή ασφάλεια και για αυτούς τους αν-
θρώπους.

Κύριε Υπουργέ, είπαµε ότι η βαριά µας βιοµηχανία είναι ο του-
ρισµός. Εκτός από αυτή είναι και ο πολιτισµός που συνυπάρχει
µε τον τουρισµό. Η µεταχείριση, όµως, που επιφυλάσσουµε
στους ανθρώπους που ασχολούνται µε τον πολιτισµό, δεν είναι
η δέουσα. Θα έλεγα ότι πολλές φορές είναι απαράδεκτη.

Οι αρχαιολόγοι δεν µπορεί να είναι σε εκκρεµότητα, να χρησι-
µοποιούνται για δυο χρόνια, µετά να απολύονται για να χάσουν
τα δικαιώµατα τους και ενδεχοµένως να ξαναπροσλαµβάνονται.
Υπάρχουν οι αρχαιολόγοι, αλλά και όλοι οι άλλοι που ασχολού-
νται, -ας πούµε, οι φύλακες και οι καθαρίστριες- στα µουσεία,
που προσφέρουν τεράστιες υπηρεσίες και που δεν έχουν ανα-
γνωρισθεί από την πολιτεία. Οι περισσότεροι από αυτούς είναι
µετέωροι.

Νοµίζω ότι θα πρέπει να υπάρξει µια ριζική αναθεώρηση της
πολιτιστικής µας πολιτικής και ιδιαίτερα όσον αφορά το χώρο
της πολιτιστικής µας κληρονοµιάς. Εδώ έχουµε πάρα πολλά να
κάνουµε και -αν θέλετε- πάρα πολλά να ωφεληθούµε.

Και όσον αφορά την προστασία των πολιτιστικών θησαυρών
είµαστε υποχρεωµένοι να τους προστατεύσουµε και να τους ανα-
δείξουµε και –αν θέλετε- να προσφέρουµε αυτούς τους πολιτι-
στικούς θησαυρούς στην ανθρωπότητα από αυτό τον
προνοµιούχο χώρο που είναι η χώρα µας. Μπορούν να κατα-
πλεύσουν εδώ στην Ελλάδα αµέτρητα εκατοµµύρια τουριστών,
µια και ενδιαφερόµαστε για την τουριστική ανάπτυξη. Λέµε
«ΝΑΙ», λοιπόν, στο άρθρο 14, όπως και στο άρθρο 15, που ρυθ-
µίζεται η καταβολή αποζηµίωσης για τη χρήση ακινήτων για τη
στέγαση των υπηρεσιών του Υπουργείου.

Στο άρθρο 16, κύριε Υπουργέ, εµείς θεωρούµε ότι την εκµε-
τάλλευση της µαρίνας της Μυτιλήνης θα πρέπει να την αναλάβει
η Τοπική Αυτοδιοίκηση. Γι’ αυτό δεν συµφωνούµε και καταψηφί-
ζουµε αυτό το άρθρο.

Στο άρθρο 17, που επιδιώκεται να αρθούν ερµηνευτικά ζητή-
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µατα που ανέκυψαν σχετικά µε την έκταση της υποχρέωσης κα-
ταβολής της πρόσθετης ειδικής αποζηµίωσης πολιτιστικής επι-
µόρφωσης στους εργαζόµενους, που εργάζονται στα
εποπτευόµενα από το Υπουργείο Πολιτισµού και Τουρισµού νο-
µικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου, λέµε «ΝΑΙ».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ήθελα την υποµονή σας για ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Επίσης, λέµε «ΝΑΙ» και στο άρθρο 18 για το Μουσείο Τεριάντ.

Αυτό το Μουσείο έχει πολύτιµους θησαυρούς και έχει περάσει
από σαράντα κύµατα. Πρέπει επιτέλους να βρεθεί µια λύση, να
µην έχει αυτές τις παλινωδίες η πολιτεία και να προστατεύσει και
τους θησαυρούς που είναι εκεί και να τους αναδείξει, για να τους
επισκεφτούν και να τους απολαύσουν και οι Έλληνες και οι ξένοι
επισκέπτες.

Στο άρθρο 19, για τη ρύθµιση των θεµάτων των ολυµπιακών
ακινήτων, λέµε «ΟΧΙ». Το ∆ιεθνές Κέντρο Ραδιοτηλεόρασης,
κύριε Υπουργέ, κατασκευάστηκε, σύµφωνα µε το Συµβούλιο της
Επικρατείας, µε παράνοµη αύξηση του συντελεστή δόµησης.
Επιπλέον, η απαλλοτρίωση του ΟΑΚΑ έγινε για αθλητικές και όχι
εµπορικές χρήσεις. ∆εν µας βρίσκει σύµφωνους η αλλαγή του
σκοπού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε.
Όσον αφορά το Ελληνικό διαφωνούµε σε οποιαδήποτε προ-

σπάθεια τσιµεντοποίησής του. Επιτέλους, πρέπει κάποια στιγµή
να φτιάξουµε ένα πάρκο, που να το χαίρονται οι κάτοικοι όλης
της Αθήνας και όλης της Αττικής. Και αυτά που συζητούνται για
την αξιοποίηση ενός µέρους και µετά τα έσοδα να χρησιµοποιη-
θούν για άλλους ελεύθερους χώρους, είναι ασφαλώς επιτακτική
ανάγκη. Μακάρι να υπάρξουν και σε όλη την πρωτεύουσα και σε
όλη την Αττική ελεύθεροι χώροι. Αλλά φοβούµαστε ότι θα γίνει
µόνο η τσιµεντοποίηση και άλλες µεταφορές δεν θα γίνουν.

Όσον αφορά τα άρθρα 20 και 21 είµαστε κατά. Αναπτύξαµε
και χθες τις απόψεις µας. Στο άρθρο 22 –αναφέρθηκε και από
άλλους συναδέλφους εδώ πέρα- δεν µπορούµε να καταλάβουµε
πού στοχεύει τέλος πάντων αυτή η ρύθµιση, που γίνεται εδώ που
λέει ότι λήγει αυτοδικαίως και αζηµίως για το δηµόσιο η θητεία
του διευθυντή και των άλλων µελών στο Κρατικό Ωδείο και στην
Όπερα της Θεσσαλονίκης.

Και, βέβαια, ως προς το άρθρο 23, επαναλαµβάνουµε και πάλι
την κατηγορηµατική µας αντίθεση, που την αναπτύξαµε και χθες.
∆εν µπορούµε να διανοηθούµε ότι οι απεργίες και οι φυσικές κα-
ταστροφές µπαίνουν στην ίδια κατηγορία και αντιµετωπίζονται
µε τον ίδιο τρόπο.

Και να µην ξεχνάµε ότι εδώ, εκτός από αυτές τις καθυστερή-
σεις που προκύπτουν και που κανένας δεν θα ήθελε να υπάρ-
χουν -αλλά, βέβαια, πρέπει να λύνονται τα προβλήµατα των
εργαζοµένων για να µην υπάρχουν οι απεργίες και οι άλλες εκ-
δηλώσεις- θα πρέπει να δούµε και τις άλλες καθυστερήσεις που
γίνονται, όταν υπάρχουν καράβια που, τέλος πάντων, δεν εξυ-
πηρετούν, γιατί χαλάνε, γιατί είναι σαπιοκάραβα, γιατί, γιατί… Σ’
αυτές τις περιπτώσεις δεν βλέπουµε η πολιτεία να κινείται µε
ανάλογη ευαισθησία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Λεβέντη.
Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ από το Νοµό Κα-

βάλας κ. Σάββας Εµινίδης.
ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και χθες

στην οµιλία µου είπα ξεκάθαρα κάποια πράγµατα που δεν θέλω
να τα πω ξανά, αλλά ο κύριος Υπουργός χθες στην οµιλία του
δεν τα ξεκαθάρισε.

Και λέω ένα προς ένα: Ιδιαίτερα για τα εξήντα οκτώ άτοµα της
Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού, θέλω µία ρητή διαβεβαίωση,
κύριε Υπουργέ, από το Βήµα της Βουλής ότι µέχρι το 2013 θα
µπορούν να συνεχίσουν να παράγουν το έργο που κάνουν ήδη
στη Γενική Γραµµατεία εν όψει των Μεσογειακών Αγώνων. Την
διαδικασία την ξέρω πολύ καλά, το πρόβληµα που υπάρχει.
Επειδή κάποιοι είπαν και να µονιµοποιηθούν, πλέον µε αυτό το

οποίο ψηφίσαµε, δυστυχώς δεν γίνεται. Όµως, θα ήθελα µία ξε-
κάθαρη δήλωση ότι µαζί µε το Υπουργείο Εσωτερικών υπάρχει η
δυνατότητα να γίνει αυτό.

Το δεύτερο σηµείο είναι ότι φέρατε µία νοµοτεχνική βελτίωση
για το άρθρο 4 που αφορά την ΕΡΤ. Επίσης, θα ήθελα να µου το
ξεκαθαρίσετε και να το ακούσουµε από το Βήµα της Βουλής, ότι,
πράγµατι, δεν υπερβαίνει το πλαφόν. Εάν ισχύει αυτό, τότε δεν
υπάρχει πρόβληµα, γιατί δεν µπορεί κατά παρέκκλιση να πλη-
ρώνεται κανείς. Και είναι πολύ ξεκάθαρο.

Επίσης, δεν θα ήθελα να το ξαναπώ, αλλά πιστεύω ότι θα έχετε
έτοιµη τη βελτίωση για το θέµα των κωφών αθλητών. Πιστεύω
ότι δεν θα υπάρχει κανένα πρόβληµα. Θα το ακούσουµε.

Επειδή σε όλη µου τη διαδροµή µέχρι σήµερα ήµουν πολύ ξε-
κάθαρος, όπως είπα και χθες για το άρθρο 21, υπάρχουν δύο
εταιρείες, τα «Ολυµπιακά Ακίνητα» και η «ΕΤΑ». Τα «Ολυµπιακά
Ακίνητα» τα συγχωνεύετε και τα ενσωµατώνετε στην «ΕΤΑ».
Θέλω, επίσης, βεβαίωσή σας από το Βήµα της Βουλής ότι παρα-
µένουν δηµόσιου τοµέα, η νέα εταιρεία θα υπάγεται στις διατά-
ξεις του δηµοσίου τοµέα και δεν θα είναι ιδιωτική. ∆ιαφορετικά,
εάν παραµείνει το «ιδιωτική», εγώ δεν το εγκρίνω, δεν το ψηφίζω.

Θέλω να το ακούσω ξεκάθαρα, γιατί µπορούµε να είµαστε
αυτοί που πραγµατικά διασφαλίζουµε για όλους τους Έλληνες
πολίτες το δικαίωµα να απολαµβάνουν αυτές τις πολύ ωραίες
εγκαταστάσεις. Και πραγµατικά συµφωνώ µε τον Υπουργό σ’
αυτό που είπε χθες, για το άνοιγµα στην παραλία, για το κανό-κα-
γιάκ, το κωπηλατοδρόµιο και όλες τις εγκαταστάσεις. Θα τις
χαρεί όλος ο ελληνικός λαός και αν κάποιοι ιδιώτες πρέπει να τις
χρησιµοποιήσουν, µε διαφάνεια και µε διαγωνισµό να τις πάρουν
και να τις χρησιµοποιήσουν. Βεβαίως, ανοιχτοί -προς Θεού!-
διότι, είναι περιουσία του ελληνικού λαού που πρέπει να αξιο-
ποιηθεί. Πρέπει να αξιοποιηθεί, αυτά είναι δεδοµένο. Απλά η έν-
σταση είναι στην εταιρεία η οποία θα είναι δηµόσιου τοµέα. Και
θα ήθελα µία πολύ ξεκάθαρη δήλωσή σας από το Βήµα της Βου-
λής.

Τίποτε άλλο. Πιστεύω ότι µε αυτό το νοµοσχέδιο, όπως το είπα
και χθες, κλείνετε πολλές «τρύπες» που κληρονοµήσατε σαν Κυ-
βέρνηση από την προηγούµενη κυβέρνηση. Είναι σε θετική κα-
τεύθυνση και θα περιµένω -ειλικρινά σας µιλάω- µε την οµιλία
σας στη Βουλή να διευκρινίσετε αυτά τα σηµεία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Εµινίδη.

Τον κατάλογο κλείνει ο Βουλευτής Ζακύνθου του ΠΑΣΟΚ κ.
∆ηµήτριος Βαρβαρίγος.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως δήλωσα

και στη χθεσινή µου οµιλία, ψήφισα το νοµοσχέδιο επί της αρχής,
γιατί πιστεύω ότι υπηρετεί τον διαρκώς επίκαιρο στόχο δηµι-
ουργίας ενός αποτελεσµατικού κράτους.

Υπάρχουν, όµως, µερικά σηµεία στα οποία έχω εκφράσει µια
διαφορετική γνώµη. Την εξέφρασα στην επιτροπή, την εξέφρασα
χθες, θα την επαναλάβω και σήµερα. Κατ’ αρχάς, είναι το άρθρο
4 που αφορά ρυθµίσεις σε σχέση µε την ΕΡΤ και σε σχέση µε τις
αµοιβές του διευθύνοντος συµβούλου και των γενικών διευθυ-
ντών.

Στην παράγραφο 1 του άρθρου 4, λοιπόν, αναφέρεται ότι µε
κοινή υπουργική απόφαση των συναρµοδίων Υπουργών µπορεί
να ρυθµιστούν οι αµοιβές αυτών, κατά παρέκκλιση των ισχυου-
σών διατάξεων. Όµως, εχθές έγινε µία προσθήκη-νοµοτεχνική
βελτίωση, όπου αναφέρει ότι οι διατάξεις του παρόντος άρθρου
4 δεν θίγουν την εφαρµογή του άρθρου 2 του ν. 3833/2010. Το
άρθρο αυτό βάζει πλαφόν στις αµοιβές. ∆εν καταλαβαίνω γιατί
αυτή η περίπλοκη, δαιδαλώδης και ασαφής διατύπωση.

Τα πράγµατα είναι απλά. Το είπα και χθες: Εάν φύγει το «κατά
παρέκκλιση», τελείωσε το θέµα. Γιατί αφήνουµε στην παρά-
γραφο 1 το «κατά παρέκκλιση» κι ερχόµαστε να προσθέσουµε
τέταρτη, πέµπτη παράγραφο και να λέµε ότι δεν θίγεται το
άρθρο 2 του νόµου τάδε; Κατ’ αρχάς, η µία παράγραφος αναιρεί
την άλλη. Τι ισχύει από τα δύο;

Κύριε Υπουργέ, τα πράγµατα είναι απλά, είναι καθαρά. ∆εν
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ξέρω γιατί επιλέγετε αυτόν τον τρόπο, να πείτε ένα πράγµα µε
τόσο σύνθετη και δυσνόητη διατύπωση. Με αυτή τη διατύπωση
εγώ το άρθρο αυτό δεν το ψηφίζω. Θα φύγει το «κατά παρέκ-
κλιση», να είναι σαφές και καθαρό.

Υπάρχει το άρθρο 21, µε το οποίο συγχωνεύονται δύο εται-
ρείες του δηµοσίου, η εταιρεία «Ολυµπιακά Ακίνητα» και τα «Του-
ριστικά Ακίνητα». Σωστό, δηµιουργείται ένας φορέας, έχουµε
κέρδος σε ό,τι αφορά το κόστος διαχείρισης, έχουµε λιγότερα δι-
οικητικά συµβούλια, λιγότερες αµοιβές, καλύτερο σχεδιασµό, µε
στόχο την αξιοποίηση της περιουσίας του δηµοσίου. Επιθυµη-
τός, αναγκαίος και πολύ περισσότερο σήµερα επίκαιρος στόχος.
Συµφωνούµε µε όλα αυτά. Όµως, στην τέταρτη παράγραφο
αυτού του άρθρου αναφέρεται ότι ο νέος φορέας δεν υπάγεται
στις διατάξεις του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα.

Θα υπάγονται στο ΑΣΕΠ οι προσλήψεις αυτού του προσωπι-
κού, κύριε Υπουργέ; Πείτε το. Γιατί βάζετε αυτή τη διατύπωση;

Εάν, λοιπόν, αφαιρείται ο δηµόσιος χαρακτήρας αυτού το
φορέα, έχουµε πει «ΟΧΙ». ∆ιαφώνησα. Έχω πει και στην επιτροπή
και χθες «ΟΧΙ», αλλά θέλουµε να το διευκρινίσετε. Επιµένω: ∆εν
ξέρω γιατί αυτές οι ασαφείς διατυπώσεις.

Υπάρχουν µερικά άλλα ζητήµατα τα οποία δεν περιλαµβάνο-
νται στο νοµοσχέδιο. Ενώ ρυθµίζεται µία σειρά άλλων σε σχέση
µε τη Γενική Γραµµατεία, έχει µείνει το ζήτηµα που αφορά τα
εξήντα οκτώ άτοµα, τους συµβασιούχους της Γενικής Γραµµα-
τείας, των οποίων οι συµβάσεις παρατείνονται µέχρι τις 31-12-
2010, ενώ είναι προσωπικό το οποίο έχει τεχνογνωσία και θα
χρειαστεί, γιατί υπάρχουν µπροστά οι Μεσογειακοί Αγώνες.

Εγώ πιστεύω ότι θα επανέλθετε µε άλλη ρύθµιση, αλλά θα πα-
ρατείνετε την αγωνία αυτών των ανθρώπων. Θα µπορούσε να
λήξει εδώ και τώρα, µε µία διατύπωση που θα λέει ότι «παρατεί-
νονται οι συµβάσεις τους µέχρι το 2013».

Ακόµα, στο ίδιο άρθρο, το άρθρο 11 του νοµοσχεδίου, ανα-
φέρεται για τους υπαλλήλους της Γενικής Γραµµατείας οι οποίοι
προσελήφθησαν µε ΑΣΕΠ το 2003 και κάποιοι κατετάγησαν σε
προσωποπαγείς θέσεις το 2002, ότι σε αυτούς αναγνωρίζεται η
προϋπηρεσία που είχαν, προσφέροντας µε συµβάσεις τη δου-
λειά τους στη Γενική Γραµµατεία πριν µονιµοποιηθούν. Πολύ
ωραία!

Υπάρχουν, όµως, τρεις υπάλληλοι οι οποίοι έχουν προσληφθεί
πριν το 2002, όπου δεν ισχύει γι’ αυτούς αυτή η διάταξη. Γιατί;
Είναι άδικο. Γιατί και γι’ αυτούς να µην αναγνωριστεί ότι η υπη-
ρεσία που προσέφεραν µε συµβάσεις στη Γενική Γραµµατεία
αναγνωρίζεται ως χρόνος υπηρεσίας;

∆εν ξέρω γιατί υπάρχει αυτή η εξαίρεση. Θεωρώ ότι είναι
άδικο και θεωρώ ότι πρέπει να µπουν και αυτοί σ’ αυτή τη ρύθ-
µιση.

Ακόµα, κύριε Υπουργέ, υπάρχει το γενικό ζήτηµα που αφορά
τις διατάξεις του π.δ. 164 2004, το διάταγµα του κ. Παυλόπου-
λου, όπου µε τα άρθρα 5 και 6 βάζει κάποιες δεσµεύσεις σε ό,τι
αφορά τους όρους µε τους οποίους υπηρετεί το προσωπικό µε
συµβάσεις έργου. Τώρα δεν υπάρχουν συµβάσεις έργου ή ορι-
σµένου έργου. ∆εν µπορούν να υπηρετούν στον ίδιο φορέα πε-
ρισσότερο από εικοσιτέσσερις µήνες.

Το πρόβληµα στο Υπουργείο Πολιτισµού το έχουν όσοι απα-
σχολούνται µε συµβάσεις και κυρίως, είναι το επιστηµονικό προ-
σωπικό -αρχαιολόγοι, συντηρητές, τεχνίτες- που δεν µπορούν
ούτε να απασχοληθούν αλλού, αλλά έχουν και µία πολύτιµη τε-
χνογνωσία, η οποία είναι χρήσιµη και απαραίτητη για να προ-
σφέρουν τις υπηρεσίες τους στο Υπουργείο Πολιτισµού.
Εντούτοις, µε το π.δ. 164 δεν µπορούν να επαναπροσληφθούν
εκεί.

∆εν είναι, όµως, µόνο αυτή η κατηγορία υπαλλήλων. Υπάρχουν
κι άλλες κατηγορίες υπαλλήλων. Χθες, ανέφερα ένα παράδειγµα
µε τους νοσηλευτές των νοσοκοµείων στα νησιά, όπως στο νησί
µου, στη Ζάκυνθο. ∆εν µπορεί ένας νοσηλευτής, που πήγε δύο
φορές, δούλεψε, έκλεισε το εικοσιτετράµηνο, να πάει ξανά.
Άλλος νοσηλευτής δεν έρχεται από αλλού να δουλέψει οκτώ
µήνες στη Ζάκυνθο. Έτσι, δεν µπορούµε να βρούµε προσωπικό.

∆εν είναι µόνο αυτά τα δύο παραδείγµατα. Είναι πολλά περισ-
σότερα. Θεωρώ ότι πρέπει να υπάρχει µία ρύθµιση σε συνεν-
νόηση µε τον συναρµόδιο Υπουργό Προεδρίας, ο οποίος έχει

µάλλον και την κύρια ευθύνη, ώστε να αλλάξει αυτή η διατύπωση
και να απεµπλακούν, να απελευθερωθούν εν πάση περιπτώσει, οι
εργαζόµενοι από όλους τους τοµείς και να µπορούν να δουλέ-
ψουν ξανά, αρκεί να έχουν τα τυπικά και τα ουσιαστικά προσό-
ντα.

Κύριε Υπουργέ, πιστεύω ότι µε το νοµοσχέδιο ετούτο σε µε-
γάλο βαθµό λύνονται ζητήµατα της ΕΡΤ, της Γενικής Γραµµα-
τείας Αθλητισµού, του ΕΟΤ. Γι’ αυτόν το λόγο –όπως είπα και
στην αρχή- θεωρώ ότι είναι σε µία κατεύθυνση δηµιουργίας ενός
καλύτερου, αποτελεσµατικότερου κράτους. Ψήφισα επί της
αρχής, ψηφίζω και τα άρθρα του νοµοσχεδίου µε τις επιφυλά-
ξεις που διατύπωσα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Βαρβαρίγο.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γε-

ώργιος Νικητιάδης.
Ορίστε, κύριε Yπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρά το γεγονός ότι το συζη-

τούµενο νοµοσχέδιο είχε χαρακτηριστεί και από εµάς ως ρυθµι-
στικό -ρύθµιση εκκρεµοτήτων και καταστάσεων επιδιώκει- θεωρώ
σηµαντικό το ότι υπήρξε πλουσιότατος διάλογος, υπήρξε µεγάλη
συµµετοχή και αυτό η Κυβέρνηση το θεωρεί ιδιαιτέρως εποικο-
δοµητικό για τον κοινοβουλευτικό διάλογο.

Θα τοποθετηθώ µε αναφορές σε κάποια από τα άρθρα και σε
όσες παρατηρήσεις έχουν γίνει, όσο συντοµότερα γίνεται.

Ξεκινώ µε το γνωστό θέµα που τέθηκε επανειληµµένως από το
σύνολο των οµιλητών και σχετίζεται µε την περίφηµη απεργία και
την υποτιθέµενη ποινικοποίησή της. Θέλω να πω ότι από εµάς
καµµία πρόθεση δεν υπήρξε για απαγόρευση απεργίας, καµµία
πρόθεση να οικτίρουµε την απεργία, να τη δαιµονοποιήσουµε.
Εδώ εµφανίστηκαν δύο εντελώς ακραίες απόψεις από τη µία και
από την άλλη πλευρά. Η µία λέει «καταστρατηγείται το δικαίωµα
της απεργίας» και η άλλη «µπράβο σας, επιτέλους δικαιώνεται ο
λαός». ∆εν είναι ούτε η µία πλευρά, ούτε η άλλη στη σωστή –
κατά την εκτίµησή µας- κατεύθυνση. Εµείς εκείνο που επιδιώ-
ξαµε ήταν να ρυθµίσουµε µία κατάσταση ανασφάλειας που είχε
δηµιουργηθεί σ’ ολόκληρη την Ευρώπη και σ’ ολόκληρο τον
κόσµο σε σχέση µε τη χώρα µας, σε σχέση µε τον τουριστικό
προορισµό που λέγεται Ελλάδα. Εµείς επιδιώκαµε να πιστοποι-
ηθεί προς τον έξω κόσµο ότι η χώρα µας δεν είναι ένα επικίνδυνο
µέρος, δεν είναι ένα ανασφαλές µέρος και σε κάθε περίπτωση
δεν είναι ένα µέρος που έχουµε κάθε µέρα απεργίες και αν έλ-
θετε, θα εγκλωβιστείτε. Ακόµη κι αν ταλαιπωρηθείτε εξαιτίας µας
–εξαιτίας και ηµών όχι µόνο υµών, δεν θεωρούµε ότι ο απεργός
είναι ο µόνος αίτιος, ενδεχοµένως, όλο το σύστηµα µπορεί να
κοστίσει στην ταλαιπωρία του τουρίστα που έρχεται στην πα-
τρίδα µας- υπάρχει λύση και αυτό ακριβώς προσπαθήσαµε να
διασκεδάσουµε µε αυτή τη διάταξη, που πιστεύουµε ότι είχε και
µεγάλη επιτυχία.

Αναρωτήθηκε ο κ. Παφίλης, ο φίλος µου –που δεν είναι εδώ-
αν υπάρχει προηγούµενο τέτοιας διάταξης. Αλλά, υπάρχει και
προηγούµενο να έλθει εδώ το κρουαζιερόπλοιο και να µην το
αφήνεις να αράξει; Υπάρχει προηγούµενο να έχουµε δύο χιλιά-
δες κόσµο να θέλει να πάει στις Κυκλάδες –Έλληνες, όχι πια ξέ-
νους- και να µην µπορεί να πάει; Κανένα προηγούµενο δεν
υπάρχει.

Επαναλαµβάνω ότι αντιλαµβανόµαστε πλήρως το δικαίωµα
της απεργίας και την άσκησή του, αλλά από την άλλη αντιλαµ-
βανόµαστε –και θέλουµε να αντιληφθείτε κι εσείς- το δικαίωµα
προστασίας του δηµοσίου συµφέροντος, το δικαίωµα προστα-
σίας του µικρού «ψωµιού» που θέλει να κερδίσει…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: Είναι στίφη τουριστών επειδή
απεργεί το µετρό στη Γαλλία. ∆ύο εκατοµµύρια απεργοί.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Ναι, το καταλαβαίνω αυτό. Θα σας εξηγήσω τη δια-
φορά. Το έχω υπ’ όψιν µου αυτό που λέτε και θα σας εξηγήσω
γιατί θεωρώ λαϊκισµό αυτού του είδους την τοποθέτηση.

Η οποιαδήποτε απεργία προκαλεί προφανώς κάποια αγανά-
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κτηση στο σύνολο του κόσµου. Εσείς όταν εµποδίζετε –όχι εσείς,
το ΠΑΜΕ, οι άλλοι συνδικαλιστές- να αράξει το κρουαζιερόπλοιο,
δεν ενοχλείται το σύνολο του λαού, ενοχλείται ο φτωχός τουρί-
στας, ο µεσαίος, που ήρθε στην πατρίδα µας για να πάει να δει
την Ακρόπολη, που τον πείσαµε ότι είµαστε ένας όµορφος τόπος
και που τελικά τον αναγκάζουµε να σηκωθεί να φύγει. Αυτή είναι
η µεγάλη διαφορά.

Επίσης, η µεγάλη διαφορά είναι όταν εµείς αναφερόµαστε σε
αποζηµίωση, δεν αποζηµιώνουµε τις επιχειρήσεις, δεν αποζη-
µιώνουµε το κρουαζιερόπλοιο που ενδεχοµένως είχε µία ζηµιά,
δεν αποζηµιώνουµε τα καταστήµατα που είχαν ζηµιά. Αποζηµιώ-
νουµε –λέµε ξανά- ένα κοµµάτι του λαού του γαλλικού, του ιτα-
λικού, του αυστριακού, του ολλανδικού, του κάθε λαού που
έρχεται εδώ πέρα στην πατρίδα µας, του κάθε ταλαίπωρου του-
ρίστα, γιατί ταλαίπωρος τελικά καθίσταται όταν έρχεται εδώ
πέρα. Μη νοµίζετε ότι έρχονται εδώ πέρα τίποτα πλούσιοι που
έχουν λεφτά και δεν τους νοιάζει και αν τους καθυστερήσουµε
δυο µέρες γιατί έχουν άνεση να πληρώσουν. Έρχονται άνθρωποι
που έχουν ανάγκη αυτά τα 50 ευρώ για τα οποία, µάλιστα ανα-
ρωτηθήκαµε στην επιτροπή αν είναι επαρκές το ποσό. Κι ήρθε ο
εκπρόσωπος του ΣΕΒ και σας είπε ότι είναι επαρκές.

∆εν θέλω, λοιπόν, να πω κάτι παραπάνω γι’ αυτό το θέµα της
απεργίας. Απλά, η Κυβέρνηση επιθυµεί να γίνει κατανοητό προς
κάθε κατεύθυνση ότι δεν έχει σχέση µε την καταπολέµηση οποι-
ουδήποτε δικαιώµατος απεργίας. Έχει σχέση µε το ότι εµείς επι-
θυµούµε να δηµιουργείται κλίµα ασφάλειας για τη χώρα µας και
να αισθάνεται ο άλλος άνετα να έλθει στην πατρίδα µας.

Θα ήθελα να αναφερθώ τώρα στα ολυµπιακά ακίνητα, για το
κανό καγιάκ, που επίσης, έγινε ολόκληρη συζήτηση κι έβαλε το
θέµα και ο κ. Ανδριανός, ο οποίος ψηφίζει τη διάταξη, αλλά κι
εσείς και όλες οι άλλες πτέρυγες, λέγοντας ότι «µα, πέρσι άλλα
λέγατε και φέτος λέτε άλλα», «άλλα ψηφίζατε τότε και άλλα ψη-
φίζετε, τώρα».

Βεβαίως, αλλά βρήκαµε µία κατάσταση. Ποια είναι η κατά-
σταση που βρήκαµε; Έχουν γίνει έξι µισθώσεις. Η αξιοποίηση
των ολυµπιακών ακινήτων που έχει κάνει η Νέα ∆ηµοκρατία τα
πεντέµισι χρόνια αφορά έξι µισθώσεις. Σ’ αυτές, λοιπόν, τις έξι µι-
σθώσεις, ενώ πρέπει να εισπράττουµε το χρόνο 33.180.000, ξέ-
ρετε πόσα εισπράττουµε; Το ένα τέταρτο: 8.700.000. Το ένα
τέταρτο! ∆ηλαδή, υπάρχουν «µπαταξήδες», οι οποίοι αυτή τη
στιγµή δεν εξοφλούν το ελληνικό δηµόσιο. Και ξέρετε γιατί δεν
το εξοφλούν; Όχι επειδή ξαφνικά δεν έχουν χρήµατα, αλλά
επειδή έχουν βρει χίλια επιχειρήµατα µέσα από τις συµβάσεις
που δεν είναι ασφαλείς, που δεν έχουν θωρακίσει επαρκώς το
ελληνικό δηµόσιο και µε αυτό τον τρόπο καταφέρνουν να µην
πληρώνουν και να ζηµιώνουν το ελληνικό δηµόσιο. Μία τέτοια
ιστορία είναι και το κανό καγιάκ.

Βρήκαµε εµείς µία σύµβαση, όπου κάποιος δεν πληρώνει, που
δικαιούται να αξιώσει αυτά που αξιώνει και ερχόµαστε και ψηφί-
ζουµε πια τη διάταξη, γιατί είµαστε αναγκασµένοι να προστα-
τεύσουµε το ελληνικό δηµόσιο, τα ελληνικά χρήµατα. Βεβαίως,
αν δεν υπήρχε η σύµβαση, δεν θα ψηφίζαµε και δεν θα φέρναµε
αυτή τη διάταξη. Αλλά, υπαρχούσης της συµβάσεως, αναγκαζό-
µαστε να έλθουµε σε εκείνη τη διάταξη, που εσείς αποσύρατε,
ενώ δεν είχατε σύµβαση και δεν είχατε πραγµατικό λόγο να την
αποσύρετε τότε.

Αναφερθήκατε, κύριε Ανδριανέ, σε µείωση των εσόδων, τη µε-
γαλύτερη –κατά τη δική σας εκτίµηση- στον τουρισµό, 12%. ∆εν
είναι έτσι τα πράγµατα...

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝ∆ΡΙΑΝΟΣ: ∆εν είναι δική µας εκτίµηση. Είναι πα-
ντού στα δηµοσιεύµατα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): ∆εν είναι η µεγαλύτερη µείωση που υπήρξε ποτέ. ∆εν
είπα εγώ αν είναι 12% ή 9% ή 8%. Αυτό θα το δούµε στο τέλος.
Θα κάνουµε ταµείο και θα δούµε.

Το ζήτηµα είναι ότι οι προβλέψεις ήταν για µείωση -25% στα
έσοδα και σήµερα εσείς λέτε -12%, εµείς θα πούµε στο τέλος -
9%. Σε κάθε περίπτωση διαψεύστηκαν οι προβλέψεις για την τρα-
γική εικόνα που είχε δηµιουργηθεί και όταν ο άλλος άκουγε
«Ελλάδα» έτρεχε µακριά κι έπεφταν χιλιάδες οι ακυρώσεις. Κα-
ταφέραµε να αντιστρέψουµε αυτό το κλίµα.

Όµως, το 12% δεν είναι η µεγαλύτερη µείωση. Η µεγαλύτερη
µείωση στα έσοδα στον τουρισµό µας έγινε επί κυβερνήσεώς
σας την περίοδο 2008-2009. Από το 2008 δε µέχρι το 2009, ση-
µειώθηκε η µεγαλύτερη µείωση. Και ξέρετε κάτι; Η µεγαλύτερη
µείωση της µείωσης, δηλαδή η µεγαλύτερη πτώση του ρυθµού
της µείωσης, έγινε τώρα. Πήγαµε το ρυθµό της µείωσης στο ένα
τρίτο απ’ ό,τι τον παραλάβαµε από εσάς.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Αυτά είναι στοιχεία που τα έχουµε από την Τράπεζα της Ελ-
λάδας. ∆εν είναι στοιχεία που τα αναφέρω εγώ.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Και θα προχωρήσω σε κάποια ερωτήµατα που έθεσε ο κ. Απο-
στολάκος τα οποία είναι σηµαντικά για όλην αυτήν την ιστορία
περί τον τουρισµό. Μας ρωτά τι έχουµε κάνει.

Να πούµε πολύ γρήγορα τα εξής: Κατ’ αρχάς προσπαθήσαµε
να αλλάξουµε την εικόνα της χώρας. Οι κοινωνικοί εταίροι στο
χώρο του τουρισµού βοήθησαν σ’ αυτό ρίχνοντας τις τιµές οι ξε-
νοδόχοι, τα καταστήµατα, βάζοντας πλάτες κυρίως οι ξενοδο-
χοϋπάλληλοι. Καταφέραµε να φθάσουµε εκεί που φθάσαµε. Πού
φθάσαµε; Στο τέλος οι αφίξεις θα είναι -1%, -2% σε σχέση µε πέ-
ρυσι, ενώ οι προβλέψεις ήταν για -30% µ’ αυτήν την εικόνα που
περιέγραψα πριν.

Τι άλλο κάνουµε; ∆ιότι αυτό δεν ήταν µία µικρή ιστορία. Η πο-
λιτική ηγεσία του Υπουργείου για δυόµισι µήνες γυρνούσε από
πόλη σε πόλη σ’ ολόκληρη την Ευρώπη και έδινε εκατοντάδες
συνεντεύξεις, για να καταφέρει να αντιστρέψει αυτό το κλίµα.

Αυτό κάναµε, µαζί µε τη βοήθεια των κοινωνικών εταίρων!
Όµως, πιστεύουµε ότι κυρίως είναι µία δική µας προσπάθεια και
ένα δικό µας επίτευγµα το ότι αντιστράφηκε αυτό το κλίµα και
το ότι εγώ, ένας Υφυπουργός από την Ελλάδα, βγήκα στο BBC,
στο κεντρικό δελτίο ειδήσεων και να τον ακούν εκατόν δέκα εκα-
τοµµύρια άνθρωποι! Αυτό ήταν επιτυχία, γιατί περάσαµε το δικό
µας µήνυµα!

Τι άλλο κάνουµε; Θα το δείτε, το είπαµε. Είναι έτοιµο το νο-
µοσχέδιο για τον αγροτουρισµό, για τον καταδυτικό τουρισµό,
για τον ιαµατικό τουρισµό. Κάναµε συσκέψεις για το συνεδριακό
τουρισµό, για το θρησκευτικό τουρισµό. Επαναλαµβάνονται τις
επόµενες ηµέρες οι συσκέψεις και δεν το πιστεύουν αυτοί που
έρχονται ότι επαναλαµβάνουµε τις συσκέψεις. Λένε «µα, εµείς
δεν είχαµε συνηθίσει. Μία σύσκεψη µας έκαναν για τις εφηµερί-
δες. ∆εν επαναλαµβάνονταν αυτές οι συσκέψεις».

Και όλα αυτά µε χρέη 140 εκατοµµυρίων ευρώ που βρήκαµε
στον ΕΟΤ! Εύχοµαι, όποτε και αν γίνετε κυβέρνηση, να µη δια-
νοηθείτε να φθάσετε σ’ ένα τέτοιο επίπεδο να βρείτε τόσα χρέη.
Πολιτική µε τόσα χρέη δεν είναι καθόλου εύκολο να κάνεις!

Πολύ γρήγορα θα ήθελα να δώσω κάποιες απαντήσεις για την
υπόθεση µε τους κωφούς. ∆εν υπάρχει έκθεση από το Λογιστή-
ριο και δεν µπορούµε να προχωρήσουµε. Είπαµε ότι θα το δούµε.
Αντιλαµβανόµαστε ότι είναι και θέµα ισονοµίας, δηλαδή δεν µπο-
ρείς να φέρεσαι διαφορετικά σε µία οµάδα σε σχέση µε µία άλλη
οµάδα. Θα το δούµε σε κάποιο νοµοσχέδιο. Και επειδή ο κ. Γε-
ωργιάδης απαίτησε να του πούµε σε ποιο νοµοσχέδιο, του λέµε
ότι αν δεν είναι σ’ αυτό του κινηµατογράφου, θα είναι σ’ αυτό για
τον αθλητισµό που πιστεύουµε ότι θα φέρουµε µέχρι το τέλος
του χρόνου.

Σ’ ό,τι αφορά τις αναγνωρίσεις της προϋπηρεσίας, αυτό δεν
µπορεί να λειτουργήσει αποσπασµατικά. ∆εν µπορείς να πεις
«αναγνωρίζω την προϋπηρεσία εδώ, τώρα, παρεµπιπτόντως,
επειδή κάποιοι απασχολήθηκαν», διότι η προϋπηρεσία είναι µια
πολύ σηµαντική υπόθεση, που µπορεί να έρθει ο άλλος αύριο,
που έχει κατά κάποιον τρόπο απασχοληθεί µε οποιονδήποτε
τρόπο στο δηµόσιο και να σου πει «γιατί αναγνώρισες την άλλη
προϋπηρεσία; Θέλω να αναγνωρίσεις και τη δική µου»! Θέλει συ-
νολική αντιµετώπιση και δεν µπορούµε αποσπασµατικά να
µπούµε σ’ αυτήν την ιστορία.

Όσον αφορά τη σύνταξη, επίσης για τους ποδοσφαιριστές –
λυπάµαι που έφυγε ο κ. Γεωργιάδης που έθεσε το θέµα- η συ-
νταξιοδότηση θέλει ειδικό νοµοσχέδιο. ∆εν µπορεί αυτό το
νοµοσχέδιο να προβλέψει θέµατα συνταξιοδότησης. Προφανώς
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το αγνοεί.
Κύριε Εµινίδη, ο προβληµατισµός σας είναι σωστός. Όµως,

έχουµε δύο πρόσωπα ΑΕ, νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου.
Είναι δύο νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου. Αυτά είναι! Και τα
ενώνουµε σε ένα πρόσωπο που δεν µπορεί να µην είναι νοµικό
πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου, αφού είναι ήδη δύο νοµικά πρόσωπα
ιδιωτικού δικαίου!

Κύριε Βαρβαρίγο, σαφέστατα, όποιου οι µετοχές ελέγχονται
από το δηµόσιο ή µπορεί το δηµόσιο να καθοδηγεί την πορεία σε
οποιονδήποτε Οργανισµό µε τις µετοχές που έχει, είναι υποχρε-
ωτικός ο ΑΣΕΠ. Συνεπώς και σ’ αυτό το νέο νοµικό πρόσωπο,
είτε θέλει είτε δεν θέλει οποιοσδήποτε Γενικός ∆ιευθυντής, οποι-
οσδήποτε Υπουργός, από τη στιγµή που οι µετοχές του νέου νο-
µικού προσώπου ελέγχονται από το δηµόσιο, υποχρεωτικά
πηγαίνει στο ΑΣΕΠ.

Όσον αφορά το πλαφόν που είπατε, κύριε Εµινίδη, θα σας πω
το εξής: Με τη νοµοτεχνική βελτίωση που φέραµε, λέµε ότι οι
διατάξεις του παρόντος δεν θίγουν την εφαρµογή του ν. 3833. Ο
ν. 3833 λέει ότι υπάρχει ένα συγκεκριµένο πλαφόν. Ό,τι και να
λέµε εδώ πέρα, οι διατάξεις του δεν µπορούν να θίξουν το συ-
γκεκριµένο πλαφόν.

Άρα –και µ’ αυτό θα απαντήσω στο ερώτηµα που έθεσε ο κ.
Βαρβαρίγος- όταν λες ότι µπορείς στο µέλλον να ασκήσεις µία
πολιτική, εµείς θέλουµε να πιστεύουµε –και είµαστε απόλυτα βέ-
βαιοι γι’ αυτό- ότι κάποια στιγµή, οι δεσµεύσεις που έχουµε ανα-
λάβει µε το µνηµόνιο θα τελειώσουν. Κάποια στιγµή θα
αποδεσµευτούµε. Κάποια στιγµή θα µπορούµε να ασκήσουµε µία
διαφορετική πολιτική. Κάποια στιγµή θα µπορεί να πληρωθεί ο
κόσµος πολύ περισσότερο. Και γι’ αυτό τίθεται το ζήτηµα της
εξαίρεσης που προβλέπεται.

Επίσης, θα ήθελα να αναφερθώ στην τροπολογία που έχουµε
φέρει και που πιστεύω ότι θα γίνει αποδεκτή από όλες τις πτέ-
ρυγες της Βουλής, γιατί υπήρξε αίτηµα από όλους να παραταθεί
επί δίµηνο η δυνατότητα όσων έχουν ξεκινήσει την ένταξή τους
στο νόµο που σχετίζεται µε τη λειτουργική τακτοποίηση των του-
ριστικών καταλυµάτων και δεν πρόλαβαν να προσκοµίσουν όλα
τα χαρτιά εξαιτίας της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, η οποία καθυστερεί
να τους δώσει αυτά τα έγγραφα. Εποµένως από τη δηµοσίευση
του νόµου θα έχουν άλλο ένα δίµηνο, προκειµένου να µπορούν
να προσκοµίσουν όλα τα έγγραφα που απαιτούνται, έτσι ώστε
να υπάρξει λειτουργική τακτοποίηση αυτών των καταλυµάτων.
Ζητάµε, λοιπόν, την ψήφιση αυτής της τροπολογίας.

Κλείνοντας, θα ήθελα να σας πω ότι σας ευχαριστώ πολύ για
τη συµµετοχή σας στη συζήτηση. Αν χρειαστεί, θα δευτερολο-
γήσω. Εκείνο, όµως, για το οποίο µπορώ να βεβαιώσω το Τµήµα
είναι ότι ο ελληνικός τουρισµός άντεξε την περίοδο που πέρασε,
παρά τα πολύ σκληρά χτυπήµατα που δέχθηκε και αν όλα πάνε
καλά, να είστε βέβαιοι ότι του χρόνου οι αυξήσεις στις αφίξεις και
στα έσοδα θα είναι πάρα πολύ σηµαντικές.

Να είστε καλά! Ευχαριστώ!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Υφυπουργό κ. Νικητιάδη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-
µοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Τζαβάρας.

Ορίστε, κύριε Τζαβάρα, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-

δρε.
Ήδη, η συζήτηση για το παρόν νοµοσχέδιο οδεύει προς την

κατάληξή της. Και θεωρώ ότι αξίζει να σχολιαστεί το γεγονός ότι
καταναλώθηκε πολύς λόγος για τη διάταξη του άρθρου 23.

Εµείς από την πλευρά µας δηλώσαµε ότι την ψηφίζουµε.
Όµως, προσωπικά, θα ήθελα να εισφέρω στη συζήτηση µία πα-
ρατήρηση. Αυτή η διάταξη ουσιαστικά προσπαθεί µε δαπάνες
του ελληνικού δηµοσίου να ανορθώσει τις δυσµενείς οικονοµι-
κές συνέπειες που δηµιουργούνται από τις απεργίες και τις φυ-
σικές καταστροφές γι’ αυτούς οι οποίοι κάνουν διακοπές στην
Ελλάδα και είναι αλλοδαποί.

Όταν, όµως, η διάταξη αναφέρει τη λέξη «απεργία», φρονώ
ότι δεν τη χρησιµοποιεί µε την καθιερωµένη της έννοια, γιατί του-
λάχιστον και κοινωνικά και νοµικά και πολιτικά απεργία είναι το δι-

καίωµα του εργαζόµενου να αρνηθεί την παροχή, την προσφορά
της εργασίας του σ’ ένα συγκεκριµένο εργοδότη επειδή θέλει να
χρησιµοποιήσει –και χρησιµοποιεί- την άρνηση αυτή ως µέσο για
τη διεκδίκηση συγκεκριµένων αιτηµάτων που αποσκοπούν στη
βελτίωση των όρων, είτε των µισθολογικών είτε των κοινωνικών,
της εργασίας.

Και εδώ τίθεται ένα ζήτηµα, κύριε Υπουργέ. Αυτήν την απεργία
εννοείτε; ∆ιότι προσωπικά αντιλαµβάνοµαι ότι οµιλείτε για εκεί-
νες τις απεργίες, οι οποίες δεν εκδηλώνονται ως µέσο για τη
διεκδίκηση αιτηµάτων απέναντι σε συγκεκριµένο πρόσωπο ερ-
γοδότη, αλλά τις απεργίες οι οποίες –ας µου επιτραπεί, χωρίς
να παρεξηγηθώ από τους εκλεκτούς συναδέλφους του ΚΚΕ- θα
µπορούσαν να χαρακτηριστούν απεργίες εκβιαστικές. ∆ηλαδή,
είναι οι απεργίες εκείνες που αποτελούν εκδηλώσεις κοινωνικού
χαρακτήρα συγκεκριµένων οµάδων, συγκεκριµένων κοινωνικών
κατηγοριών, που εκβιάζουν το ελληνικό δηµόσιο ή το κράτος µε
τρόπους και µε µέσα που ουσιαστικά δεν έχουν καµµία σχέση µε
το πρόσωπο του εργοδότη τους, προκειµένου να επιτύχουν γε-
νικότερης σηµασίας µεταρρυθµίσεις ή διεκδικήσεις οικονοµικού
περιεχοµένου.

Και εδώ, µε πολύ σεβασµό προς την πλευρά της Αριστεράς, θα
επισηµάνω κάτι για το οποίο υπερηφανεύεται να λέει και να επα-
ναλαµβάνει, ότι δηλαδή την κρίση τη δηµιούργησαν τα δύο µε-
γάλα κόµµατα.

Ε, όχι, κύριοι! Είστε ένα κόµµα και εσείς και όλοι όσοι υπάρ-
χετε και λειτουργείτε στο χώρο της αριστεράς, που έχετε προ-
σφέρει πολλά στην κοινωνία, αλλά παρ’ όλο που είστε ένα µικρό
κόµµα, έχετε διαµορφώσει εξελίξεις στη Μεταπολίτευση.

Και όπως πολύ προσφυώς έχει λεχθεί και έχει γραφεί, αυτή η
θυσιαστική προσφορά που υπήρχε κάποτε στις πολιτικές τάξεις
της αριστεράς, σήµερα µ’ αυτού του είδους τα φαινόµενα, βλέ-
πουµε να λαµβάνει ένα χαρακτήρα, που εγώ θεωρώ προσωπικά,
ότι δεν µπορεί να καλυφθεί κάτω απ’ αυτού του είδους τα ιδεο-
λογήµατα όταν µε ένα τρόπο επίµονο διεκδικεί την ικανοποίηση
αιτηµάτων οικονοµικού χαρακτήρα, η ικανοποίηση των οποίων
υπερβαίνει πολλές φορές την οικονοµική ή την κοινωνική συνοχή
αυτού του τόπου.

Και εδώ θα πρέπει κάποια στιγµή να µιλήσουµε µε ευθύνη,
χωρίς κραυγές αλλά µε επιχειρήµατα. Θεωρώ λοιπόν ότι αυτή η
διάταξη, παρ’ όλο που το κόµµα µου την ψηφίζει, είναι µία διά-
ταξη η οποία προσπαθεί να καλύψει φαινόµενα, για τα οποία δεν
υπάρχει κοινωνική συναίνεση.

∆εν µπορεί όµως, κύριε Υπουργέ, όταν ένα κρουαζιερόπλοιο
αναγκάζεται να φύγει από την Ελλάδα γιατί µία συγκεκριµένη κα-
τηγορία πολιτική ή κοινωνική, επιθυµεί να αντιδράσει, να διαδη-
λώσει, να εκφράσει την άποψή της, να εκφράσει το αίτηµα της
-αυτές είναι απόλυτα σεβαστές εκδηλώσεις- δεν µπορεί σε καµ-
µία περίπτωση να θεωρείτε ότι καλύπτεται από την κοινωνική συ-
ναίνεση η αξίωση του να υπάρξει ζηµιά σε κάποιον, ο οποίος
βρίσκεται εκτός των ορίων των εργασιακών, εκείνων οι οποίοι
διαδηλώνουν ή εκδηλώνουν και εκφράζουν το συγκεκριµένο αί-
τηµα.

Αυτό είναι ένα ζήτηµα. Εγώ το θέτω ουσιαστικά µε ουδέτερους
όρους, αλλά θεωρώ ότι και οι εκλεκτοί συνάδελφοι της αριστε-
ράς για το θέµα αυτό κάποτε, θα πρέπει να ανοίξουν εδώ, στο ελ-
ληνικό Κοινοβούλιο, ένα διάλογο χωρίς επιφωνήµατα και χωρίς
κραυγές.

Και θα ήθελα τώρα να µου επιτρέψετε, να αναφερθώ στις δια-
τάξεις που µας αφορούν. Η πληθώρα αυτών των επιχειρηµάτων
που καταναλώθηκαν για να πειστεί κάποια µερίδα εδώ της Εθνι-
κής Αντιπροσωπείας ότι δεν στρέφεται εναντίον της το άρθρο
23, µας οδήγησε στο να µη δώσουµε την πρέπουσα σηµασία στις
άλλες διατάξεις του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου.

Επιµένω, κύριε Υφυπουργέ, να σας πω και το επαναλαµβάνω,
ότι αυτό που κάνετε, µεταρρυθµίζοντας τις διατάξεις που αφο-
ρούν την οργάνωση και τη δοµή της «ΕΡΤ Α.Ε.» και του ΕΟΤ, ου-
σιαστικά δεν είναι τίποτα άλλο παρά µία προσπάθεια να
δηµιουργήσετε τις προϋποθέσεις για να έχουµε πλέον ενώπιών
µας ή για να προκύψει απ’ αυτή τη συγκεκριµένη µεταρρύθµιση
µία ΕΡΤ, η οποία τύποις θα είναι ανώνυµη εταιρεία, ενώ στην
πραγµατικότητα µε τις συγκεκριµένες ρυθµίσεις σας, την µετα-
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τρέπετε σε ένα βραχίονα εξουσίας επικοινωνιακού χαρακτήρα,
τον οποίο η Κυβέρνηση µπορεί να τον χρησιµοποιεί προς όφελος
της.

Μου κάνει εντύπωση που γι’ αυτό το θέµα δεν καταναλώθηκε
λόγος τόσος όσος έπρεπε και όσος αναλογεί στη σπουδαιότητα
ενός τέτοιου φαινοµένου και καταναλώθηκε πολύ µεγάλος λόγος
προκειµένου να πειστούµε εµείς και οι άλλοι ότι η διάταξη του
άρθρου 23 είναι µία αθώα διάταξη.

Το λέω και το επαναλαµβάνω: δεν είναι δυνατόν να γίνεται εν-
δεκαµελές ένα συµβούλιο µε τη συγκεκριµένη διάταξη του άρ-
θρου 1, όταν εσείς οι ίδιοι ως κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ το 1987 το
είχατε θεσπίσει ως εννεαµελές. ∆ηλαδή σε µία εποχή λιτότητας
να αυξάνουµε κατά δύο τις θέσεις τα µέλη το διοικητικού συµ-
βουλίου και ταυτόχρονα, µε όλη αυτή τη συνέπεια που συνεπά-
γεται η οικονοµική επιβάρυνση του δηµοσίου, να λέµε ότι
κάνουµε µία πολύ µεγάλης σηµασίας µεταρρύθµιση.

Επίσης, δεν είναι νοητό να ανατρέπονται παραδοσιακά απο-
δεκτές αρχές, που κατανέµουν τις αρµοδιότητες στο εσωτερικό
των συλλογικών οργάνων διοίκησης των ανωνύµων εταιρειών.
Είναι παγίως δεκτό ότι σε όλες τις ανώνυµες εταιρείες και σε όλα
τα νοµικά πρόσωπα, την αρµοδιότητα της εκπροσώπησης του
νοµικού προσώπου την έχει ο πρόεδρος του διοικητικού συµ-
βουλίου.

Εδώ, κατά τρόπο ανεπίτρεπτο για πρώτη φορά –και δεν νο-
µίζω να υπάρχει άλλη εξαίρεση- αυτήν την αρµοδιότητα την ανα-
λαµβάνει ο ∆ιευθύνων Σύµβουλος. Γιατί; Προς τι; Και µάλιστα,
όπως είπα και χθες, γίνεται αυτή η διάσπαση σε δύο, µίας αρµο-
διότητας που κάλλιστα µπορεί να συνυπάρξει σε ένα πρόσωπο.
Γιατί να υπάρξει επιβάρυνση µ’ αυτού του είδους τις δαπάνες και
γιατί ουσιαστικά να υπάρξει αυτή η απόκλιση από τις παραδο-
σιακά καθιερωµένες αρχές που διέπουν τη λειτουργία των συλ-
λογικών οργάνων στα νοµικά πρόσωπα;

Τι θέλετε να πετύχετε µ’ αυτό; Πρέπει να το κάνετε ξεκάθαρο,
να το αντιληφθούν όλοι, είναι σοβαρά πράγµατα. Το να έρχεται
µία κυβέρνηση και να αλλοιώνει τη φυσιογνωµία ολόκληρου του
δικαιικού συστήµατος, χωρίς να υπάρχει συγκεκριµένος λόγος,
χωρίς να υφίσταται µία συγκεκριµένη ανάγκη, αυτό δεν αποτε-
λεί ορθή και δηµοκρατική νοµοθέτηση ρυθµίσεων που αφορούν
το κοινό καλό. Αυτό αποτελεί µία έκφραση κυβερνητικής ιδιο-
τροπίας, κυβερνητικής πονηρίας, η οποία εκδηλώνεται µόνο και
µόνο, για να εξοικονοµήσει τα κοινωνικά πράγµατα κατά τέτοιον
τρόπο, ώστε να ικανοποιούνται οι κοµµατικές σκοπιµότητες και
η ιδιοτέλεια του χώρου, στον οποίο απευθύνεται αυτή η Κυβέρ-
νηση.

Κύριε Υφυπουργέ, είστε έγκριτος και εγκρατής νοµικός. Είστε
πράγµατι γι’ αυτήν την Κυβέρνηση ένα κόσµηµα. Θα ήθελα πραγ-
µατικά -επειδή ξέρω και τις πολύ µεγάλες ικανότητες που έχετε
σ’ αυτόν τον τοµέα- κάποιες συγκεκριµένες διατάξεις να µην επι-
µένετε να τις ψηφίσετε.

∆εν µπορεί να υπάρχουν τόσο µεγάλες αποκλίσεις από τα
ισχύοντα στο δίκαιο των ανωνύµων εταιρειών, όταν θέλουµε να
πούµε ότι αυτή η ΕΡΤ δεν είναι τίποτα άλλο, παρά µία ανώνυµη
εταιρεία. Κάτι άλλο προσπαθείτε να κάνετε και αυτό το άλλο δεν
έχει τη νοµιµοποίηση που ουσιαστικά απαιτείται, για να είναι το
νοµοθέτηµα σας άρτιο.

Και ένα τελευταίο, αν µου επιτρέπετε και τελειώνω. Υπάρχει
και ένα άλλο ζήτηµα και απευθύνοµαι σε εσάς, κύριε Ευθυµίου,
που οι δηµοκρατικές σας ευαισθησίες µού είναι γνωστές και
έχουν και τον προσωπικό µου έπαινο.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Όταν ξεκινάτε έτσι καλά, περιµένω και
το δεύτερο σκέλος, κύριε Τζαβάρα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Με το ν.1730 του 1987 είχατε
θεσπίσει ένα όργανο που λέγεται αντιπροσωπευτική συνέλευση
κοινωνικού ελέγχου ακροατών-θεατών. Αυτή είναι η διάταξη του
άρθρου 7 του ν.1730 του ’87.

Αυτή η ΑΣΚΕ η λεγόµενη ακροατών-θεατών, είναι ένα όργανο
γνωµοδοτικό µεν, αλλά επειδή εκπροσωπεί Τοπική Αυτοδιοίκηση,
επιστηµονικούς φορείς, επειδή επίσης, εκπροσωπεί τους εργα-
ζόµενους στην ΕΡΤ, επειδή εκπροσωπεί τα κόµµατα ως εκφρα-
στές της λαϊκής κυριαρχίας, είναι πράγµατι ένα εργαλείο
δηµοκρατικής νοµιµοποίησης των αποφάσεων που παίρνονται ή

των µεταρρυθµίσεων που σχεδιάζονται.
Στη συγκεκριµένη περίπτωση, λοιπόν, θα πρέπει να µας πείτε

γιατί δεν φροντίσατε να πάρετε τη γνώµη αυτού του συγκεκρι-
µένου οργάνου, για να υπάρχει και αυτή, έστω η κατ’ επίφαση
κοινωνική και λαϊκή αποδοχή, για να έχουµε και τις απόψεις
αυτών, που στη συγκεκριµένη περίπτωση εκφράζουν ή αποτε-
λούν µία βαθµίδα κοινωνικού ελέγχου.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι θα πρέπει να είµαστε πιο συστηµατικοί στη
νοµοθέτηση τέτοιων διατάξεων, που µπορεί να θεωρηθεί –όπως
είπα και χθες- ότι αποτελούν πλήγµα στην ασφάλεια του δικαίου.

Χρειάζεται το κάθε νοµοθέτηµα να βρίσκεται σε µία συστηµα-
τική και εννοιολογική εναρµόνιση µε τις άλλες διατάξεις, που κα-
θορίζουν παρόµοια ή ανάλογα νοµικά φαινόµενα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κων-
σταντίνο Τζαβάρα.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.
Πέτρος Ευθυµίου για οκτώ λεπτά.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από το
Θουκυδίδη γνωρίζουµε ότι η αρχαία κλασική δηµοκρατία -πιθα-
νότητα το πρότυπο δηµοκρατίας που υπήρξε ποτέ, λόγω ενός
µοναδικού προνοµίου που διέθετε η αρχαία Αθήνα- να είναι
άµεση δηµοκρατία, τριάντα πέντε χιλιάδες πολίτες να µπορούν
να απαρτίζουν το δήµο.

Είναι το προνόµιο που δεν έχει η αντιπροσωπευτική δηµοκρα-
τία. Αυτή τη δηµοκρατία που έχουµε εδώ, όπου οι εκπρόσωποι
του λαού υποκαθιστούν κατά κάποιον τρόπο τη λειτουργία του
δήµου, µέσα σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα.

Φαντάζοµαι, όµως, ότι υπάρχει κάτι κοινό που πρέπει να συ-
νέχει εµάς τους Έλληνες µ’ αυτήν την κληρονοµιά µας που είναι
η αίσθηση του µέτρου, µ’ αυτήν την αρετή που προσδιόριζε την
ουσία της πολιτικής που έγκειται στο ότι κάθε τοποθέτηση για
τα δηµόσια πράγµατα έπρεπε να χαρακτηρίζεται από το µέτρο,
δηλαδή έπρεπε να εδράζεται σε επιχειρήµατα που πράγµατι αντι-
κατοπτρίζουν τη φύση των θεµάτων που τίθενται υπό διαπραγ-
µάτευση.

Αυτό το σχέδιο νόµου ρητά και κατηγορηµατικά τοποθετήθηκε
εξ αρχής από την Κυβέρνηση στο µέτρο ότι είναι βελτιωτικό των
συνθηκών που αντιµετώπισε η νέα Κυβέρνηση από την εντολή
του ελληνικού λαού τον Οκτώβρη, πριν από έντεκα µήνες, στο
χώρο του Υπουργείου Πολιτισµού.

Και τονίζω και είναι ακαταµάχητο από τα γεγονότα ότι τα εί-
κοσι από τα είκοσι πέντε άρθρα αναφέρονται σε κληρονοµηµένες
παθογένειες που πρέπει να αντιµετωπιστούν και να λυθούν, ώστε
να µπορούµε να χτίσουµε, µε το ξεπέρασµα αυτών των κενών,
των εκκρεµοτήτων και των αντιφατικών τοποθετήσεων, τα ζητή-
µατα στο Υπουργείο Πολιτισµού. Άρα αυτό είναι το µέτρο του
σχεδίου νόµου και αυτό υπηρετεί. Και στην πραγµατικότητα, δεν
µπορούν να εγερθούν και να πείσουν επιχειρήµατα για τη µη ανα-
γκαιότητα αυτού του σχεδίου νόµου.

Το δεύτερο, πάντως, είναι ότι σε µια σειρά θεµάτων θα πρέπει
να γυρίσουµε ξανά στα θέµατα αρχής.

Αγαπητοί συνάδελφοι, όλοι ξέρουµε ότι στην πραγµατικότητα
το πολιτικό και οικονοµικό πρόβληµα της χώρας είναι πρόβληµα
αξιών στο οποίο πολύ αρνητική επίδραση έχει αυτή η υπονό-
µευση της έννοιας του δηµόσιου ή του ατοµικού ήθους από τα
πρότυπα που είκοσι χρόνια τώρα διαχέονται από την ιδιωτική τη-
λεόραση. Αν σκεφθείτε όλες τις αξίες οι οποίες οικοδοµούν τον
πυρήνα της έννοιας «δηµοκρατία», της έννοιας «τιµή», της έν-
νοιας «αξιοπρέπεια», της προσωπικότητας, του ήθους, του πο-
λίτη, θα διαπιστώσετε ότι πρόκειται για αξίες οι οποίες λείπουν.
Πείτε µου ένα σίριαλ που καλλιεργεί την εργασία, την έννοια της
αξίας, της αλληλεγγύης, την έννοια ότι είµαστε κοινωνία, ότι ανή-
κουµε σε κοινωνία και ότι η ζωή δεν είναι πάση θυσία µια ατο-
µική επιτυχία εις βάρος των άλλων.

Όταν, λοιπόν, έχεις αυτό το τοπίο, µπορούµε εδώ σ’ αυτήν την
Αίθουσα να µη θέλουµε να µετατρέψουµε τη δηµόσια τηλεόραση
στον πυρήνα της ποιότητας της δηµόσιας ζωής; Αυτό θα έπρεπε
να είναι κοινή µέριµνα.
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Και είναι βαθιά λανθασµένο το επιχείρηµα που ακούστηκε εδώ
και έγκειται στο να µην πληρώνει ο πολίτης για την ΕΡΤ, επειδή
δεν τη χρησιµοποιεί. Γιατί ο πολίτης όταν πληρώνει δρόµους για
την Ορεστιάδα, σηµαίνει ότι θα πάει υποχρεωτικά να ταξιδέψει
στην Ορεστιάδα; Το θεµελιώδες ενός κοινωνικού κράτους είναι
όταν δηµιουργείς θεσµούς, όταν δηµιουργείς υποδοµές, τα δη-
µιουργείς για όλους, ώστε να έχουν τη δυνατότητα να τα αξιο-
ποιούν ή όταν δεν το αξιοποιούν οι ίδιοι, να τα αξιοποιούν οι
συµπολίτες τους που το έχουν ανάγκη.

Υπ’ αυτήν την έννοια, θα φτάσουµε στον πιο άγριο νεοφιλε-
λευθερισµό, δηλαδή στο ότι ο πολίτης µπορεί να αρνηθεί το δι-
καίωµά του στην κοινωνία, επειδή θα δηλώσει ότι δεν θα κάνει
χρήση κανενός κοινωνικού αγαθού. Θα πρέπει να καταλάβουµε
πού οδηγεί αυτή η αντίληψη και σε τι βαρβαρότητα κοινωνικών
σχέσεων θα καταλήγαµε, αν επειδή κάποιος ατοµικά δεν θέλει
να κάνει χρήση ενός δηµόσιου αγαθού, αρνείται να πληρώνει.
Για παράδειγµα, ένας πάµπλουτος που δεν θα χρησιµοποιήσει
ποτέ το Εθνικό Σύστηµα Υγείας αρνείται να φορολογηθεί για την
υγεία.

Μπορεί η Εθνική Αντιπροσωπεία να µπει σ’ αυτήν τη λογική;
Μπορεί να µετατρέψει την έννοια του δηµόσιου και κοινωνικού
αγαθού σε έννοια ατοµικής επιλογής «a la carte» του πολίτη για
το αν θα συµβάλει στην ύπαρξη των δηµόσιων αγαθών;

Υπ’ αυτήν την έννοια, στην Εθνική Αντιπροσωπεία τουλάχιστον
το µόνο µέληµα, η µόνη µέριµνα θα πρέπει να είναι το πώς θα
διασφαλίσουµε ότι η εθνική δηµόσια ραδιοτηλεόραση θα είναι
πράγµατι και πριν απ’ όλα ακοµµάτιστη, όσον αφορά τον πολιτικό
πλουραλισµό και φυσικά θα είναι και ένα πρότυπο αξιακό, ανα-
δεικνύοντας εκείνες τις όψεις και εκείνες τις πλευρές που αφο-
ρούν την ποιότητα της δηµόσιας σφαίρας και τη διαµόρφωση
προσωπικοτήτων µε ήθος, πράγµα που είναι ο ελλείπων κρίκος
της σηµερινής Ελλάδας.

Αυτή είναι η πρόθεση στο να υπάρξει µια δοµηµένη διοίκηση
που δεν θα εξαρτάται –έτσι το αντιλαµβάνοµαι εγώ- από την
αρχή ενός ανδρός ή µιας γυναικός, ώστε να υπάρχει δηλαδή το
«check and balances system» -το οποίο δεν µπορώ να µετα-
φράσω µε ακρίβεια, γιατί δυστυχώς δεν το έχουµε πετύχει θε-
σµικά στην Ελλάδα…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Θεσµικά αντίβαρα.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: …και να µην υπάρχει πουθενά η δυνα-

τότητα µιας αυθαίρετης προσωπικής επιλογής, αλλά να συµ-
βάλλονται πολλές και ουσιαστικές γνώµες και κατευθύνσεις για
ένα κοινό καλό αποτέλεσµα.

Θα πρότεινα, κύριε Υπουργέ, να είστε πιο ρητός και κατηγο-
ρηµατικός σε ορισµένα θέµατα και χαίροµαι που είπατε ότι το
αργότερο στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Αθλητισµού θα
έχετε τη ρύθµιση για τους κωφούς.

∆ούλεψα πολύ συστηµατικά ως Υπουργός Παιδείας µε το ανα-
πηρικό κίνηµα για τα θέµατα εκπαίδευσης των αναπήρων. Σ’ αυτή
τη διαδικασία, λοιπόν, έκανα µια διαπίστωση που για µένα ήταν
µάθηµα ζωής: Ο πραγµατικός ανάπηρος είναι ο πιο αξιοπρεπής
συµπολίτης µας. Όταν δείτε αναξιοπρεπή ανάπηρο, να ξέρετε
ότι είναι αµφίβολο αν πράγµατι κέκτηται αναπηρίας. Ποτέ δεν
έχω πετύχει στους φορείς τέτοια αξιοπρέπεια, τέτοια καθαρό-
τητα θέσεων και τόσο συστηµατική δική τους ανάληψη ευθυνών
για τα θέµατα που τους αφορούν, όσο στους φορείς των ανα-
πήρων.

Όταν οι κωφοί µάς ενηµερώνουν µ’ αυτόν τον τρόπο που µας
ενηµερώνουν για το δικό τους καθεστώς αγώνων, ας είµαστε
όλοι βέβαιοι ότι υπάγονται κατ’ εξοχήν και αυτοµάτως στις ρυθ-
µίσεις που έχουµε προβλέψει για όλες τις κατηγορίες αθλητών
αλλά και άλλων κατηγοριών αναπήρων.

Γι’ αυτό, επαναλαµβάνω, θεωρώ σηµαντική τη δέσµευσή σας
ότι θα συµπεριληφθούν στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Αθλη-
τισµού, όπως τους αρµόζει, στις αναγκαίες σχετικές ρυθµίσεις.

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα έλεγα ότι η πε-
ρίφηµη συζήτηση για το άρθρο 23 θα έπρεπε να είναι µια συζή-
τηση που δεν θα έπρεπε να γίνει στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Η
πατρίδα πρέπει να βγει το ταχύτερο και µε τον ουσιαστικότερο
τρόπο, δηλαδή µε τις δικές της δυνάµεις, από το πλαίσιο που
διαµόρφωσε η εξάρτησή µας, όταν βρεθήκαµε στα πρόθυρα της

χρεοκοπίας.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Και για να βγει η πατρίδα και ο ελληνικός λαός µε το σπαθί του

από αυτό το πλαίσιο, θα πρέπει να διαµορφώσει όρους ανάπτυ-
ξης και πρωτογενές πλεόνασµα, θα πρέπει να µην εξαρτόµαστε
από την αρωγή των εταίρων µας και τη συνέχεια του δανεισµού
και θα πρέπει να στρέψουµε την πατρίδα και τον ελληνικό λαό
στις αρετές που διαθέτει ιστορικά. Αυτές οι αρετές είναι ότι µπο-
ρεί να παράγει µε καινοτοµία, µπορεί να είναι ανταγωνιστικός και
ότι µπορεί ο ίδιος να σφραγίζει τη θέση του στον κόσµο µέσα
από τις δικές του δυνάµεις.

Και η ρύθµιση αυτή είναι µια ρύθµιση που δεν έπρεπε να υπάρ-
χει, γιατί δεν έπρεπε να υπάρχει το αίτιό της. Όσο ο τουρισµός
αποτελεί το 20% του Ακαθάριστου Εγχώριου Προϊόντος, δεν
µπορεί –επαναλαµβάνω- να µην είναι κοινό αντικείµενο προστα-
σίας των όρων και συνθηκών άσκησής του στις τουριστικές επι-
χειρήσεις σε όλα τα επίπεδα, από τις µεγάλες επιχειρήσεις ως
τον τελευταίο αυτοαπασχολούµενο πολίτη στον τουρισµό. Είναι
ενιαία και αδιαίρετη η συνθήκη του τουρισµού. Εάν αµαυρώνεται
η εικόνα της χώρας, αµαυρώνεται το τουριστικό προϊόν για
όλους, από το µεγαλοεπιχειρηµατία ως τον αγρότη που έχει
κάνει µονάδα αγροτοτουριστικής εκµετάλλευσης το σπίτι του.

Και γι’ αυτό ορθότατο είναι το σωστικό µέτρο, τού να ξέρει
τουλάχιστον ο τουρίστας ότι θα έχει µια σχετική αποζηµίωση.
Όµως, δεν θα έπρεπε να υπάρχει αυτό το µέτρο, επειδή δεν θα
έπρεπε να επιτρέπει η Ελλάδα ή ο ελληνικός λαός στο σύνολό
του να υπάρχουν οι συνθήκες που οδηγούν σε τέτοια µέτρα. Και
αυτό είναι θέµα επιτυχίας οικονοµικής και κοινωνικής, και, κυ-
ρίως, κατά τη γνώµη µου, είναι θέµα αξιοπρέπειας της πατρίδας,
αξιοπρέπειας του ελληνικού λαού και δύναµης αυτού του λαού
να τα βγάζει πέρα µόνος του, χωρίς κηδεµόνες, χωρίς προστά-
τες και χωρίς δανειστές. Πιστεύω ότι αυτό θα το πετύχουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ κ. Ευθυµίου.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ κ. Σπυ-
ρίδων Χαλβατζής. Για οκτώ λεπτά, κύριε συνάδελφε.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επανήλθε η συζήτηση για το άρθρο 23, για την απεργία.
Η απεργία δεν είναι µια διαδικασία που χαρίστηκε από κά-

ποιον. Ήταν αποτέλεσµα και συνέπεια σκληρών αγώνων και τα-
ξικών συγκρούσεων. Εδώ και εκατόν πενήντα χρόνια αγωνίζεται
το εργατικό κίνηµα. Μπορεί να αναφερόµαστε σαν να είναι ένα
γραφικό στοιχείο στη δήλωση που είχε κάνει πριν από τριάντα
δύο χρόνια ο µακαρίτης Υπουργός Εργασίας της Νέας ∆ηµο-
κρατίας Κώστας Λάσκαρης, που είπε «θα καταργήσουµε την τα-
ξική πάλη». Όµως, αυτή είναι µια πραγµατικότητα. Πάντα αυτό
επιδιώκεται απ’ όλες σχεδόν τις αστικές κυβερνήσεις.

Τεράστιες προσπάθειες γίνονται κάθε φορά, ώστε να µη γί-
νουν απεργίες και πολύ περισσότερο γίνονται προσπάθειες να
υπονοµευτούν οι απεργίες και να µην έχουν κανένα ουσιαστικό
αποτέλεσµα, για να απογοητεύονται οι εργάτες και οι εργαζό-
µενοι. Ωστόσο, αυτός ο αγώνας συνεχίζεται.

∆εύτερον, όλο αυτό το διάστηµα αναπτύχθηκε τεράστια συ-
κοφαντική φιλολογία για ένα καράβι, για κάποιες δραστηριότη-
τες του καλοκαιρού. Και, βέβαια, όλα εντοπίστηκαν στο
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. Αν το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας είχε τη δυνατότητα να κουνάει το δακτυλάκι του και να κι-
νητοποιούνται οι εργάτες, θα ήµασταν –σας διαβεβαιώ- σε πολύ
διαφορετική κατάσταση.

Ένα καράβι, το «ZENITH», είχε ορισµένες εκατοντάδες ναυ-
τεργάτες από είκοσι επτά χώρες. Είχε δύο µόνο Έλληνες ναυ-
τεργάτες, χωρίς καµµία συλλογική σύµβαση. Πληρώνονταν µε
200, µε 300 έως 400 ευρώ το µήνα. Οι κοµµουνιστές και οι φίλοι
των κοµµουνιστών στο συνδικαλιστικό κίνηµα, αλλά και η ίδια η
Πανελλήνια Ναυτική Οµοσπονδία για δικούς της λόγους έκανε
κινητοποίηση ενάντια σε αυτήν την αθλιότητα των 300, 400 και
500 ευρώ το µήνα. Βγήκαν διάφοροι, από διάφορους –δήθεν-
επιχειρηµατίες µέχρι και γνωστούς τραµπούκους του Πειραιά, οι
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οποίοι µε κάθε προσπάθεια πήγαν να δηµιουργήσουν έκτροπα,
µέχρι και αιµατηρές καταστάσεις.

Τι θα κάνουν οι ναυτεργάτες; Τι θα κάνει το συντεταγµένο κί-
νηµα; Θα δεχθεί αυτόν το βαρβαρισµό των 200, 250 ή 300 ευρώ;
Αυτή τη στιγµή υπάρχουν εκατοντάδες καράβια, τα οποία κτίζο-
νται και υπάρχουν πάνω από 70 δισεκατοµµύρια δολάρια, µε τα
οποία κτίζουν καράβια οι εφοπλιστές και κανένα απ’ αυτά τα κα-
ράβια δεν τα κτίζουν στην Ελλάδα.

Μιλάµε για πράγµατα εξωφρενικά. Και αν νοµίζετε ότι µπο-
ρείτε να σταµατήσετε τις απεργίες ύστερα από την ψήφιση
αυτού του νοµοσχεδίου, πρέπει να βρίσκεστε πολύ µακριά και
να µην έχετε καµµιά επαφή µε την πραγµατικότητα. ∆εν έχουν
άλλο όπλο οι εργάτες παρά µόνο την απεργία.

Οι εφοπλιστές, λοιπόν, αυτήν την περίοδο ξοδεύουν πολλές
δεκάδες δισεκατοµµύρια δολάρια και κτίζουν καράβια. Και είµα-
στε σε κρίση, κύριε Τζαβάρα. Είναι κρίση καπιταλιστική. Είναι
κρίση υπερκερδών του µεγάλου κεφαλαίου.

Την τελευταία δεκαετία οι τράπεζες έπιαναν τον κόσµο από το
µανίκι και από τον γιακά και του έλεγαν «Έλα να πάρεις δάνειο
για σπίτι, για αυτοκίνητο, για να σπουδάσεις, για τις διακοπές,
για το γάµο κ.λπ.» Πουλάνε χρήµα και κερδίζουν. Έτσι έχουν τε-
ράστια χρηµατικά ποσά.

∆ηµοσιεύµατα αναφέρουν ότι το πρώτο τρίµηνο και το πρώτο
εξάµηνο του 2010 δεκάδες εκατοµµύρια ευρώ από Έλληνες επι-
χειρηµατίες και Έλληνες κεφαλαιούχους έφυγαν στην Ελβετία.
Λοιπόν; Υπάρχουν ή δεν υπάρχουν χρήµατα;

Βγαίνει η Νέα ∆ηµοκρατία, βγαίνει το ΠΑΣΟΚ και λέει «∆εν
υπάρχουν χρήµατα.». Στραγγίστε, λοιπόν, τους εργάτες. Στραγ-
γίστε τους συνταξιούχους, για να έχει έσοδα το κράτος και τα
δισεκατοµµύρια να φεύγουν και να πηγαίνουν στην Ελβετία!

Κοιτάξτε, κύριε Υπουργέ, το εξής: Και ο κ. Παπακωνσταντίνου
και άλλοι Υπουργοί επανειληµµένα είπαν: «Εµείς εφαρµόζουµε
το πρόγραµµά µας και δεν είµεθα κάτω από τη δαµόκλειο σπάθη
του διευθυντηρίου και της τρόικας.». Ναι, αυτό λέµε και εµείς.
Αυτά έλεγε το πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ πριν από τις εκλογές. Τα
ίδια περίπου έλεγε και το πρόγραµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας.
∆εν είναι οι εκβιασµοί, δεν είναι η τρόικα αυτή που σας επιβάλ-
λει αυτήν την πολιτική.

Ο κ. Τζαβάρας λέει: «Όλοι έχουµε ευθύνη.». Γιατί έχουµε όλοι
ευθύνη; ∆εν µπορεί να έχουν όλοι ευθύνη, και οι πεζοί και οι κα-
βαλαραίοι! Τριάντα έξι χρόνια, από τη Μεταπολίτευση κυβερνάτε
µια η Νέα ∆ηµοκρατία, µια το ΠΑΣΟΚ. Τριάντα έξι χρόνια εσείς
είστε οι οποίοι υποκλίνεστε στις επιλογές της ΕΟΚ, παλαιότερα,
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, σήµερα. Και όχι απλώς υποκλίνεστε
στις επιλογές και επιταγές της αλλά τις υπηρετείτε µε πάθος.
∆εν είναι ότι απλώς αποδέχεστε αυτές τις πολιτικές. Ψηφίσατε
και ψηφίζετε αυτές τις πολιτικές και τις εφαρµόζετε. Συνεπώς
δεν µπορείτε να υποστηρίζετε ότι ήρθαν, µας στρίµωξαν τώρα
και τι να κάνουµε; Αυτό κάνουµε. Είναι δισεκατοµµύρια που έφυ-
γαν από τη χώρα.

Θέλω να κάνω και ένα σχόλιο σχετικά µε αυτά που είπε ο κ.
Ευθυµίου για µια ιδεατή τηλεόραση, η οποία θα είναι ακοµµάτι-
στη. Πού κουβεντιάζουµε, µωρέ; Από το 1974 είµαστε υποψήφιοι
Βουλευτές και σε κάθε εκλογική µάχη βγαίνουν κάποια τερτίπια
για το µήνα τον εκλογικό. Έχουµε τέσσερα χρόνια επί τριακό-
σιες εξήντα πέντε µέρες το χρόνο να προβάλλονται τα κυβερνη-
τικά στελέχη, πρωτίστως, και δευτερευόντως του εκάστοτε
κόµµατος της αξιωµατικής αντιπολίτευσης και εµείς, ως ΚΚΕ και
τα άλλα µικρότερα κόµµατα να µην παίρνουν τίποτα.

Σας το είπα και χθες: ∆εν υπήρχαν υποψήφιοι από το ΠΑΣΟΚ
και τη Νέα ∆ηµοκρατία και κάθε µέρα προπαγανδίζονταν υπο-
ψήφιοι! Ε, διάολε! Εµείς είχαµε υποψήφιους. Έκαναν έργο, έκα-
ναν περιοδείες, έκαναν συζητήσεις, έκαναν επισκέψεις σε
νοσοκοµεία, σε εργοστάσια, σε επιχειρήσεις. Μια δήλωσή τους
έπαιζε επί δεκαέξι δευτερόλεπτα. Ε, να µη λέµε τώρα κουβέντες.
Να µην κοροϊδευόµαστε!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Υπάρχει το ΕΣΡ.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Το ΕΣΡ. Ποιος το διορίζει και το

ΕΣΡ, κύριε Τζαβάρα; Είναι σαν τις ανεξάρτητες επιτροπές, τις
οποίες διορίζει η εκάστοτε κυβέρνηση.

Σας ευχαριστώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Χαλβατζή, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδής Βορίδης για οκτώ λεπτά.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Με αφορµή ένα µάλλον ήσσονος σηµασίας σχέδιο νόµου, το

οποίο φέρνει αποσπασµατικές ρυθµίσεις, νοµίζω ετέθησαν ει-
δικά στο δεύτερο µέρος τής κατ’ άρθρον συζήτησης ορισµένα
εξαιρετικά ενδιαφέροντα ιδεολογικοπολιτικά ζητήµατα. Να µην
περιοριστώ, λοιπόν, κι εγώ σε κάτι, το οποίο θα ήταν µάλλον
άχαρο, αλλά να προσπαθήσω να απευθυνθώ σε ορισµένα θέ-
µατα, τα οποία ετέθησαν.

Είναι πράγµατι εξαιρετικά κακή και απαράδεκτη η κατάσταση
των µισθών των 200, των 300 και των 400 ευρώ. Αυτό είναι πράγ-
µατι κάτι που δηµιουργεί µία απαράδεκτη εικόνα για την εργασία
µέσα στο συγκεκριµένο χώρο και, βεβαίως, τεράστια προβλή-
µατα στους εργαζόµενους. Και σε µεγάλο βαθµό η κρίση της
ναυτικής εργασίας έχει να κάνει µε την παγκοσµιοποίησή της και
µε τη διαµόρφωση τέτοιων συνθηκών εργασίας. Το ερώτηµα
είναι αν η απάντηση που πρέπει να δοθεί εδώ, ειδικά εν όψει του
ότι δεν υπάρχουν καν Έλληνες εργαζόµενοι, όπως επισηµάν-
θηκε, είναι η λεγόµενη απεργιακή φρουρά. Και δεν µιλώ καν για
την απεργία.

Ας γίνουµε συγκεκριµένοι:
Εγώ έχω και γνωστούς και φίλους, οι οποίοι για τις ιδέες τους

αποφάσισαν να πάνε ακόµα και φυλακή. Εποµένως παραβίασαν
το νόµο γιατί έκριναν ότι υπάρχουν ορισµένες αξίες πάνω από
το νόµο που πρέπει να τις υπηρετήσεις. Και µε αυτή την έννοια
µπορεί να αξίζει να χάσεις και την ελευθερία σου. Άλλοι έχουν
δώσει ακόµα και τη ζωή τους. Εγώ καταλαβαίνω ότι το νοµικό
επιχείρηµα φθάνει µέχρις ενός σηµείου. Από ένα σηµείο και µετά,
καταλαβαίνω ότι ορισµένοι άνθρωποι µπορεί για λόγους αρχής
να αποφασίσουν να συγκρούονται και µε το νόµο, να συγκρούο-
νται και µε το κράτος, να παραβιάζουν τη νοµιµότητα. Η ηθική
δικαίωση ή µη της συγκεκριµένης πράξης προφανώς εξαρτάται
από το αξιακό σύστηµα. Και παρά τις προσπάθειες που γίνονται
µέσα στον πνευµατικό χώρο που δηµιουργήθηκε, αν θέλετε, µετά
το ∆ιαφωτισµό –κατά τη γνώµη µου όλοι είµαστε προϊόντα του
∆ιαφωτισµού, από αυτή την κοινή µήτρα βγαίνουν όλες οι σύγ-
χρονες αντιπαρατιθέµενες ιδεολογίες- παρά αυτή την κοινή κα-
ταγωγή, προφανώς υπάρχουν τεράστιες διαφορές. Και
προφανώς υπάρχουν ηθικές διαφορές, άλλα αξιακά συστήµατα,
που έχουν δηµιουργήσει και πολύ µεγάλες συγκρούσεις.

Το ερώτηµα που αφορά την Κυβέρνηση, εν προκειµένω, είναι
το εξής:

Για µένα δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία. Η εικόνα ανθρώπων
παρατεταγµένων µε λοστούς, µε κοντάρια µπροστά σε µία πόρτα
ενός κρουαζιερόπλοιου παραπέµπει στην απεργιακή φρουρά. Η
απεργιακή φρουρά, ακριβώς γιατί παραβιάζει το δικαίωµα της
ελεύθερης συµµετοχής του καθενός στην απεργία ή όχι, είναι
παράνοµη. Υπό αυτήν την έννοια κάποιοι επιλέγουν να κάνουν
µία παράνοµη πράξη. Εγώ δεν διαφωνώ καθόλου ότι το κάνουν
λόγω της ταξικής ή της ιδεολογικής τους συνειδήσεως. Προφα-
νώς στο δικό τους αξιακό σύστηµα έχουν δίκιο, ενδεχοµένως στο
δικό µου έχουν άδικο. Να µην κάνουµε όµως µια συζήτηση ηθική
µέσα στη Βουλή. Έχει ενδιαφέρον. Εκείνο που έχει σηµασία είναι
τι κάνει η Κυβέρνηση.

Άκουσα χθες τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ να
απευθύνεται στο Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας καταδικάζοντας
αυτή την πρακτική και επισηµαίνοντας τις βλαπτικές συνέπειες
αυτής της πρακτικής για την ελληνική οικονοµία. Ορθώς. Είναι
στην Αντιπολίτευση ο κ. Ευθυµίου;

Κύριε Υπουργέ, εγώ έχω ακούσει ακόµα και Υπουργούς να κα-
ταδικάζουν την πρακτική. Το πρόβληµά µας είναι η αγωνιστική
πρακτική που επιλέγει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας; Το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας επιλέγει να κάνει αυτό. Έχει τη
δική του ευθύνη. Την αξιολογούµε. Εµείς διαφωνούµε. Προβάλ-
λει υπερδικαιακά επιχειρήµατα. ∆ιαφωνούµε και µε αυτά. Θα µεί-
νουµε τώρα, λοιπόν, στην ακαδηµαϊκή µας διαφωνία; Τι σχέση
έχει µε την ευθύνη της επιβολής του νόµου από κει και πέρα; Τι
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καθόµαστε και συζητάµε;Εσείς έχετε την ευθύνη να διαφυλάξετε
ότι δεν θα γίνονται παράνοµες πράξεις στην πολιτεία. Εσείς
έχετε την ευθύνη της τήρησης της δηµόσιας τάξης και ασφά-
λειας. Εσείς έχετε την ευθύνη της τήρησης του νόµου. Εξαρτά-
ται η τήρηση του νόµου από τη συναίνεση του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας; ∆εν θέλει να τη δώσει το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας. ∆εν την πιστεύει. Πιστεύει σε κάτι άλλο. Και
αποφασίζει ενσυνειδήτως –το έχουν πει αρκετές φορές- ότι θέ-
λουν ένα νόµο που δεν τον πιστεύουν να τον παραβιάσουν. Το
λένε ευθαρσώς, γιατί ακριβώς πιστεύουν ότι είναι ένας νόµος
που βλάπτει, για παράδειγµα, τα ταξικά συµφέροντα, τα συνδι-
κάτα, µε τη λογική την οποίαν αναπτύσσουν. Εσείς τι θα κάνετε;
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα έχει περίπου είκοσι πέντε έδρες εδώ.
Ως εκεί. Είναι µία φωνή στο Κοινοβούλιο. Την ευθύνη της δια-
µορφώσεως της πολιτικής και την ευθύνη της επιβολής του
νόµου, εποµένως της επιβολής της πολιτικής, την έχει η Κυβέρ-
νηση. Θα µεταθέσετε τις ευθύνες αλλού; Όχι, εµείς τις ξανα-
γυρνάµε σε εσάς. Εσείς έχετε την ευθύνη. Γι’ αυτό, το οποίο
συνέβη, ναι, βεβαίως, την ευθύνη του το Κοµµουνιστικό Κόµµα
την αναλαµβάνει πρωτογενώς. Την ευθύνη όµως της µη επιβολής
του νόµου και της τάξης την έχετε εσείς. Εποµένως εσείς ελέγ-
χεστε. ∆εν µπορεί να γίνει µετάθεση. Άλλο το ζήτηµα των ευθυ-
νών των ηθικών εδώ µέσα.

∆εύτερο ζήτηµα: Τα δισεκατοµµύρια, που «έφυγαν».
Επεσήµανε κάτι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµ-

µουνιστικού Κόµµατος. Συµφωνώ. Έχει δίκιο. Και θα πω και κάτι
άλλο: Είναι αντιπατριωτική η στάση αυτή σε µία δύσκολη χρο-
νική στιγµή το να σκέπτονται έτσι ορισµένοι. ∆εν ξέρω αν ήταν το
µεγάλο ή το µικρό κεφάλαιο. Και πόσο µεγάλο ή πόσο µικρό
ήταν. ∆εν νοµίζω ότι η µετακίνηση των καταθέσεων αφορούσε
µόνο καταθέσεις του ενός εκατοµµυρίου ευρώ. Έχω την εντύ-
πωση ότι πέσαµε και σε πολύ χαµηλότερα ποσά, αυτά που έφευ-
γαν προς τα έξω, στην κατεύθυνση του καθενός να διασφαλίσει
πολλές φορές και το µικρό του κοµπόδεµα. Νοµίζω ότι δεν ήταν
προϊόν µιας κίνησης κεφαλαίων, αυτών των µεγάλων κεφαλαίων.
Αντιθέτως, ήταν µία κίνηση προστασίας της ιδιοκτησίας του κα-
θενός, γιατί φοβήθηκαν για την τύχη των ελληνικών τραπεζών.
Εσφαλµένα, όπως αποδεικνύεται, διότι δεν έπαθαν τίποτα οι ελ-
ληνικές τράπεζες. Εγώ όµως θα το πω ευθέως: Όποιος το έκανε
αυτό, έκανε µία αντιπατριωτική κίνηση. Γιατί τη στιγµή που η πα-
τρίδα χρειάζεται στήριξη και σε µεγάλο βαθµό χρειάζεται στή-
ριξη και το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα, δεν γίνεται η απάντηση
του ιδιώτη, του κάθε ιδιώτη, να είναι: «Εγώ παίρνω τα λεφτά και
φεύγω. Καλώς τα έβαλα εδώ. Τώρα που χρειάζεται να υποστη-
ριχθεί το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα, εγώ αποφασίζω, επειδή
υπάρχει κίνδυνος, να πάρω τα λεφτά και να φύγω».

Η απάντηση όµως σ’ αυτό δεν κατάλαβα ποια είναι. Η απά-
ντηση σ’ αυτό θα ήταν να καταργήσουµε την κίνηση κεφαλαίων;
Η απάντηση σ’ αυτό θα ήταν να δεσµεύσουµε τα κεφάλαια; Αυτό
θα σήµαινε οµολογία της καταρρεύσεως του τραπεζικού συστή-
µατος και θα είχε πολλαπλές αντιδράσεις. Και πάλι αυτό προ-
κλήθηκε από αβελτηρίες της Κυβέρνησης, οι οποίες δεν είχαν
πείσει για την ασφάλεια, για τη θωράκιση του τραπεζικού συ-
στήµατος, οι οποίες έβγαιναν οι ίδιες και δηµιουργούσαν έναν
εντονότατο κίνδυνο για την τύχη του χρηµατοπιστωτικού συστή-
µατος. Και η Κυβέρνηση είχε αναπτύξει και µία ρητορεία τέτοια,
η οποία στην πραγµατικότητα υπονόµευε τα θεµέλια της λει-
τουργίας του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος και ενέτεινε την
κρίση αξιοπιστίας αυτού.

Τέλος, να συνεννοηθούµε για ένα ζήτηµα: ∆εν είναι αυτονόητο
–το απευθύνω στον κ. Ευθυµίου, γιατί είναι µία πολύ κεντρική συ-
ζήτηση- το τι είναι δηµόσιο και κοινωνικό αγαθό. Εγώ αυτό αµ-
φισβητώ. Ακούστε τι λέτε: Έχετε τη δυνατότητα να µπαίνετε στην
τσέπη του φορολογούµενου, να του παίρνετε το ένα ευρώ του,
τα δέκα ευρώ του, τα χίλια ευρώ του και να αποφασίζετε ότι εσείς
θα επιχορηγήσετε το τάδε θεατρικό έργο, τη δείνα συναυλία. Και
δεν αφήνετε την απόφαση αυτή να την πάρει ο καθένας µόνος
του για το ποιο θεατρικό έργο θέλει να δει, ποια συναυλία θέλει
να δει. Γιατί εσείς, η φιλοσοφία σας, το κράτος, ξέρει καλύτερα
–δήθεν- τι είναι εκείνο, το οποίο πρέπει να επιχορηγηθεί στον πο-
λιτισµό. Εγώ δεν είµαι καθόλου βέβαιος γιατί πρέπει αυτό να

είναι αυτονόητα δηµοκρατικό.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Η συζήτηση ήταν πάντως για την ΕΡΤ.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Θα πάω και στην ΕΡΤ, αλλά να το τε-

λειώσω αυτό.
Καθόλου, λοιπόν, αυτονόητο δεν είναι γιατί πρέπει να µου στε-

ρείτε την ελευθερία να χρησιµοποιήσω τα χρήµατά µου, στο
βαθµό που εγώ θέλω, ο φορολογούµενος, για να κάνετε κάτι το
οποίο είναι εξαιρετικά αµφιλεγόµενο και αµφισβητούµενο, όπως
να τα δίνετε σε διάφορες θεατρικές οµάδες της επιλογής σας,
της βούλησής σας και της αρεσκείας σας και δεν λέω της προ-
σωπικής, αλλά του κράτους, για να µιλήσω απρόσωπα. Καθόλου
αυτονόητη δεν είναι αυτή η µετάβαση.

Το δε αξιακό πρόταγµα στον πολιτισµό, επίσης, είναι κάτι εξαι-
ρετικά αµφιλεγόµενο. Τι, άραγε, έχει πολιτιστική αξία και πρέπει
να επιχορηγηθεί; Να συµφωνήσουµε σε κάτι που θα πούµε όλοι
«ναι»; Η αρχαία µας ελληνική παράδοση. Όλοι θα πούµε «ναι»
εδώ. Άρα θα υπάρχει µια οµοφωνία. Εγώ θα πω η Όπερα, η Λυ-
ρική Σκηνή. Μπορεί ορισµένοι να έχουν αντιρρήσεις -αρχίζουν οι
αντιρρήσεις- αλλά ένα µεγάλο κοµµάτι θα συµφωνήσει. Γιατί
πρέπει να επιχορηγηθεί η περιθωριακή θεατρική οµάδα του πρω-
τοποριακού θεάτρου; Ποιος το λέει ότι έχει αναµφισβήτητη πο-
λιτιστική αξία; Γιατί πρέπει να επιχορηγηθεί ο εµπορικός
καλλιτέχνης; Αρχίζει, λοιπόν, µια σειρά από ερωτήµατα, που δεν
έχουν εύκολες και αυτονόητες απαντήσεις.

Πάω στην κρατική τηλεόραση και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Η
κρατική τηλεόραση έχει πέντε κανάλια. Σε ποια άλλη χώρα
έχουµε πέντε κρατικά κανάλια; Γιατί πρέπει να έχουµε πέντε κρα-
τικά κανάλια, τα οποία είναι παθητικά, τα οποία δηµιουργούν ου-
σιαστικά βάρος στον Έλληνα φορολογούµενο; Αυτό είναι το
πρώτο ερώτηµα.

∆εύτερο ερώτηµα: Η κρατική τηλεόραση συνδέεται µε το
ανταποδοτικό τέλος, δεν συνδέεται µε το φόρο. ∆εν τα παίρνετε
από τον προϋπολογισµό. Τα παίρνετε από την τσέπη του καθενός
πολίτη και µάλιστα, µε τη διαδικασία της ∆ΕΗ, της είσπραξης λο-
γαριασµού. Γιατί; Θέλετε να επιχορηγήσετε την κρατική τηλεό-
ραση; Εγώ δεν είπα να την κλείσουµε. Εγώ συµφωνώ να έχουµε
ένα κανάλι κρατικής τηλεόρασης. Γιατί; Γιατί, πράγµατι, µπορώ
να δω εκεί ότι υπάρχει ένα ζήτηµα να εφαρµοστούν ορισµένα
κριτήρια -και αυτό είναι µια κουβέντα- αλλά, εν πάση περιπτώ-
σει, να το δεχτώ. Πέντε σίγουρα δεν µπορεί να υπάρχουν.

Επιδοτήστε και επιχορηγήστε το ένα κανάλι από τον κρατικό
προϋπολογισµό. Γιατί µε ανταποδοτικό τέλος έχω ή δεν έχω τη-
λεόραση; Να πληρώσω το λογαριασµό, γιατί αλλιώς θα µου κό-
ψουν τη ∆ΕΗ. Πηγαίνετε, βάλτε το στον κρατικό προϋπολογισµό
και επιχορηγήστε τη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτή είναι η διαφωνία µου ως προς τη µέθοδο υποστηρίξεως
στο συγκεκριµένο θέµα. Είναι µεγάλες συζητήσεις, οι οποίες
πρέπει να γίνουν, οι οποίες δεν έχουν εύκολες απαντήσεις. Και
αυτό, κατά τη γνώµη µου, κύριε Υπουργέ, είναι το ενδιαφέρον
κοµµάτι, το οποίο πρέπει να αναπτυχθεί κάποια στιγµή σε αυτή
την Αίθουσα, για το τι χρειάζεται, τι είναι πράγµατι µια πολιτική
στον πολιτισµό.

Ευχαριστώ πολύ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Βορίδη, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεόδωρος ∆ρίτσας, για οκτώ
λεπτά.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα συνηγορήσω κι εγώ µε το συνάδελφο τον κ. Βορίδη, που

µόλις κατέβηκε από το Βήµα, ότι στην ελληνική Βουλή µια συζή-
τηση –κι όχι µόνο µία- για το τι είναι πολιτισµός και για το ποια
είναι η πολιτική για τον πολιτισµό και αν ίσως κάποτε να είχε γίνει,
πάντως, τα τελευταία χρόνια νοµίζω ότι δεν θεωρείται και τόσο
αναγκαία. ∆εν υπάρχουν µηνύµατα για κάτι τέτοιο. Θα ήταν κάτι
που το Υπουργείο θα έπρεπε να το αναλάβει και να οργανώσει
διαδικασίες στο ελληνικό Κοινοβούλιο αλλά και στις επιτροπές,
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σχετικά µε αυτό το ζήτηµα.
Σήµερα έρχεται εδώ το Υπουργείο Πολιτισµού να αναλάβει ένα

ρόλο, που από κάθε άποψη και από ιδεολογική και από θεσµική
και από πολιτισµική δεν του αντιστοιχεί, το ρόλο που αποτυπώ-
νει στο περίφηµο άρθρο 23, που µε αυτό θα αρχίσω.

Ας την αφήνατε, κύριε Υπουργέ, στο Υπουργείο Εργασίας, στο
Υπουργείο Οικονοµικών, στο Υπουργείο ∆ηµόσια Τάξης, οπου-
δήποτε αλλού αυτή τη ρύθµιση, αλλά όχι στο Υπουργείο Πολιτι-
σµού. ∆ιότι µε το ενδιαφέρον σας για τον τουρισµό –αυτό είναι
το επιχείρηµα- τι κάνετε εδώ; ∆εν κάνετε µια ρύθµιση, διότι αυτή
η ρύθµιση στην πραγµατικότητα δεν πρόκειται να έχει ούτε καν
την ελάχιστη υλοποίησή της και τη χρησιµότητά της πουθενά.
Κάνετε µία ιδεολογική παρέµβαση εις βάρος των κοινωνικών δι-
καιωµάτων και επί του προκειµένου, εναντίον του δικαιώµατος
της απεργίας. Αυτό κάνετε µε αυτό το άρθρο.

Νοµίζω ότι είναι πάρα πολύ χαρακτηριστική η απάντηση που
σας δίνει η Νοµική Υπηρεσία της Βουλής, η ∆ιεύθυνση Επιστη-
µονικών Μελετών, στο σχολιασµό της, στην τελευταία παρά-
γραφο στο άρθρο 23 που λέει ότι: «Εν προκειµένω θα µπορούσε
να δηµιουργηθεί προβληµατισµός, σχετικά µε το ότι η ως άνω
ρύθµιση οδηγεί σε οικονοµική επιβάρυνση του ελληνικού δηµο-
σίου, ως συνέπεια πράξεων που ανήκουν στη σφαίρα της ιδιωτι-
κής δράσης και µάλιστα, νόµιµης ιδιωτικής δράσης (άσκηση του
δικαιώµατος της απεργίας)».

Σας απαντά όχι η Αριστερά, αλλά η Νοµική Υπηρεσία της Βου-
λής λέει: αποσύρετε το αµέσως, διότι προσβάλλει τον τίτλο
«Υπουργείο Πολιτισµού» και δεν έχετε δικαίωµα να κάνετε επί
του εποικοδοµήµατος τέτοιου είδους παρεµβάσεις, συνεισφέ-
ροντας σε αυτό το γενικό κλίµα της εποχής µας, που θέλει να
καταστείλει όλα τα δικαιώµατα και το πρώτο απ’ όλα στην επι-
καιρότητα, το δικαίωµα της απεργίας.

Αν θέλετε να καλύψετε τους ταλαιπωρούµενους τουρίστες,
συγκροτείστε –και δεν είναι χιούµορ αυτό- ένα ταµείο αλληλεγ-
γύης, ταµείο ευθύνης των Υπουργών ή κυβερνητικής ευθύνης,
δείτε και µήπως µπορεί να κάνουν και αντίστοιχα προγράµµατα
οι ιδιωτικές ασφαλιστικές εταιρείες, ώστε να αποζηµιώνετε εσείς
τους τουρίστες που ταλαιπωρούνται, διότι από τη δική σας πο-
λιτική ταλαιπωρούνται.

Οι απεργίες και οι κινητοποιήσεις είναι η φυσιολογική, νόµιµη
και θεµιτή αντίδραση των εργαζοµένων απέναντι στις δικές σας
πολιτικές. Αυτοί θα είναι οι ένοχοι; Εσείς είστε οι ένοχοι. Εσείς
παράγετε το γεγονός, δεν το παράγουν οι εργαζόµενοι. Άρα, λοι-
πόν, φτιάξτε ένα ταµείο, βάλτε από την τσέπη σας τα πενηντά-
ρικα αυτά και αποζηµιώστε τους τουρίστες που ταλαιπωρούνται.
Και ειλικρινά δεν είναι χιούµορ αυτό. Είναι αναστροφή ιδεολο-
γική και αποκατάσταση της πραγµατικότητας.

Προχωρώ στα επόµενα. Ο συνάδελφος ειδικός αγορητής του
ΣΥΡΙΖΑ και Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Κουράκης και χθες
και σήµερα έδωσε τις αναλυτικές κριτικές και τοποθετήσεις για
τα ζητήµατα που αφορούν το σχέδιο νόµου. Θα επιµείνω σε µε-
ρικά.

Εταιρεία Τουριστικής Ανάπτυξης, ΕΤΑ. Της εκχωρείτε νέες αρ-
µοδιότητες. Μα, η ΕΤΑ, είτε µε την παλιά της µορφή επί Σηµίτη
είτε µε την εξέλιξή της επί Νέας ∆ηµοκρατίας είτε µε τη σηµερινή
εξέλιξή της, είναι ό,τι πιο αµαρτωλό έχει να δείξει αυτή η περί-
φηµη νέα περίοδος της ιδιωτικοποίησης όλων των δηµόσιων λει-
τουργιών και παρεµβάσεων. Και δεν είναι γιατί ήταν το τάδε ή το
δείνα πρόσωπο διευθυντής της, αλλά γιατί είναι µία εταιρεία, του
δηµοσίου υποτίθεται, µε κεντρικό στόχο να συναλλάσσεται µε τα
ιδιωτικά συµφέροντα και να ισορροπεί στην εκµετάλλευση των
πιο σηµαντικών παραγωγικών δραστηριοτήτων του τουριστικού
τοµέα.

Αλλά έχει φτάσει η ΕΤΑ -και το ΠΑΣΟΚ και οι δήµαρχοι του
Πειραιά έχουν πάρει διφορούµενες θέσεις ως προς αυτό, όχι
µόνο στην ιδιωτικοποίηση µαρίνων και έτσι και αλλιώς και άλλων
χώρων µε τους πιο καταστροφικούς όρους και από οικονοµική
άποψη και από άποψη κοινωνικών δικαιωµάτων και από άποψη
περιβάλλοντος και από άποψη παρεµπόδισης της χρήσης των
χώρων από τους κατοίκους- στην ιδιωτικοποίηση της µαρίνας
Ζέας, της πιο κεντρικής πλατείας του Πειραιά, µέσα στον Πει-
ραιά. Έχουν περάσει ήδη τόσα χρόνια, οι κάτοικοι εξακολουθούν

να αντιδρούν και να αντιστέκονται, οι δήµαρχοι σιωπούν και παί-
ζουν πότε έτσι και πότε αλλιώς. Θα ήθελα µία έκθεση, επιτέλους.

Η καταστροφή επήλθε στον Πειραιά, όσο κι αν την περιόρισαν
οι κινητοποιήσεις των κατοίκων του Πειραιά. Γιατί πράγµατι και
το ξενοδοχείο απετράπη και η δεξαµενή καυσίµων απετράπη και
η επέκταση των προβλητών απετράπη. Τότε, µέσα από την κινη-
τοποίηση των κατοίκων, κινητοποιήθηκε και ο τότε Νοµάρχης κ.
Μίχας και «µπουκάραµε» µαζί στο ΥΠΕΧΩ∆Ε, στο γραφείο του κ.
Σουφλιά. Ο κ. Σουφλιάς τότε κατάργησε την περιβαλλοντική µε-
λέτη και διέταξε νέα εξ αρχής και έτσι σώθηκε κατά το ήµισυ η
µισή Ζέα.

Πού είναι το ΠΑΣΟΚ σήµερα να θέσει ζητήµατα; Έρχεται και
δίνει στην Εταιρεία Τουριστικών Ακινήτων νέα προνόµια, επε-
κτείνει τις αρµοδιότητές τους. Αυτό είναι τουριστική ανάπτυξη;
Για ελάτε στη Ζέα να δείτε τι είδους τουρισµός είναι και τι σχέση
έχει µε την πόλη και πόσο ωφελείται το κοινωνικό σύνολο από
αυτό. Το ίδιο το Ναυτικό Μουσείο Πειραιά δεν µπόρεσε να επε-
κταθεί σε µια διπλανή αίθουσα, γιατί έπρεπε να την πάρουν τα
µαγαζιά και οι καφετέριες. Αυτό είναι ανάπτυξη;

Προχωρώ στα ζητήµατα που ρυθµίζονται και για το ΟΑΚΑ,
αλλά και για την περιοχή των ολυµπιακών ακινήτων στο Ελλη-
νικό. Πώς κάνετε αυτή την κίνηση της αναδόµησης όταν εκκρε-
µεί ο συνολικός σχεδιασµός του Ελληνικού; Ήρθε στην ακρόαση
των φορέων όχι ο µελετητής κ. Νίκος Μπελαβίλας από το ΕΜΠ,
αλλά η κυρία Σουρέλη, πανεπιστηµιακός, και σας εξήγησε όλα τα
δεδοµένα. Γιατί επιµένετε σε ένα σχεδιασµό, που δεν στηρίζεται
σε κανέναν ορθολογισµό και σε καµµία µελέτη; Ποιανού τα συµ-
φέροντα εξυπηρετούν;

Εν πάση περιπτώσει, δίπλα, κοντά σ’ αυτό, είναι η περίφηµη
αµαρτωλή παραλία. Τι θα γίνει µε τους αγώνες του ∆ηµάρχου
του Ελληνικού και των κατοίκων του Ελληνικού, του Χρήστου
Γκορτζίδη και όλων των κινήσεων; Παρίστασθε. Ο ίδιος ο σηµε-
ρινός Πρωθυπουργός ήταν εκεί τότε και έλεγε «να ανοίξει η πα-
ραλία». Και τώρα κατέβηκε στη «ΝΕΡΑΪ∆Α», που ήταν κλειστή!

Έχω κάνει ένα σωρό ερωτήσεις. Έχουµε παρέµβει ένα σωρό
φορές. Στη δική σας δικαιοδοσία είναι και η Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού που παρανόµως, σύµφωνα µε αποφάσεις δικαστη-
ρίων, έχει εκχωρήσει τη χρήση στα νυχτοµάγαζα της παραλια-
κής ακτής και δεν κάνετε τίποτα. Ο Οργανισµός του Αγίου Κοσµά
στη δική σας εποπτεία είναι, στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού.
Θα δώσετε τις παραλίες στους κατοίκους; Θα ανοίξετε τα κλει-
στά τείχη της νυχτόβιας υπερεκµετάλλευσης ανθρώπων, περι-
βάλλοντος, που δεν προσφέρουν και τίποτα στο δηµόσιο, γιατί
φοροδιαφεύγουν συνεχώς και καλύπτονται απ’ όλες τις πλευρές;
Ούτε καν αυτό το όφελος δεν έχει η ελληνική πολιτεία. Πού στη-
ρίζονται όλοι αυτοί οι κύριοι και τώρα, όπως και παλιά και συνε-
χίζουν αγέρωχοι; Ενώ πάει η Αστυνοµία και σφραγίζει τα
καταστήµατα, σε τρία λεπτά µέσα, παρουσία της Αστυνοµίας,
αποσφραγίζονται. Ποια είναι η παρέµβαση του Υπουργείου;

Αναφέροµαι στον Πειραιά, γιατί γνωρίζω τα ζητήµατα, µια και
είµαι Βουλευτής Πειραιά. Αλλά νοµίζω ότι τέτοιου είδους ζητή-
µατα αφορούν όλη την Ελλάδα.

Μεγάλοι αγώνες για το Κονώνειο Τείχος. Φθάσαµε στο σηµείο
αυτές τις µέρες ένας ραδιοφωνικός σταθµός µεγάλης εµβέλειας,
να έχει κινήσει ολόκληρη καµπάνια για το Κονώνειο Τείχος, για
την αποκατάστασή του, για τον καθαρισµό του, για την ανάδειξη
των τµηµάτων που δεν έχουν αναδειχθεί. Είναι πολύ παλιά ιστο-
ρία, από την εποχή της Μελίνας Μερκούρη. Έχουµε δώσει µε-
γάλους αγώνες γι’ αυτή την ιστορία. Κι αν δεν ήταν οι αγώνες
των κατοίκων, των τοπικών συλλόγων, του Συλλόγου «Ο Κόνων»,
δεν θα είχε κινηθεί καµµία κυβέρνηση για την υπεράσπιση του
Κονώνειου Τείχους, που είναι όχι απλώς ένας αρχαιολογικός
χώρος, αλλά η σύνδεση της πόλης µε τη φύση, µε την ιστορία,
µε το περιβάλλον, µε την προοπτική της, µε την ανάσα της, µε
όλα.

Πού είναι, λοιπόν, η στοιχειώδης παρέµβαση; Θα ασκεί πολι-
τική ένας ραδιοσταθµός -τον επαινώ, δεν έχει σηµασία, πολύ
καλά κάνει- και δεν θα ασκεί η Κυβέρνηση;

Τέλος, έχουµε καταθέσει τέσσερις τροπολογίες που αναφέ-
ρονται σε σηµαντικά ζητήµατα τόσο σε σχέση µε τους εργαζό-
µενους της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού, όσο σε σχέση µε
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την ΕΡΤ όσο σε σχέση µε το επιστηµονικό προσωπικό και τους
τεχνίτες υψηλής εξειδίκευσης του Υπουργείου Πολιτισµού, όσο
και µε τους αθλητές µε αναπηρία.

Αυτές οι τροπολογίες νοµίζω ότι είναι πολύ ώριµες να γίνουν
δεκτές από την Κυβέρνηση και σας το ζητώ, γιατί ούτε κοστίζουν,
αλλά είναι και εξαιρετικά σηµαντικές για τα ζητήµατα τα οποία θί-
γουν.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Θεόδωρο ∆ρίτσα.

Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Μια νοµοτεχνική συµπλήρωση θα ήθελα να κάνω.
Στο άρθρο 16 µετά τη λέξη «λειτουργία», ζητάµε να προστεθεί

η λέξη «εκµετάλλευση». ∆ιότι µπορεί για οποιοδήποτε λόγο να
δοθεί και µια στενή ερµηνεία και να µην έχει τη δυνατότητα η
ΕΤΑ να εκµεταλλευτεί το ακίνητο που θα έχει. Οπότε να προστε-
θεί και η λέξη «εκµετάλλευση» µετά τη λέξη «λειτουργία».

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ.

Γεώργιος Νικητιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά την προανα-
φερθείσα νοµοτεχνική συµπλήρωση, η οποία έχει ως εξής:

«Στο άρθρο 16 µετά τη λέξη «η λειτουργία» προστίθεται η λέξη
«εκµετάλλευση».

Ο λόγος είναι η αποσαφήνιση και η εξειδίκευση της έννοιας
της χρήσης και λειτουργίας, προκειµένου να περιγραφεί µε νο-
µοτεχνική πληρότητα η αρµοδιότητα που ανατίθεται στην εται-
ρεία Τουριστικής Ανάπτυξης»)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ο κ. Ανδριανός έχει
το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝ∆ΡΙΑΝΟΣ: Θέλω να πω δυο λόγια µετά την το-
ποθέτηση του κυρίου Υπουργού.

∆εν αµφισβητώ, κύριε Υπουργέ, την προσωπική σας προσπά-
θεια και τον προσωπικό σας αγώνα και τις συνεντεύξεις που δώ-
σατε στα ξένα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης. Αλίµονο αν δεν το
κάνατε. Άλλωστε αυτό είναι µέσα στις υποχρεώσεις σας. Όµως,
αν χαρακτηρίζετε επιτυχία το γεγονός ότι χρειάζεστε ένα χρόνο
για να ρυθµίσετε επιµέρους ζητήµατα µε αυτή τη νοµοθετική
ρύθµιση, τότε προφανώς έχουµε διαφορετικά κριτήρια για την
επιτυχία.

Περιµένουµε να δούµε –µας είπατε ότι γίνονται συνεδριάσεις,
συσκέψεις- τα νοµοσχέδια εδώ στη Βουλή, να τα συζητήσουµε.
Ήδη έχει περάσει ένας χρόνος. Ήδη έγινε ανασχηµατισµός και
ο χρόνος αυτός είναι µεγάλο διάστηµα ιδιαίτερα σ’ αυτή την κρί-
σιµη συγκυρία.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε και

εµείς τον κ. Ανδριανό.
Το λόγο έχει ο κ. Γεωργιάδης.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Θα ήθελα να επισηµάνω

στο άρθρο 23 ότι πράγµατι συζητώντας και µε συναδέλφους
εδώ, υπάρχει ένα ζήτηµα. Όπως είναι γραµµένο το άρθρο, κά-
ποιοι οι οποίοι παρανοµούν, κάνοντας µια παράνοµη απεργία,
παράγουν ένα νόµιµο αποτέλεσµα που βαρύνει το κράτος. Πώς
δικαιολογούµε ότι ο Έλληνας φορολογούµενος θα πρέπει να
υφίσταται το κόστος της αποφάσεως κάποιων συγκεκριµένων
ανθρώπων να παρανοµήσουν χωρίς το κράτος να πηγαίνει σ’ αυ-
τούς να ζητάει αυτά τα χρήµατα, τα οποία χρεώνουν στους Έλ-
ληνες φορολογούµενους; Άρα είναι σαν να αναγνωρίζουµε
εµµέσως ότι δεν είναι παράνοµη η πράξη. Θα πρέπει να βρούµε
µια απάντηση.

Ο κ. Χαλβατζής µού είναι ένα από τα πιο σεβαστά πρόσωπα.
Είναι προφανείς οι ιδεολογικές µας διαφορές και είναι χαώδεις.
Οφείλω, όµως, να πω –και εκεί έγκειται η µεγάλη µας διαφορά-
ότι όταν εγώ έχω στο µυαλό µου τη φράση «καλοκαιρινές δρα-
στηριότητες», ε, καταλαβαίνω, να πάµε για ένα µπάνιο, να φάµε
κανένα παγωτό, να πιούµε τον καφέ µας. Πρώτη φορά στη ζωή
µου άκουσα άνθρωπο να λέει «µας κατηγορούν για κάποιες κα-
λοκαιρινές δραστηριότητες» εννοώντας το κλείσιµο του λιµένος
και το διώξιµο του πλοίου «ZENITH» και εννοώντας τις καλοκαι-

ρινές δραστηριότητες του ΠΑΜΕ. Και η ερώτησή µου προς το
συνάδελφο του ΚΚΕ είναι: Τουλάχιστον αντηλιακό βάλατε; Ή εί-
χατε κάποιο πρόβληµα στις καλοκαιρινές σας δραστηριότητες;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Γεωργιάδη.
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Τµήµα ότι ο Πρωθυπουργός

κ. Γεώργιος Παπανδρέου απέστειλε προς τον Πρόεδρο της Βου-
λής των Ελλήνων, το παρακάτω κείµενο µε θέµα «Κυβερνητική
µεταβολή»:

«Κύριε Πρόεδρε, έχουµε την τιµή να παρακαλέσουµε όπως
ανακοινώσετε στο Σώµα ότι:

Α) µε το 88/7.9.2010 Προεδρικό ∆ιάταγµα, που δηµοσιεύθηκε
στο ΦΕΚ 154/7.9.2010 (τ. Α’), έγιναν αποδεκτές οι παραιτήσεις
που υπέβαλαν οι:

1. Γεώργιος Παπανδρέου του Ανδρέα, από τη θέση του Υπουρ-
γού Εξωτερικών,

2. Λουκία –Ταρσίτσα Κατσέλη του Πελοπίδα, από τη θέση της
Υπουργού Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,

3. Ανδρέας Λοβέρδος του Νικολάου, από τη θέση του Υπουρ-
γού Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,

4. Μαρία – Ελίζα Ξενογιαννακοπούλου του ∆ιονυσίου, από τη
θέση της Υπουργού Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,

5. Αικατερίνη Μπατζελή του Γεωργίου, από τη θέση της
Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,

6. Μιχαήλ Χρυσοχοΐδης του Βασιλείου, από τη θέση του
Υπουργού Προστασίας του Πολίτη,

7. ∆ηµήτριος ∆ρούτσας του Παναγιώτη, από τη θέση του Ανα-
πληρωτή Υπουργού Εξωτερικών,

8. Σταύρος Αρναουτάκης του Φωκίωνα, από τη θέση του Υφυ-
πουργού Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,

9. Μάρκος Μπόλαρης του Ηλία, από τη θέση του Υφυπουργού
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,

10. Νικόλαος Σηφουνάκης του Οδυσσέα, από τη θέση του
Υφυπουργού Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,

11. Γεώργιος Κουτρουµάνης του Σπυρίδωνα, από τη θέση του
Υφυπουργού Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,

12. Φωτεινή Γεννηµατά του Γεωργίου, από τη θέση της Υφυ-
πουργού Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,

13. Μιχαήλ Καρχιµάκης του Ελευθερίου, από τη θέση του Υφυ-
πουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,

14. Απόστολος Κατσιφάρας του Ιωάννου, από τη θέση του
Υφυπουργού ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιω-
µάτων,

15. Σπυρίδων Βούγιας του Αλεξάνδρου, από τη θέση του Υφυ-
πουργού Προστασίας του Πολίτη και απαλλάχθηκαν από τα κα-
θήκοντά τους.

Β) µε το 87/7-9-2010 Προεδρικό ∆ιάταγµα, που δηµοσιεύτηκε
στο ΦΕΚ 154/7-9-2010 (τ. Α’), διορίστηκαν οι:

∆ηµήτριος ∆ρούτσας του Παναγιώτη, στη θέση του Υπουργού
Εξωτερικών,

Μιχαήλ Χρυσοχοΐδης του Βασιλείου, στη θέση του Υπουργού
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,

Λουκία – Ταρσίτσα του Πελοπίδα, στη θέση της Υπουργού
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,

Ανδρέας Λοβέρδος του Νικολάου, στη θέση του Υπουργού
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,

Κωνσταντίνος Σκανδαλίδης του Γεωργίου, στη θέση του
Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,

Χρήστος Παπουτσής του ∆ηµητρίου, στη θέση του Υπουργού
Προστασίας του Πολίτη,

Μαρία-Ελίζα Ξενογιαννακοπούλου του ∆ιονυσίου, στη θέση
της Αναπληρωτή Υπουργού Εξωτερικών,

Σωκράτης Ξυνίδης του Γεωργίου, στη θέση του Αναπληρωτή
Υπουργού Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,

Νικόλαος Σηφουνάκης του Οδυσσέα, στη θέση του
Αναπληρωτή Υπουργού Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής,

Φωτεινή Γεννηµατά του Γεωργίου, στη θέση της Αναπληρωτή
Υπουργού Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,

Γεώργιος Κουτρουµάνης του Σπυρίδωνα, στη θέση του
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Αναπληρωτή Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
Τηλέµαχος Χυτήρης του Γερασίµου, στη θέση του

Αναπληρωτή Υπουργού Πολιτισµού και Τουρισµού,
∆ηµήτριος Κουσελάς του Ηλία, στη θέση του Υφυπουργού Οι-

κονοµικών,
∆ηµήτριος ∆όλλης του Ιωάννου, στη θέση του Υφυπουργού

Εξωτερικών,
Παναγιώτης Ρήγας του Θεοφάνη, στη θέση του Υφυπουργού

Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,
Κωνσταντίνος Ρόβλιας του Χρήστου, στη θέση του Υφυπουρ-

γού Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,
Σπυρίδων Βούγιας του Αλεξάνδρου, στη θέση του

Υφυπουργού Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
Βασίλειος Κεγκέρογλου του Αλεξάνδρου, στη θέση του

Υφυπουργού Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,

Άννα Νταλάρα του Γεωργίου, στη θέση της Υφυπουργού
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,

Χρήστος Αηδόνης του Ευαγγέλου, στη θέση του Υφυπουργού
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,

Μιχαήλ Τιµοσίδης του Ιωάννου, στη θέση του Υφυπουργού
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,

Ελένη-Μαρία Αποστολάκη του Γεωργίου, στη θέση της
Υφυπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,

Ιωάννης Κουτσούκος του ∆ηµητρίου, στη θέση του
Υφυπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και

Εµµανουήλ Όθωνας του Όθωνα, στη θέση του Υφυπουργού
Προστασίας του Πολίτη.

Ο Πρωθυπουργός, Γεώργιος Α. Παπανδρέου.»
Η επιστολή αυτή κατατίθεται στα Πρακτικά και έχει ως εξής:
(Η προαναφερθείσα επιστολή έχει ως εξής:
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1272 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1274 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότη-
τας των άρθρων 1 έως και 25 και των τροπολογιών και θα γίνει η
ψήφισή τους χωριστά.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

1 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

2 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

3 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

4 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

5 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

6 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

7 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

8 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

9 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

10 έγινε δεκτό ως έχει, οµοφώνως.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

11 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

12 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

13 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

14 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

15 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

16 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

17 έγινε δεκτό ως έχει, οµοφώνως.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

18 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
οµοφώνως.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

19 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

20 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

21 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 22 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
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ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία. Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

22 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 23 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

23 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 24 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

24 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 25 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

25 έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 198 και ειδικό 14 η οποία εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως
ίδιο άρθρο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 198 και ειδικό 14 η οποία εντάσσεται στο
νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο, έγινε δεκτή, κατά πλειοψηφία.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρι-

σµού: «Ρυθµίσεις θεµάτων Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρι-
σµού» έγινε δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 12.57’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Τετάρτη 8 Σεπτεµβρίου 2010 και ώρα 18.00’
µε αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος νοµοθετική εργασία,
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

1276 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


